
 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

IZVJEŠĆE O MONITORINGU RADA SKUPŠTINE HNŽ/K 
1.1.2015. - 31.12.2015. 

  



SAŽETAK  
 

SVOJ NAJZNAČAJNIJI POSTIZBORNI ZADATAK SKUPŠTINA HNŽ/K ZAVRŠILA JE TEK 

SKORO PUNU GODINU DANA NAKON IZBORA. Iako je njeno imenovanje, po objavljivanju 

izbornih rezultata i uspostavljanju prvobitne vladajuće koalicije, najavljivano već za siječanj 

2015. a mandatar imenovan već u veljači, Vlada HNŽ/K je imenovana tek 23. rujna. Problemi u 

konstituiranju su se, naravno, odrazili na rezultate rada vlasti HNŽ/K, u 2015. godini.  

SKUPŠTINA HNK JE OZBILJNO POČELA RADITI TEK U 4. KVARTALU 2015., GODINU 

DANA NAKON PROVEDENIH IZBORA, NA KOJIM JE IZABRAN NJEN AKTUALNI SASTAV. 

U 4. kvartalu je, naime, održano više sjednica (6)  i razmotreno više mjera (43) nego u svih prethodnih 

9 mjeseci zajedno.  

SKORO ČETVEROMJESEČNA STANKA U RADU SKUPŠTINE, IZMEĐU SJEDNICA U SVIBNJU 



NEREALIZIRAN. Među 23 nerealizirana zakona (13 u prijedlogu i 10 u nacrtu) su i zakoni od 

izuzetnog značaja za život građana HNŽ/K: Zakon o radu, Zakon o obrtu, Zakon o trgovini, 

Zakon o posredovanju u zapošljavanju i socijalnoj sigurnosti nezaposlenih osoba, Zakon o 

komunalnoj djelatnosti, Zakon o zaštiti od požara i vatrogastvu, Zakon o uzgoju, zaštiti i 

upravljanju šumskim resursima, Zakon o obrazovanju odraslih, Zakon o zaštiti obitelji s djecom, 

Zakon o zaštiti prava pripadnika nacionalnih manjina,... A nerealizirana je ostala i planirana, 

izuzetno važna, Strategija razvoja HNŽ/K. S druge strane... 

TREBA ISTAĆI DA JE, USVOJIVŠI PROGRAM RADA KOJI JE SAMA KREIRALA, 

SKUPŠTINA HNŽ/K U NOVOM SAZIVU, U 2015. GODINI, NAPRAVILA ZNAČAJAN 

ISKORAK. Ovo je, naime, prvi put od 2008. godine, da je Skupština sama kreirala vlastiti program 

rada, čime je – nažalost tek teoretski – omogućila i Vladi u „tehničkom mandatu“, da radi u skladu sa 

voljom novog saziva Skupštine. Svih godina prethodnog mandata, Skupština je funkcionirala tako 

da bi, nakon usvajanja Programa rada Vlade HNŽ/K za određenu godinu, usvajala Zaključak 

kojim je taj isti program rada proglašavala svojim, u sadržaju koji je u njenoj mjerodavnosti.  

Rezultati, na kraju 2015, međutim, pokazuju kako prilika koja je, usvajanjem ovog Programa, 

otvorena, nažalost, nije iskorištena na najbolji način - realizirano je tek 51% od skromnog plana od 

61 mjere. Kuriozitet je da je i sa ovako skromnim rezultatom, ostvaren najveći stupanj realizacije 

planiranih mjera u posljednjih 5 godina.  

OSIM NEUSVAJANJA ZNAČAJNIH ZAKONA I STRATEGIJE, SKUPŠTINA HNŽ/K NIJE 

ODRŽALA NITI SVE PLANIRANE TEMATSKE SJEDNICE, U 2015.godini. U promatranom 

razdoblju su planirane 4 analize na kojima su se trebale temeljiti 4 tematske sjednice. Međutim, 

razmatrane su svega 2 analize na jednoj sjednici. Radi se o Analizi stanja u zdravstvu i  Analizi 

prikupljanja i raspodjele javnih prihoda sa prijedlogom mjera prema višim razinama vlasti u BiH.  

SKUPŠTINA JE IPAK, I PORED SKROMNOG RADA, TIJEKOM 2015., USVOJILA I NEKE 

MJERE KOJE MOGU UTJECATI NA POBOLJŠANJE KVALITETE ŽIVOTA NEKIH 

GRAĐANA HNŽ/K. Skupština je razmatrala  Informaciju o položaju osoba sa invaliditetom. 

Zaključcima je zadužila Vladu da, od drugog polugodišta školske 2015./2016, pokrene program 

asistenata u nastavi, te, da koristi pogodnosti zakona o volontiranju i programa prijema i 

zapošljavanja pripravnika, te, da kroz izmjenu postojećih propisa omogući pristup i mobilnost 

invalidnih osoba u javnom prijevozu, javnim objektima i parking prostorima. Ministarstvo 

obrazovanja, nauke, kulture i sporta HNŽ/K je zaduženo da izvrši korekciju nastavnih planova i 

programa i prilagodi ih položaju invalidnih osoba, u cilju njihove integracije u društvo. Usvojen je 



i Zaključak o pokretanju inicijative prema Vladi i parlamentu FBiH o otpisu duga javnim 

ustanovama iz oblasti zdravstva. 

NAKON ŠTO JE, PRI USVAJANJU PRORAČUNA ZA 2015.GODINU., PONOVNO PREKRŠEN 

ZAKON, PRORAČUN HNŽ/K ZA 2016.GODINU PRVI JE PRORAČUN U POSLEDNJIH 10 

GODINA KOJI JE USVOJEN SUKLADNO ZAKONU O PRORAČUNIMA U FBIH. Skupština 

HNŽ/K je usvojila Proračun HNŽ/K za 2016. g, u redovitoj proceduri, prije isteka 2015.godine.  

NA ŽALOST, ZA RAZLIKU OD PRORAČUNA, PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 

2016. GODINU NIJE USVOJEN DO KRAJA 2015.GODINE. Iako Poslovnikom o radu 

Skupštine HNž/K nije utvrđen rok za usvajanje godišnjeg programa rada, njegovo neusvajanje 

prije početka godine na koju se odnosi i odugovlačenje toga procesa u nedogled, umanjuje 

njegov značaj i efekte. Moramo, s druge strane, istaći kako je proces usvajanja u obje 

posljednje godine transparentan. Naime, Skupština je i prošle i ove godine pozvala, sukladno 

Poslovniku o radu, sve zainteresirane stranke da se uključe u njegovu izradu i dostave  svoja 

mišljenja i prijedloge o mjerama koje bi trebale biti sadržane u njemu. 

ODNOS VLADE I SKUPŠTINE, VEĆI DIO 2015. GODINE, ODNOSNO, DO IZBORA NOVE 

VLADE, BIO JE PRILIČNO LOŠ I OBJE INSTITUCIJE SU SUODGOVORNE ZA LOŠE 

REZULTATE U PRVA TRI KVARTALA 2015. Priređivač najvećeg broja mjera koje se pojavljuju 

na dnevnim redovima Skupštine je, u pravilu, Vlada. Kako Skupština HNŽ/K, relativno učinkovito, bez 

većeg zadržavanja, realizira sve mjere koje dođu do nje, to znači da je razlog za relativno loše 

rezultate Skupštine, pogotovo u zakonodavnoj sferi, u slaboj učinkovitosti Vlade. No, odgovornost je, 

zapravo, podijeljena. Skupština se, naime, vrlo rano odlučila na čekanje na novu vladu. S druge 

strane, Vladino nedjelovanje sukladno Programu rada Skupštine i njena nedovoljna aktivnost i 

učinkovitost, druga su strana priče o lošem odnosu izvršne i zakonodavne vlasti u ovom razdoblju. 

No, osim što je ovakav odnos i iz njega proistekli loši rezultati, neprihvatljiv zbog posljedica po 

građane, on je i zbunjujući,  obzirom kako su okosnicu vlade „u tehničkom mandatu“ činile 

stranke koje čine i aktualnu skupštinsku većinu (i novoizabranu vladu) – 9 od 12 članova Vlade 

u „tehničkom mandatu“ (ili 8 od 11, nakon ostavke Premijera), bili su iz HDZ BiH i SDA. Štoviše, 

pet ministara iz prethodnog mandata su i u novom sastavu Vlade, i to na čelu istih 

ministarstava. Zato je, zapravo, neshvatljivo, zašto vlada u „tehničkom mandatu“ nije radila 

punim kapacitetom do izbora nove, zašto je ignorirala Program rada Skupštine i zašto se 

Skupština odlučila na čekanje nove vlade.Dakle: zašto vlast nije iskoristila svo raspoloživo 

vrijeme da bi se bavila prioritetnim problemima građana, od krucijalne važnosti za kvalitetu 

njihovog života?  



POJEDINAČNA AKTIVNOST DIJELA ZASTUPNIKA SKUPŠTINE HNŽ/K, U 2015.GODINI, BILA 

JE PRILIČNO SKROMNA. Niti jednom od 12 održanih zasjedanja Skupštine nisu nazočili svi 

zastupnici. Pet zastupnika nije postavilo ili pokrenulo niti jedno pitanje ili inicijativu u 2015. 

godini, a četri zastupnika je postavilo ili pokrenulo samo jedno. Također, četiri zastupnika 

Skupštine HNŽ/K nisu, raspravljali niti o jednoj od mjera koje su se pojavile na dnevnom redu 

Skupštine. Niti jedan zastupnik Skupštine HNŽ/K, nije Skupštini predložio niti jedan prijedlog 

zakonskog rješenja. 

I PORED IZUZETNO NISKOG INTENZITETA RADA I PRODUKTIVNOSTI ZASTUPNICI  SU, 

U VELIKOM BROJU PROFESIONALIZIRALI SVOJ STATUS U SKUPŠTINI I IZ 

PRORAČUNA REDOVITO PRIMAJU PLAĆU I OSTVARUJU OSTALE PRIVILEGIJE. 

Petnaest zastupnika Skupštine HNŽ/K ima status uposlenih u ovoj skupštini a još četvero, koji 

su i izaslanici u Domu narod Parlamenta FBiH, uposleno je u Parlamentu. 

SKUPŠTINA HNŽ/K JE, PUŠTANJEM U RAD SVOJE WEB STRANICE, U 2. KVARTALU 

2015.GODINE, PRESTALA BITI JEDNA OD RIJETKIH INSTITUCIJA VLASTI U BIH BEZ 

SVOJE WEB STRANICE, ČIME JE ZNAČAJNO UNAPRIJEDILA TRANSPARENTNOST 

SVOGA RADA. Međutim, umjesto da informacija o primanjima zastupnika bude dio informacija 

javno dostupnih na sajtu Skupštine HNŽ/K, postoji problem u dolasku do tih podataka, pa ih ni 

CCI nije bio u mogućnosti uvrstiti u svoje izvješće. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



SADRŽAJ  
 

 

SAŽETAK ..................................................................................................................................... 2 

SADRŽAJ ...................................................................................................................................... 6 

UVOD ............................................................................................................................................. 7 

POLITIČKI KONTEKST............................................................................................................ 8 

SASTAV SKUPŠTINE I VLADAJUĆA KOALICIJA ............................................................. 9 

OSNOVNE INFORMACIJE O RADU SKUPŠTINE – dinamika rada................................ 11 

KLJUČNI DOKUMENTI ZA STVARANJE PREDUVJETA  ZA UČINKOVIT  RAD .... 16 

UKUPNA ZAKONODAVNA AKTIVNOST SKUPŠTINE HNŽ/K ...................................... 28 

KOORDINACIJA RADA VLADE I SKUPŠTINE HNŽ/K ................................................... 31 

POŠTIVANJE POSLOVNIKA O RADU I ZAKONA............................................................ 33 

TRANSPARENTNOST RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ........................................................... 34 

AKTIVNOSTI  ZASTUPNIKA ................................................................................................. 36 

PRIMANJA  ZASTUPNIKA ..................................................................................................... 39 

EUROATLANTSKI PUT BIH I HNŽ/K .................................................................................. 40 

UTJECAJ RADA SKUPŠTINE HNŽ/K NA KVALITETU ŽIVOTA GRAĐANA ............ 41 

ZAKLJUČCI I PREPORUKE .................................................................................................. 42 

DODATAK 1 – ZASTUPNIČKI  KARTONI .......................................................................... 44 

DODATAK 2 - PROGRAM RADA .......................................................................................... 95 

DODATAK 3  – REALIZACIJA ZAKONA U SKUPŠTINI HNŽ/K .................................. 104 

DODATAK 4 – INFORMACIJE O USVOJENIM ZAKONIMA ....................................... 107 

DODATAK 5 - RADNA TIJELA SKUPŠTINE HNŽ/K ...................................................... 109 

DODATAK 6 – PRORAČUN HNŽ/K .................................................................................... 111 

DODATAK 7 – POSLJEDNJE  REVIZORSKO  IZVJEŠĆE ............................................. 113 

DODATAK 8 - RAD SKUPŠTINE HNŽ/K, PO SJEDNICAMA ........................................ 115 

 

  



UVOD  
 

Izvješće o monitoringu rada Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona (HNŽ/K), 
daje pregled rada ove institucije u razdoblju od 1.1.2015. do 31.12.2015. godine.   

Cilj izvješća je sažimanje i jednostavno prikazivanje podataka do kojih je CCI došao prateći rad 
Skupštine HNŽ/K tijekom izvještajnog razdoblja.   

Pri kreiranju izvješća, kao ulazni parametri, rabljena su ranija izvješća o monitoringu rada 
Skupštine HNŽ/K, zapisnici sa održanih sjednica Skupštine i drugi materijali zatraženi i 
dostavljeni od strane ove institucije, te, informacije prikupljene izravnom nazočnošću 
sjednicama Skupštine.    

Ovo izvješće je jedan u nizu pokušaja Centara civilnih inicijativa da stalnim praćenjem i 
periodičnim izvješćivanjem, omogući javnosti uvid u rad institucija vlasti nastojeći iste učiniti  
odgovornijim i učinkovitijim u izvršavanju svojih obveza.  

 

  



POLITIČKI KONTEKST  
 

Skupština HNŽ/K je imenovala mandatara Vlade HNŽ/K polovinom veljače.  

Od tada pa do dana kada je potvrđena Vlada prošlo je više od pola godine i za to vrijeme 
propuštena je realizacija važnih mjera planiranih Programom rada. 

Koalicija između HDZ BiH, SDA i DF-a se raspala tijekom pregovora o sastvu Vlade HNŽ/K. a 
interesi građana ponovno su stavljeni u drugi plan.  

Iako se do izlaska DF iz koalicije stvorio dojama kako je upravo ova stranka kamen spoticanja u 
cijelom procesu, njenim odlaskom se nastavilo višemjesečno traganje za skupštinskom većinom 
koja će omogućiti izbor nove vlade HNŽ/K. Na kraju, dogovorom HDZ BiH i SDA, i podrškom 
zastupnika SBB-a pri glasovanju, formirana je dvostranačka Vlada.  

Predsjednik Vlade je u svom uvodnom obraćanju zastupnicima, istaknuo kako je Vlada svjesna 
zatečenog stanja i teške situacije i kako će u svom mandatu biti usredotočena na rješavanje 
problema koji bitno utječu na kvalitetu života građana.1 

Imenovanjem Vlade i dinamika rada zakonodavne vlasti je postala intenzivnija.  

                                                           
 
1 „…Ono što je sada već izvjesnog da će pozornost ove Vlade biti usmjerena prije svega na pitanja koja presudno 
utječu na kvalitetu života svih stanovnika ove naše županije. Prioritetni cilj ove Vlade u ovom mandatnom 
razdoblju, Vlade za koju tražim povjerenje od vas zastupnica i zastupnika, jeste zaustavljanje negativnih trendova, 
konsolidacija stanja, a onda nakon toga stvaranje jednoga ozbiljnijeg ozračja, ambijenta za gospodarski rast i razvoj 
ove naše županije, odnosno ostvarivanje ili osiguravanje jednoga rekao bih zakonodavnog okvira i poticajnog 
ambijenta za razvoj konkurentnog društveno i okolišno održivog, na znanju utemeljenog, i rekao bih izvozno 
orijentiranog tržišnog gospodarstva. Za ostvarivanje postavljenih ciljeva u ovom mandatnom razdoblju Vlada će 
morati provesti čitav niz mjera, koje predstavljaju kombinaciju mjera ekonomske, reformske, razvojne i socijalne 
politike, za što nam treba Vlada koja će brzo pro aktivno rješavati tekuća aktualna pitanja, ali isto tako rješavati i 
one razvojne kvalitetne strateške projekte u interesu svih stanovnika, u okviru proračunskih mogućnosti i u okviru 
ustavne županijske mjerodavnosti...“ 



SASTAV SKUPŠTINE I VLADAJUĆA KOALICIJA  
 

Tijekom 2015.godine događale su se promjene u prvotnom sastavu Skupštine HNŽ/K. Elvira 
Dilberović Ćemalović (SDA) je zavrsila mandat 31.03.2015. godine, a zamjenski mandat je 
29.5.2015. godine dodijeljen Ramizu Fajiću (SDA). Slađan Bevanda (HDZ BiH) je završio 
mandat 23.09.2015. godine, a zamjenski mandat je 22.12.2015. godine preuzela zastupnica 
Stana Burić (HDZ BiH). Nakon toga zastupljenost žena u Skupštini HNŽ/K iznosi 20%. 

R.br. Zastupnhik  Stranka Trajanje aktualnog 
mandata 

Mandat u 
Skupštini 

1 Amir Šelo SDA 20.11.2014 - tn 1 
2 Elvira Dilberović Ćemalović SDA 20.11.2014. - 31.3.2015. 1 
3 Zlatko Hadžiomerović SDA 20.11.2014. - tn 1 
4 Osman Ćatić SDA 20.11.2014. - tn 1 
5 Zijat Mušić SDA 20.11.2014. - tn 2 
6 Ajman Šoše SDA 20.11.2014. - tn 1 
7 Ramiz Fajić SDA 29.5.2015. - tn 1 
8 Šerif Špago SDA 20.11.2014. - tn 2 
9 Drago Tule HDZ BiH 20.11.2014. - tn 1 

10 Zoran Raič HDZ BiH 20.11.2014. - tn 2 
11 Davor Pehar HDZ BiH 20.11.2014. - tn 1 
12 Dario Pušić HDZ BiH 20.11.2014. - tn 1 
13 Stana Burić HDZ BiH 22.12.2015. - tn 1 
14 Slađan Bevanda HDZ BiH 20.11.2014. - 22.9.2015. 1 
15 Ivona Raguž HDZ BiH 20.11.2014. - tn 1 
16 Boris Bošnjak HDZ BiH 16.12.2014. - tn 1 
17 Ante Pavličević HDZ BiH 20.11.2014. - tn 1 
18 Đuro Prkačin HDZ BiH 20.11.2014. - tn 2 
19 Andrea Pehar HDZ BiH 20.11.2014. - tn 1 
20 Tomislav Martinović HDZ BiH 20.11.2014. - tn 3 
21 Vesna Saradžić SDP 20.11.2014. - tn 2 
22 Aner Žuljević SDP 20.11.2014. - tn 3 
23 Amer Zagorčić SDP 20.11.2014. - tn 1 
24 Mesud Džajić SBB 20.11.2014. - tn 1 
25 Osman Macić SBB 20.11.2014. - tn 2 
26 Anel Kljako SBB 20.11.2014. - tn 2 
27 Mara Anđelić HDZ 1990 20.11.2014. - tn 1 
28 Luka Faletar HDZ 1990 20.11.2014. - tn 2 
29 Ilija Cvitanović HDZ 1990 20.11.2014. - tn 2 
30 Elmir Šator DF 20.11.2014. - tn 1 
31 Ana -Marija Tadić-Jakovljević DF 20.11.2014. - tn 1 
32 Adnan Velagić BPS 20.11.2014. - tn 1 

 

Tabela 1: Sastav skupštine HNŽ/K 



 

Skupštinu HNŽ/K čini 30 zastupnika

 

 

Vladajuću većinu čine zastupnici 

 

 
  



OSNOVNE INFORMACIJE O RADU SKUPŠTINE – dinamika rada  
 

U 2015.godini Skupština HNŽ/K je održala 11 sjednica (ukupno 12 zasjedanja). Od toga, 9 je 
redovitih i 2 izvanredne sjednice. Jedna redovita sjednica održana je sa jednim nastavkom. U 
2015. godini bilo je planirano održavanje pet tematskih sjednica koje koje su temeljene na četiri 
raličite analize i Strategiji razvoja. Na jednoj redovitoj sjednici razmotrene su dvije analize sa 
prijedlozima mjera.2 Dvije analize i strategija nisu razmatrane tako da tri planirane temetske 
sjednice nisu održane. 

 

nadnevak R.br. 
sjed. 

Tip Planirano 
mjera 

Razma
trano 
mjera 

Početak 
zasjedan

ja 

Trajanje 
zasjedan

ja 

Broj 
stanki 

Trajanje 
stanki 

06.02.2015 4. Redovita 5 5 13:25 02:05 3 00:45 
09.03.2015 5. Redovita 9 9 12:00 06:30 2 00:50 
31.03.2015 6. Redovita  - 

početak 
1 1 12:00 00:30 0 - 

01.04.2015 6. Redovita 9 9 14:30 04:00 2 01:00 
29.05.2015 7. Redovita 8 8 10:15 05:55 2 02:40 
23.09.2015 1. Izvanredna 1 1 13:30 01:15 0 - 
21.10.2015 8. Redovita 5 5 11:05 03:55 1 00:45 
10.11.2015 9. Redovita 14 14 11:05 03:55 1 00:30 
08.12.2015 10. Redovita 4 2 11:15 03:15 1 00:05 
15.12.2015 11. Redovita 11 11 11:10 06:20 2 00:45 
22.12.2015 12. Redovita 4 4 11:15 02:17 1 00:30 
30.12.2015 2. Izvanredna 7 7 11:15 01:25 1 00:15 

 

Tabela 2: Pregled osnovnih statističkih podataka o održanim sjednicama Skupštine HNŽ/K, u razdoblju 
1.1.2015.-31.12.2015. 

Na održanim sjednicama, na dnevnom se redu našlo  78 mjera, od čega je 76 razmatrano. 
Usvojeno je 69 mjera, primljeno k znanju 6, data suglasnost za 1 a 2 mjere su povučene.  

                                                           
2 Analiza stanja u zdravstvu sa prijedlogom mjera i Analiza prikupljanja i raspodjele javnih prihoda sa 
prijedlogom mjera prema višim razinama vlasti u BIH(u programu rada su navedene kao dvije odvojene 
sjednice, ali su obe mjere razmatrane na jednoj sjednici) 



 

Grafikon 3 

 
U 2015.godini Skupština HNŽ/K je prosječno, mjesečno, održavala jedno zajedanje i razmatrala 
prosječno 6.3 mjere. 

Analizirajući mjere koje je Skupština HNŽ/K razmatrala u ovom razdoblju, vidljivo je kako najveći 
broj mjera koje su razmatrane predstavljaju Zaključci, koje čine 29.4% svih razmatranih mjera. 
Najviše zaključaka (69%) je usvojeno prigodom rasprave o samo tri mjere: Analiza stanja u 
zdravstvu s prijedlogom mjera, Analiza prikupljanja i raspodjele javnih prihoda sa prijedlogom 
mjera prema višim razinama vlasti u BiH i Informacija o položaju osoba sa invaliditetom. Jedan 
od preostalih zaključaka se odnosi i na pokretanje inicijative prema Vladi i Parlamentu F BiH o 
otpisu duga javnim ustanovama u oblasti zdravstva.  

Realizirane Odluke se većinom odnose na davanje suglasnosti na financijske planove i njihovo 
izvršenje.  

Deset puta se raspravljalo o zakonima od čega su se dva pojavila i u formi nacrta i prijedloga, 
što znači da je razmatrano 8 različitih zakona. Od toga, 6 zakona je utvrđeno u finalnoj formi 
prijedloga.  

Proračuni za 2015. i 2016.godinu razmatrani su u redovitoj proceduri (nacrt i prijedlog) a 
usvojene su i Izmjene i dopune Proračuna za 2015.godinu. 

Na 8.sjednici Skupštine HNŽ/K usvojena je i Reformska agenda za Bosnu i Hercegovinu za 
razdoblje 2015.-2018.godina. 
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Zasjedanja Skupštine, u posmatranom periodu trajala su prosje
uključujući i stanke, u trajanju od 40  minuta u prosjeku što zna
u prosjeklz trajao 2 sata i 46 minuta.
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Najveću produktivnost u radu zastupnici
minuta, razmotrili 24 mjera. S druge strane, najve
utrošenog vremena i količine realiz
sata i 55 minuta rada razmotrili 14 mjera, odnosno u prosjeku 3.6 mjera po satu. Najlošiji 
rezultat (ne računajući mjesece u kojima Skupština nije održala ni jedno zasjedanje)  ostvaren je 
u rujnu, kada je realizacija bila 0.8 mjera po satu. 

Poredimo li rezultate koje je aktua
ostvarenim u odgovarajućem razdoblju 
podataka kako je prethodni saziv zasjedao manje i razmotrio manje mjera.

 

 

Pređemo li sada sa analize rada Skupštine
kako je Skupština u 2015.godini 
pojavljivale na sjednicama) a kako je realizirala 
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analize rada Skupštine HNŽ/K, na analizu efekata tog rada, 
Skupština u 2015.godini razmatrala 71 različitu mjeru (neke od mjera su se više puta 
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KLJUČNI DOKUMENTI ZA STVARANJE PREDUVJETA  ZA UČINKOVIT  RAD  
 

PROGRAM RADA SKUPŠTINE 

 

Program rada za 2016. godinu 

Skupština HNŽ/K nije usvojilaj Program rada za 2016. do isteka 2015.godine čime je ponovljena 
loša praksa iz prethodne godine kada je isti usvojen u kalendarskoj godini na koju se odnosi. 
Iako Poslovnikom o radu Skupštine HNŽ/K  nije definiran rok za usvajanje ovog važnog 
dokumenta, a obzirom da se isti odnosi na cijelu kalendarsku godinu, njegovo usvajanje u 
godini na koju se odnosi umanjuje njegov značaj. Kolegij Skupštine je i u ovoj godini sukladno 
članku 46. stavak (1) Poslovnika o radu Skupštine HNŽ/K pozvao sve zainteresirane da dostave  
svoje prijedloge i mišljenja o pitanjima koja treba unijeti u Program rada Skupštine HNŽ/K za 
2016.godinu.  

Realizacija Programa rada za 2015. godinu 

Program rada Skupštine HNŽ/K za 2015.godinu usvojen je u prvom kvartalu godine na koju se 
odnosi. Kuriozitet je da je svoj Program rada Skupština HNŽ/K je prije toga izradila i usvojila 
jedino 2008. godine. Svih godina prethodnog mandata, Skupština je nakon usvajanja Programa 
rada Vlade HNŽ/K za određenu godinu, samo usvajala Zaključak kojim je taj isti Program rada 
proglašavala svojim u sadržaju koji je u njenoj mjerodavnosti, a zaključak bi se objavljivao u 
Narodnim Novinama HNŽ/K. 

Program rada Skupštine HNŽ/K za 2015. godinu, se našao na dnevnom redu dva puta (u nacrtu 
i prijedlogu). U međuvremenu, između razmatranja, pozvani su svi zainteresirani da daju 
prijedloge i sugestije na sadržaj ovog dokumenta, čime je ispunjen članak 46. Poslovnika o radu 
Skupštine HNŽ/K. 

U konačnoj formi, prijedloga, Program rada Skupštine HNŽ/K za 2015.godinu, usvojen je 31. 
ožujka 2015. godine.  

Program je po usvajanju sadržavao 43 mjere, od čega su 14 bili zakoni. Međutim, na kraju istog 
pod stavkom 44. stoji: „Normativna aktivnost (zakoni i drugi propisi) ministarstava i upravnih 
organizacija koji će biti u Programu rada Vlade HNŽ/K za 2015.godinu, bit će sastavni dio 
Programa rada Skupštine HNŽ/K u 2015. godini.“ Program rada Vlade HNŽ/K je usvojen 
21.10.2015. godine tako da  Program rada Skupštine HNŽ/K za 2015. godinu na kraju broji 
ukupno 61 mjeru od čega je 28 zakona. 

Ako zanemarimo činjenicu kako je u prethodnom mandatu kršena procedura za izradu 
Programa rada, te analiziramo nadnevke usvajanja i broj planiranih mjera i zakona, uočit ćemo 
kako Program rada Skupštine HNŽ/K za 2015.godinu sadrži najveći broj planiranih mjera do 
sada ( kao I 2013.godine) ali je broj planiranih zakona bio manji jedino u 2008.godini. 



Program za: Nadnevak  
usvajanja 

Broj mjera u Programu Broj zakona 

2007. - - - 
2008. 29.04.2008 48 21 
2009. - - - 
2010. - - - 

    
2011. - - - 
2012. 19.03.2012 58 47 
2013. 20.03.2013 61 48 
2014. 07.04.2014 39 36 

    
2015. 31.03.2015 61 28 
2016. - - - 

 

Tabela 3: Programi rada Skupštine HNŽ/K – usvajanje i obim 

 

Od 61 mjere Programom rada Skupštine HNŽ/K planirane za realizaciju u 2015. godini, u formi 
u kojoj su i planirane, realizirano je 31, odnosno 51%.3 

Još 1 mjera je  relizirana djelimično i kraj 2015.godine dočekala je u proceduri.4 

                                                           
3 Programom rada za 2015.godinu planirana je mjera pod nazivom Nacrt  Odluke o pristupanju izradi Prostornog plana područja 
posebnih obilježja za područje od značaja za HNK "Park prirode Hutovo blato" za razdoblje 2013-2023. godine. Ista se opod tim 
imenom pojavila i na sjednici Skupštine HNŽ/K. Tijekom izlaganja predlagatelj je obrazložio cijeli proces koji je počeo 
2012.godine i predloženi materijal na sjednici predstavio kao Nacrt Prostornog plana te je ista kao takva i usvojena kao dobar 
osnov za izradu Prijedloga Prostornog plana područja posebnih obilježja za područje od značaja za HNK "Park prirode Hutovo 
blato" za razdoblje 2013-2023. godine. 
 
4 Zakon o trgovini je planiran za realizaciju u formi prijedloga ali ga je Skupština do kraja 2015.godine usvojila samo u formi 
nacrta. 
 
 



 

 

Nominalno, najviše je realizirano Odluka 
razvoja HNŽ/K Programom je planirana posebna sjednica, me
2015.godine nije održana.5 

 

Tipovi mjera: Godišnji plan

Odluka 9 
Zakon 28 
Izvještaj 4 
Informacija 5 
Strategija 1 
Analiza 4 
Program 2 
Budžet - Proračun 3 
Finansijski plan 5 
Ukupno 61 

 

Tabela 4: Realizacija Programa rada 

 

                                                           
5 Vlada je na 13.redovitoj sjednici održanoj 12.1.2016.godine usvojil
mogućnostima uspostavljanja suradnje izmeđ
6 Među realizirane zakone i odluke uvrštena je po jedna mjera u nacrtu (kao realizirana) jer je kao takva i planirana P
rada 

Nerealizirano 30
49,2%

Realizacija godišnjeg programa rada Skupštine HNŽ/K  u  2015. 

Grafikon 8 

irano Odluka – 8 a najmanje Strategija - 0. Na temu Strategija 
razvoja HNŽ/K Programom je planirana posebna sjednica, međutim ta sjednica do kraja 

Godišnji plan Realizirano do 
31.12.2015 

U proceduri 

8 0 
4 2 
4 0 
2 0 
0 0 
2 0 
2 0 
3 0 
5 0 

  30   2 

Tabela 4: Realizacija Programa rada Skupštine HNŽ/K, po vrsti akata6 

Vlada je na 13.redovitoj sjednici održanoj 12.1.2016.godine usvojila Informaciju o izradi Strategije razvitka HNŽ/K i 
nostima uspostavljanja suradnje između Vlade HNŽ/K i UNDP-a s prijedlogom odluke 

u realizirane zakone i odluke uvrštena je po jedna mjera u nacrtu (kao realizirana) jer je kao takva i planirana P



Upoređujući godišnju realizaciju planiranih obveza u prvoj godini trenutnog mandata sa 
realizacijom u godinama prethodnog mandata, utvrdili smo kako 
realizaciji najveći. Ako zanemarimo 2011.godinu 
plana, uočavamo kako je  najl
rezultatima se izdvaja 2014.godina, u kojoj je realizacija 
manja nego u 2015., iako je broj planiranih mjera bio manji nego i
 

 
 

Od 61 mjere, koliko ih je planirano za 

 

R.br. Naziv mjere 

1 Informacija o stanju sigurnosti na području 
HNŽ/K u 2014.godini 

2 Izmjena članka 19.stavak (2) Zakona o 
lokalnoj samoupravi HNŽ 

3 Odluka o postupku i uvjetima za 
građevina iz mjerodavnosti Županije/Kantona

4 Zakon o obrtu  

5 Informacija o radu Javno žalbenog biroa za 
2014.godinu 

6 Analiza stanja u gospodarstvu sa prijedlogom 
mjera 

2011. 2012.

60

6

Godišnja realizacija planiranih obveza Skupštine HNŽ/K

Godišnji plan

realizaciju planiranih obveza u prvoj godini trenutnog mandata sa 
realizacijom u godinama prethodnog mandata, utvrdili smo kako je u 2015.godini procent 

i. Ako zanemarimo 2011.godinu kada je Skupština HNŽ/K radila bez ikakvog 
ajlošija realizacija bila u 2012.godini. Nakon toga po lošim 

rezultatima se izdvaja 2014.godina, u kojoj je realizacija (procentualno) bila skoro tri i pol
e broj planiranih mjera bio manji nego iti jedne godine.
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poduzetništva 
7 Zakon o trgovini Ministarstvo 

trgovine, 
turizma i 
zaštite okoliša 

2014. 6. 

8 Zakon o posredovanju u zapošljavanju i 
socijalnoj sigurnosti nezaposlenih osoba u 
HNŽ 

Ministarstvo 
zdravstva, rada 
i socijalne skrbi 

2012. 9. 

9 Analiza stanja u obrazovanju i položaju 
mladeži sa prijedlogom mjera 

Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i športa 

2015. 9. 

10 Zakon o radu Ministarstvo 
zdravstva, rada 
i socijalne skrbi 

2012. 9. 

11 Zakon o plaćama i naknadama u tijelima vlasti 
HNŽ 

Ministarstvo 
pravosuđa i 
uprave 

2012. 9. 

12 Zakon o državnoj službi u HNŽ/K Ministarstvo 
pravosuđa i 
uprave 

2015. 9. 

13 Zakon o zaštiti od požara i vatrogastvu HNŽ/K Uprava za 
civilnu zaštitu 

2012. 9. 

14 Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o socijalnoj 
skrbi HNŽ 

Ministarstvo 
zdravstva, rada 
i socijalne skrbi 

2008. 9. 

15 Informacija o stanju u oblasti braniteljsko-
invalidske zaštite u HNŽ/K 

Ministarstvo za 
pitanja 
branitelja 

2015. 12. 

16 Strategija razvitka HNŽ/K Ministarstvo 
gospodarstva i 
poduzetništva 

2015. 12. 

17 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
Fondu za zaštitu HNŽ 

Ministarstvo 
trgovine, 
turizma i 
zaštite okoliša 

2015. 12. 

18 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
turističkim zajednicama i promicanju turizma 
u HNŽ 

Ministarstvo 
trgovine, 
turizma i 
zaštite okoliša 

2015. 12. 

19 Zakon o uzgoju, zaštiti i upravljanju šumskim 
resursima u HNŽ 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i 
šumarstva 

2015. 12. 

20 Zakon o udžbenicima Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i športa 

2015. 12. 

21 Zakon o obrazovanju odraslih Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i športa 

2015. 12. 



22 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
prosvjetnoj inspekciji 

Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i športa 

2014. 12. 

23 Zakon o izdavačkoj djelatnosti Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i športa 

2014. 12. 

24 Zakon o srednjem stručnom obrazovanju Ministarstvo 
prosvjete, 
znanosti, 
kulture i športa 

2014. 12. 

25 Zakon o zaštiti obitelji s djecom u HNŽ Ministarstvo 
zdravstva, rada 
i socijalne skrbi 

2012. 12. 

26 Zakon o oružju i streljivu u HNŽ Ministarstvo 
unutarnjih 
poslova 

2015. 12. 

27 Zakon o zaštiti prava pripadnika nacionalnih 
manjina  

Ministarstvo 
pravosuđa i 
uprave 

2015. 12. 

28 Zakon o uporabi znakovnog jezika Ministarstvo 
pravosuđa i 
uprave 

2013. 12. 

29 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
upravljanju otpadom 

Ministarstvo 
trgovine, 
turizma i 
zaštite okoliša 

2012. 12. 

30 Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
dopunskim pravima branitelja i članova 
njihovih obitelji  

Ministarstvo za 
pitanja 
branitelja 

2015. 12. 

 

Tabela 5: Nerealizirane mjere iz Programa rada Skupštine HNŽ/K za 2015.godinu 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



ZAKONI 

Promatramo li samo zakone, utvrdit 
godinu, planirana realizacija 28 razli

 

 

Programom za ovu godinu predvi
raspravljano je 8 puta. Program rada Skupštine HNŽ/K za 2015.godinu je planiran kvartalno. 
Najobimniji plan bio je za posljednji
16 navrata, a najviše razmatranja zakonskih rješenja zabilježeno je u svibnju 

Napominjemo kako se u Grafikonu 11 prikazuje rad Skupštine na zakonima, odnosno broj 
rasprava o zakonima u 2015.godini.

 
Do 31.12.2015. Skupština HNŽ/K je usvojila 4 od zakona planiranih Programom rada da se 
usvoje u prijedlogu, i prihvatila 1 od zakona planiranih da se donesu samo u nacrtu, odnosno 
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Realizacija zakona iz godišnjeg Programa rada HNŽ/K u 

godišnji plan realizirani u potpunosti

zakone, utvrdit ćemo kako je Programom rada Skupštine HNŽ/K za 2015. 
godinu, planirana realizacija 28 različitih zakona, 17 u formi prijedloga i 11 samo u formi nacrta.
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Programom za ovu godinu predviđeno je da se o zakonima na Skupštini raspravlja 28 puta, a 
raspravljano je 8 puta. Program rada Skupštine HNŽ/K za 2015.godinu je planiran kvartalno. 

posljednji kvartal u kome je planirano da se o zakonima raspravlja u 
16 navrata, a najviše razmatranja zakonskih rješenja zabilježeno je u svibnju – 3.

Napominjemo kako se u Grafikonu 11 prikazuje rad Skupštine na zakonima, odnosno broj 
rasprava o zakonima u 2015.godini. 
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finalno je realizirala 17.86 % od godišnjeg plana za 2015. godinu. U istom r
je od zakona koji su bili planirani za realizaciju u finalnoj formi prijedloga ali koji u periodu koji 
pokriva ovo izvješće nisu usvojeni u tom obliku prihvatila i 1  nacrt, odnosno, pored 17.86% u 
potpunosti realiziranih zakonodavnih 

 
Pri tome su 5 od 6 što u potpunosti, što djelimi
prijedloga i 2 nacrta). Ostalo su izmjene i dopune ve

 
 
 

Od 22 nerealizirana  zakona iz Programa rada za 2015. godinu, 

78%

Realizacija zakonodavnog dijela Programa rada Skupštine 



 
 

 
 
Inače, poređenje sa rezultatima iz prethodnih godina pokazuje kako je godišnja realizacija  
mjera koje su u potpunosti realizirane bila najbolja u 
2015.godina.Međutim veći postotak  djelomi
mandata,ukupnu realizaciju u 2015.godini stavlja tek na tre
2014.godini. 

Dodajmo i da su 15 od 28 Programom rada za 2015. godinu planiranih zakona, tzv „preneseni 
zakoni“, odnosno zakoni koji su bili planirani za realizaciju u nekoj od prethodnih godina, ali nisu 
realizirani, nego su uvršteni u Program rada za ovu godinu. Od 1.1.2015.
je 6,67% od „prenesenih“ zakona i 23,08% od novih zakona u Programu rada za 2015. godinu. 



 

 

Promatramo li međuodnos novih zakona i ukupnog broja planiranih zakona po godinama 
prošlog mandata, uočavamo kako je najviše novih zakona planirano u 2012.godini ( 70%), a 
najmanje u 2013.godini ( 19%).  

 

U 2015. godini od ukupnog broja 
programskih zakona koji nisu realizirani u prošloj godini, u program rada za teku
prethodnom mandatu bila stalna praksa.
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uodnos novih zakona i ukupnog broja planiranih zakona po godinama 
avamo kako je najviše novih zakona planirano u 2012.godini ( 70%), a 
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U 2015. godini od ukupnog broja planiranih zakona, novih je oko 46%. Praksa prenošenja 
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prethodnom mandatu bila stalna praksa.Ova pojava je najviše bila izražena u 2013. godini kada 
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uodnos novih zakona i ukupnog broja planiranih zakona po godinama 
avamo kako je najviše novih zakona planirano u 2012.godini ( 70%), a 

 

Praksa prenošenja 
programskih zakona koji nisu realizirani u prošloj godini, u program rada za tekuću godinu je u 

pojava je najviše bila izražena u 2013. godini kada 

"Preneseni" i novi zakoni u Programu rada Skupštine HNŽ/K za 

"Preneseni" i novi zakoni u Programu rada Skupštine 



je broj “prenesenih zakona” bio skoro četiri puta veći od broja novih zakona, planiranih 
programom rada za tu godinu. 

Planirano je bilo ukupno pet tematskih sjednica, odnosno da se u 2015.godini sačine i razmotre 
četiri analize7 iz različitih oblasti sa prijedlozima mjera, a trebala je biti održana i tematska 
sjednica na temu Strategije razvoja HNŽ/K.Dvije tematske sjednice o analizama i Strategija 
razvoja HNŽ/K nisu održane.Preostale dvije analize su razmatrane na jednoj redovitoj sjednici.8 

 

PRORAČUN 

Proračun  HNŽ/K za 2015. godinu 

Proračun HNŽ/K za 2015.godinu Vlada je u skraćenoj proceduri proslijedila Skupštini HNŽ/K na 
usvajanje. Skupština je, isti vratila u formu nacrta, usvojila i uputila Vladi na doradu. Vlada 
HNŽ/K ga, nakon dorade ponovno usvaja 19.3.2015.godine. Isti je u redovitoj proceduri usvoje 
u Skupštini HNŽ/K 1.4.2015. godine. 

Iz navedenog se može zaključiti kako je prekršen članak 19. Zakona o Proračunima u FBiH jer 
Prorač



Proraču HNŽ/K za 2016. godinu 

Proračun HNŽ/K za 2016. godinu je utvrđen u redovitoj proceduri sukladno obvezama 
utvrđenim Zakonom o proračunima Federacije Bosne i Hercegovine. U formi nacrta je 
razmatran na 8.sjednici Vlade, a u toj formi, kao dobar osnov za izradu prijedloga, usvojen je na 
10.sjednici Skupštine održanoj 8.12.2015.godine. Ponovno je, ali ovaj put u formi prijedloga 
razmatran na 11.sjednici Vlade HNŽ/K održanoj 16.12.da bi konačno, u iznosu od  190.804.000 
KM bio usvojen na 12.sjednici Skupštine održanoj 22.12.2015.godine. 

Ovo je prvi put da je Proračun HNŽ/K u posljednjih deset godina usvojen prije isteka tekuće, za 
narednu godinu. Svih ostalih godina je usvajan u prvom kvartalu ili neposredno po isteku odluke 
o privremenom financiranju. Samo je 2012.godine Proračun HNŽ/K usvojen prije isteka Odluke 
o privremenom financiranju za razdoblje siječanj-ožujak. Visina Proračuna za 2016.godinu niža 
je jedino od proračuna za 2015.godinu koji je u konačnici doživio svoj rebalans (čiji je iznos za 
oko 3 milijuna manji od Proračuna za 2016.godinu). 

 

Godina Rebalans Visina Proračuna Nadnevak  
utvrđivanja 

prijedloga na Vladi 

Nadnevak  
usvajanja Proračuna  

u Skupštini 
     

2007.  150.736.010 - 27.4.2007. 
 1. 156.645.505 29.10.2007. 3.10.2007. 

2008.  148.221.880 4.4.2008. 16.4.2008. 
 1. 146.599.930 19.11.2008. 21.12.2008. 

2009.  179.066.820 31.3.2009. 20.4.2009. 
 1. 166.511.110 10.8.2008. 28.8.2009. 
 2. 170.581.490 2.12.2009. 10.12.2009. 

2010.  187.129.700 20.4.2010. 23.4.2010. 
 1. 169.299.270 6.12.2010. 30.12.2010. 
     

2011.  185.915.883 31.3.2011. 15.4.2011. 
 1. 166.946.340 6.12.2011. 19.12.2011. 

2012.  179.142.630 17.1.2012. 19.03.2012. 
 1. 176.880.360 22.11.2012. 21.12.2012. 

2013.  179.684.393 28.3.2013. 15.4.2013. 
 1. 175.817.140 18.12.2013. 30.12.2013. 

2014.  181.872.950 31.3.2014. 7.4.2014. 
 1. 177.962.480 2.12.2014. 29.12.2014. 
     

2015.  193.608.559 19.3.2015. 1.4.2015. 
 1. 187.776.700 7.12.2015. 15.12.2015. 

2016.  190.804.000 16.12.2015. 22.12.2015. 

Tabela 6: Proračun HNŽ/K, po godinama 

  



UKUPNA ZAKONODAVNA AKTIVNOST SKUPŠTINE HN
 

Skupština HNŽ/K je u 2015.godini je iz Programa rada za 2015. godinu usvojila 4 zakona u 
formi prijedloga i 2 u formi nacrta. 
prijedloga. 

 

Od 6 zakona usvojenih u formi prijedloga, 
nacrta.   

Skupština HNŽ/K je, dakle, u 
(mjesečno) 0.5 zakona. 

 
 

Usvojeno

Neplanirano

Planirano

Rezultat ukupne zakonodavne aktivnosti u Skupštini 

0 0 0

1

sije velj ož tra

Usvajanje zakona u Skupštini HNŽ/K u 2015.godini

UKUPNA ZAKONODAVNA AKTIVNOST SKUPŠTINE HN

Skupština HNŽ/K je u 2015.godini je iz Programa rada za 2015. godinu usvojila 4 zakona u 
formi prijedloga i 2 u formi nacrta. Pored toga, usvojila je i 2 neplanirana 
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vojenih u formi prijedloga,  2 su prethodno razmatrana i prihva

K je, dakle, u 2015.godini usvajala (u finalnoj formi prijedloga) 
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UKUPNA ZAKONODAVNA AKTIVNOST SKUPŠTINE HNŽ/K  

Skupština HNŽ/K je u 2015.godini je iz Programa rada za 2015. godinu usvojila 4 zakona u 
 zakona u formi 

 

prethodno razmatrana i prihvaćena i u formi 

usvajala (u finalnoj formi prijedloga) prosječno, 

 

2

1

stu pro



U osam mjeseci 2015.godine Skupština HNŽ/K nije usvojila niti jedan zakon. U drugom i 
četvrtom kvartalu je usvojen isti broj zakona, po 3, dok se u prvom i tre
dnevnom redu  nije našao niti jedan zakon. 
 

Pet  od 6 usvojenih zakona su tzv. t
dopune već postojećeg zakonsk
su temeljni zakoni.   

 

Ako uporemo realizaciju zakona u Skupštini HNŽ/K u 2015.godini sa 
prethodnog mandata zabilježit ćemo najlošiji rezultat u protekle 
bio lošiji u prvoj godini prošlog mandata (2011.)

 

1; 17%

Odnos temeljnih zakona i izmjena i dopuna, u zakonima 
Skupštine HNŽ/K, usvojenim u 2015.godini 

Temeljni zakoni

I-XII 2011. I-XII 2012.
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Realizacija zakona u Skupštini HNŽ/K

U osam mjeseci 2015.godine Skupština HNŽ/K nije usvojila niti jedan zakon. U drugom i 
etvrtom kvartalu je usvojen isti broj zakona, po 3, dok se u prvom i trećem kvartalu na 

dnevnom redu  nije našao niti jedan zakon.  

od 6 usvojenih zakona su tzv. temeljni zakoni, dok jedan zakon predstavlja
zakonskog akta. Također, i  2 zakona prihvaćena samo u formi nacrta
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Ako uporemo realizaciju zakona u Skupštini HNŽ/K u 2015.godini sa realizacijom u godinama 
prethodnog mandata zabilježit ćemo najlošiji rezultat u protekle četiri godine. Jedino je rezultata 
bio lošiji u prvoj godini prošlog mandata (2011.) 
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Realizacija zakona u Skupštini HNŽ/K

Prijedlozi Nacrti

U osam mjeseci 2015.godine Skupština HNŽ/K nije usvojila niti jedan zakon. U drugom i 
em kvartalu na 

emeljni zakoni, dok jedan zakon predstavlja izmjene i 
samo u formi nacrta 

 

realizacijom u godinama 
etiri godine. Jedino je rezultata 

 

Odnos temeljnih zakona i izmjena i dopuna, u zakonima 





KOORDINACIJA RADA VLADE I SKUPŠTINE
 

U 2015.godini, Vlada HNŽ/K je, u potpunosti ili djelimi
njih je utvrdila u formi prijedloga a 1 samo u formi nacrta. U isto vrijeme, Skupština HNŽ/K je, u 
potpunosti ili djelimično, realizirala 8 razli
nacrtu), od čega je njih 7 (6 u prijedlogu i 1 u nacrtu) došlo na prijedlog aktualne vlade.  
Skupština je realizirala i 1 zakon

Ostali zakoni koje je Vlada usvojila se zbog kratko
Skupštine do kraja 2015.godine (usvojeni su na Vladi u drugom dijelu prosinca). 

 

 

 Poslovnikom o radu Skupštine HNŽ/K ure
Vlade i ovlašteni predlagatelji konkretnih mjera koje se razmatraju na odre
Međutim,sjednicama Skupštine u 2015.godini nazo

 

 

Nacrti

1

Koordinacija rada Vlade i Skupštine HNŽ/K, u realizaciji 
zakonodavnih obveza, u 2015.godini

KOORDINACIJA RADA VLADE I SKUPŠTINE

U 2015.godini, Vlada HNŽ/K je, u potpunosti ili djelimično, realizirala 12 različitih zakona, 11 od 
njih je utvrdila u formi prijedloga a 1 samo u formi nacrta. U isto vrijeme, Skupština HNŽ/K je, u 

no, realizirala 8 različitih zakona (6 je usvoila u prijedlogu i 2 prihvatila u 
7 (6 u prijedlogu i 1 u nacrtu) došlo na prijedlog aktualne vlade.  

i 1 zakon koje je Vlada utvrdila u ranijem razdoblju. 

Ostali zakoni koje je Vlada usvojila se zbog kratkoće vremena nisu našli na dnevnom redu 
015.godine (usvojeni su na Vladi u drugom dijelu prosinca). 
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Poslovnikom o radu Skupštine HNŽ/K uređeno je da sjednici Skupštine nazo
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U 2015.godini, zastupnici su Vladi postavili 77 pitanja (69 razli
postavljana više puta ili bila upuć
31.12.2015 odgovoreno je na 46 

  

zastupnička pitanja

Zastupnička pitanja i odgovori u 2015.godini
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U 2015.godini, zastupnici su Vladi postavili 77 pitanja (69 različitih - jer su neka od pitanja 
postavljana više puta ili bila upućena na više adresa) i pokrenuli 41 (40 različitih) inicijative. Do 
31.12.2015 odgovoreno je na 46 pitanja (59.74%). 

zastupnička pitanja odgovor na njih

77

46

Zastupnička pitanja i odgovori u 2015.godini

 

jer su neka od pitanja 
čitih) inicijative. Do 



POŠTIVANJE POSLOVNIKA O RADU I ZAKONA  
 

Neusvajanjem Proračuna HNŽ/K za 2015. godinu u zakonskom roku, došlo je do kršenja 
Poslovnika o radu Skupštine HNŽ/K kao i Zakona o Proračunima F BiH.  
 
Prekršen je stavak 1. članka 134. Poslovnika o radu Skupštine HNŽ/K  koji nalaže da se u  
postupku za usvajanje proračuna primjenjuju odredbe Zakona o Proračunima Federacije Bosne 
i Hercegovine, Zakona o Proračunu HNŽ/K, kao i Poslovnika, uključujući rokove propisane ovim 
zakonom.  
 
Prema članku 19. Zakona o Proračunu F BiH Proračun je potrebno donijeti do 31. prosinca 
tekuće za narednu godinu, što ovaj parlament nije ispoštivao jer je isti usvojio 1. travnja 2015. 
godine.  
 
 Prekršen je i članak 184. stavak 2. Poslovnika o radu Skupštine HNŽ/K koji nalaže dostavljanje 
odgovora na zastupničko pitanje najkasnije 30 dana od njegovog postavljanja. 
. 

  



TRANSPARENTNOST RADA SKUPŠTINE HNŽ/K  
 

Transparentost rada Skupštine HNŽ/K u 2015.godini je bila na zadovoljavajućoj razini. U ovom 
razdoblju, puštanjem u funkciju službene web stranice Skupštine došlo je do unapređenja 
transparentnosti njenog rada. Ista  zadovoljava većinu zahtjeva sadržanih u inicijativi upućenoj 
od strane CCI. Pozivi za sjednicu  se dostavljaju fax-om par dana prije sjednice. Materijali  se 
mogli preuzeti odmah nakon pristiglog poziva za sjednicu. Zajedno sa materijalima dostavljaju  
se i odgovori na zastupnička pitanja. Stenogram je dostupan par dana nakon održane sjednice i 
dostavlja se elektroničkim putem. Informacije sa održane sjednice se u roku 24 sata postavljaju 
na web stranicu, a na istoj se obavljuju i zapisnici sa održanih sjednica. WEB stranica sadrži 
informacije o sastavu skupštine, radnih  tijela, zapisnike sa održanih sjednica I sl. 

 

R. br. Predmet posmatranja Stanje 

1 Sloboda prisustva sjednicama Skupštine DA  

2 Prenos sjednica (TV, radio ili internet) NE  

3 Da li Skupština prije zasjedanja objavljuje 
najavu sjednice? 

Da  

4 Da li su materijali za sjednicu javno dostupni? DA  

5 Dostupnost zapisnika sa sjednica Skupštine ZOSPI  

6 Sadržajnost zapisnika sa sjednica Skupštine Prihvatljiva  

7 Dostupnost stenograma sa sjednica Skupštine DA  

8 Dostupnost podataka o pojedinačnom 
glasanju poslanika 

NE 

9 Institucionalno riješena javna dostupnost 
poslaničkih pitanja i odgovora na pitanja 

DA  

10 Dostupnost podataka o prisustvu sjednicama I 
razlozima odsustva 

DA 

11 Brzina odgovaranja na zahtjeve za 
dostavljanjem materijala (ZOSPI) 

 Sukladno zakonu  

12 Obavljena javna rasprava prilikom izrade 
Programa rada 

DA  

13 Periodično se informiše javnost o realizaciji 
Programa rada 

NE 

14 Obavljena javna rasprava prilikom izrade 
Budžeta 

NE 

15 Obrazloženja o usvojenim zakonima Detaljna  

16 Postojanje zapisnika sa sjednica skupštinskih 
komisija 

DA  

17 Sadržajnost zapisnika sa sjednica skupštinskih 
komisija 

Dobra  

18 Dostupnost dokumenata u elektronskom 
obliku 

DA  

19 Postojanje web stranice Skupštine DA  



20 Funkcionalnost web stranice (sadržajnost i 
redovno ažuriranje) 

Dobra  

21 Da li je na Internet stranici objavljen Program 
rada za aktuelnu godinu? 

Da  

22 Da li se na Internet stranici objavljuju godišnji 
izvještaji o radu institucije? 

NE 

23 Da li je na Internet stranici dostupan Zakon o 
izvršenju budžeta za posljednju fiskalnu 

godinu? 

NE 

24 Da li su na web stranici Skupštine u roku od 24 
sata dostupno saopštenje za javnost sa 

osnovnim podacima sa održane sjednice? 

Da  

25 Da li su, nakon sjednice Skupštine, dostupni na 
web stranici kao „download“ opcija materijali 

koji su razmatrani i usvojeni? 

NE 

Tabela 8: Transparentnost rada Skupštine HNŽ/K 

 

 

 

 

  



 

NAZOČNOST SJEDNICAMA SKUPŠTINE

U 2015.godini, održano je 12 zasjedanja Skupštine HN
nazočili svi zastupnici.Sedamnaest zastupnika nazo

Osam zastupnika nije nazočilo jednom od 12 održanih zasjedanja. 

četiri zastupnika nije nazočilo na dva od 12 održanih zasjedanja. 

Jedan zastupnik nije nazočio na tri od 12 održanih zasjedanja.

 

 

 

Najviše izostanaka sa sjednica naprav

 

ZASTUPNIČKA PITANJA I INICIJATIVE

Na održanim redovitim sjednicama Skupštine HN
ukupno 109 pitanja i inicijative. 
pitanje/inicijativu. Četiri zastupnikaje postavilo/pokrenulo
zastupnika je postavilo/pokrenulo
pokrenulo tri i više pitanja/ inicijativa

27%

13%

3%

Nazočnost zastupnika na sjednicama Skupštine HNŽ/K

AKTIVNOSTI  ZASTUPNIKA

SJEDNICAMA SKUPŠTINE 

, održano je 12 zasjedanja Skupštine HNŽ/K. Niti na jednom od zasjedanja nisu 
Sedamnaest zastupnika nazočilo  je svim zasjedanjima Skupštine.  

jednom od 12 održanih zasjedanja.  

na dva od 12 održanih zasjedanja.  

na tri od 12 održanih zasjedanja. 
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Najviše izostanaka sa sjednica napravio je Ante Pavličević (3).  

PITANJA I INICIJATIVE 

sjednicama Skupštine HNŽ/K, u 2015.godini, postavljeno je i pokrenuto 
ukupno 109 pitanja i inicijative. Pet  zastupnika nije postavilo/pokrenulo

etiri zastupnikaje postavilo/pokrenulo jedno pitanje ili inicijativu
/pokrenulo dva pitanja/ inicijative. Četrnaest zastupnika je

inicijativa. 



 
 
 

 Najviše zastupničkih pitanja i inicijativa, u
SDP - (13), Adnan Velagić BPS 
Ilija Cvitanović HDZ 1990 - (8), Amir Šelo SDA 
poslanici: Stana Burič HDZ BiH,
Martinović HDZ BiH, Drago Tule HDZ BiH.

 

 

RASPRAVE ZASTUPNIKA 

Na održanim zasjedanjima Skupštine HN
našle na dnevnim redovima. 
zasjedanjima, raspravljali niti  o jednoj od mjera koje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine
u 2015.godini. Četiri   zastupnika
se pojavile na dnevnom redu Skupštine
koje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine
10 mjera koje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine
raspravljalo je po više od 10 mjera koje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine

47%

Zastupnička pitanja i inicijative u Skupštini HNŽ/K , u 

GrafikonHIž 

pitanja i inicijativa, u

 2015.godini  postavili/pokrenuli sui: Vesna Saradži BPS - (10), Amer Zagorčić SDP - (10), Andrea Pehar HDZ BiH (8), Amir Šelo SDA - (7), Nijedno pitanje ni inicijativu nisu postavili  HDZ BiH,Davor Pehar HDZ BiH, Ivona Raguž HDZ BiH, Tomislav  HDZ BiH, Drago Tule HDZ BiH. Na održanim zasjedanjima Skupštine HNŽ/K, u 2015.godini raspravljalo se o 31 mjerinašle na dnevnim redovima. Četiri zastupnika Skupštine HNŽ/K nisu na skupštinskim o jednoj od mjera koje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine

zastupnika

 Skupštine raspravljalo je samo o jednoj od svih mjera koje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine. Šest zastupnika Skupštine raspravljalokoje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine.Deset zastupnika Skupštine raspravljalo10 mjera koje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine. Šest zastupnikaera koje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine



 

 

 Zastupnici  koj su raspravljali po najve
Žuljević SDP - (18), Zijat Mušić SDA 
SDA - (13), Amir Šelo SDA - (12), Amer Zagor
Raič HDZ BiH, Ivona Raguž HDZ BiH, Ana 
u 2015.godini uopće nisu uzeli uč
za skupštinsku govornicu je znatno ve
prikazane rasprave zastupnika 
krivog navoda, zaključci predsjedavaju

 

ZAKONODAVNA AKTIVNOST 

U 2015.godini, niti jedan zastupnik
zakonskog rješenja. 

 

 

 

 

 

 



PRIMANJA  ZASTUPNIKA 
 

Petnaest  od 30 zastupnika koji su bili aktivni u ovom razdoblju je profesionaliziralo svoj status u 
Skupštini HNK/Ž, tj. imali su  status uposlenih i na temelju toga primali punu plaću. To su: Boris 
Bošnjak (HDZ BiH), Ilija Cvitanović (HDZ 1990), Luka Faletar (HDZ 1990), Anel Kljako (SBB), 
Osman Macić (SBB), Andrea Pehar  (HDZ BiH), Zijat Mušić (SDA), Dario Pušić (HDZ BiH); 
Ivona Raguž (HDZ BiH), Zoran Raić (HDZ BiH), Amir Šelo (SDA) , Ajman Šoše (SDA), Šerif 
Špago (SDA), Drago Tule (HDZ BiH);Amer Zagorčić (SDP). Šest zastupnika Skupštine HNŽ/K 
su izaslanici u Domu naroda Parlamenta FBiH. 

Njih četvero je u Domu naroda PF BiH profesionaliziralo svoj status, a to su: Osman Ćatić 
(SDA), Tomislav Martinović (HDZ BIH), Đuro Prkačin (HDZ BIH) i Vesna Saradžić (SDP). 
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Informaciju o primanjima zastupnika u Skupštini HNŽ/K u promatranom razdoblju nismo dobili 
do zaključenja ovog izvješća. 
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Radno-pravni status zastupnika Skupštine HNŽ/K
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EUROATLANTSKI PUT BIH I HNŽ/K  
 

Na 88. sjednici Vlade HNŽ/K u “tehničkom mandatu” održanoj 27.7.2015. godine usvojena je 
Odluka o davanju ovlasti ministru prometa i veza da u ime Vlade HNŽ potpiše Reformsku 
agendu za BiH za razdoblje 2015.-2018. godina. Potpisivanjem ovog dokumenta vlast se 
opredjelila za snažan trogodišnji program fiskalne konsolidacije koja će dovesti do smanjenja 
proračunskog deficita i smanjenje javnog duga. 

Na, 5. sjednici Vlade HNŽ održanoj  27.10.2015.godine Vlada Hercegovačko-neretvanske 
županije usvojila je Akcijski plan za realiziranje Reformske agende za BiH. Plan sadrži niz 
aktivnosti koje će Vlada provesti do 2018. godine, a na poseban način istaknuto je donošenje 
Strategije razvitka i Prostornoga plana HNŽ, kao i zajednički smještaj županijskih tijela i 
uvođenje sustava e-Vlade.Kao jedan od prvih koraka u realizacij, Vlada je početkom siječnja 
2016.godine usvojila Informaciju o izradi Strategije razvitka HNŽ/K i mogućnostima 
uspostavljanja suradnje između Vlade HNŽ/K i UNDP-a s prijedlogom odluke. 

Provođenje Reformske agende, dosadašnja  uključenost u niz projekata iz  IPA fondova, 
nastavak prekogranične suradnje sa zemljama iz okruženja, tendencija razvoja ruralnih sredina 
kao i ulaganja u turizam, promet  i energetiku trebali bi značajno unaprijediti ovu županiju i 
otvaranjem novih radnih mjesta zaustaviti svakodnevno iseljavanje mladih sa ovih prostora.   

  



UTJECAJ RADA SKUPŠTINE HNŽ/K NA KVALITETU ŽIVOTA GRAĐANA  
 

U listopadu 2015. godine prema podatcima  Federalnog Zavoda za statistiku u HNŽ je 
zabilježeno 48.229 zaposlenih osoba, dok je evidentirano 34.123 nezaposlene osobe. 
Prosječna neto plaća u HNŽ/K iznosila je 905 KM. 
 
U 2015.godini Skupština HNŽ/K je godišnjim programom  rada planirala razmatranje četiri 
analize koje se bave ključnim problemima građana.  
 
Razmatrala je dvije a one se odnose na Analizu  stanja u zdravstvu i  Analizu prikupljanja i 
raspodjele javnih prihoda sa prijedlogom mjera prema višim razinama vlasti u BiH.  
 
 Uz to razmatrala je  i Informaciju o položaju osoba sa invaliditetom.Zaključcima je Vlada  
zadužena  da od drugog polugodišta školske 2015./2016 pokrene program asistenata u nastavi 
te da koristi pogodnosti zakona o volontiranju i programa prijema i upošljavanja pripravnika te 
da kroz izmjenu postojećih propisa omogućiti pristup i mobilnost invalidnih osoba u javnom 
prijevozu, javnim objektima i parking prostorima.  
 Ministarstvo obrazovanja, znanosti, kulture i športa HNŽ/K je zaduženo da izvrši korekciju 
nastavnih planova i programa i prilagodi ih položaju invalidnih osoba u cilju njihove integracije u 
društvo. 
Skupština je početkom 2015.godine usvojila i Zaključak kojim se obustavlja  prijem u radni 
odnos državnih službenika i namještenika po završenim i natječajima koji su u tijeku u 
županijskimm ministarstvima i drugim organima županijske uprave. 

Usvojen je i Zaključak o pokretanju inicijative prema Vladi i parlamentu F BiH o otpisu duga 
javnim ustanovama iz oblasti zdravstva. 

 

 

 

 

 

  



ZAKLJUČCI I PREPORUKE  
 
 
SKUPŠTINA HNŽ/K U 2015.GODINI NIJE ČETIRI MJESECA ODRŽALA NITI JEDNO 
ZASJEDANJE ŠTO JE ZNAČAJNO USPORILO REALIZACIJU  PROGRAMA RADA 
SKUPŠTINE ZA 2015.GODINU.  
 
Preporučamo Skupštini HNŽ/K da zadrži dinamiku rada iz posljednjeg kvartala 2015.godine . 
 
 
SKUPŠTINA JE RAZMATRALA SAMO DVIJE ANALIZE PREDVIĐENE DA SE O NJIMA 
RASPRAVLJA NA TEMATSKIM SJEDNICAMA. 
 
Preporučamo Skupštini HNŽ/K da u nastavku svoga rada žurno organizira preostale tematske 
sjednice i usvoji zaključke čija će realizacija doprinjeti boljem životu građana ove županije. 
 
 
PROGRAMOM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K PLANIRAN JE MALI BROJ ZAKONA.  
 
Preporučamo  Skupštini HNŽ da u  Program rada za 2016.godinu  uvrsti sve zakone koje nije 
realizirala iz Programa rada za 2015.godinu kao i zakone koji do sada nisu planirani zbog 
nedostatka financijskih sredstava. 
 
 
POSLOVNIK O RADU SKUPŠTINE HNŽ/K IMA NEDOSTATAKA KOJI UTJEČU NA 
TRANSPARENTNOST, UČINKOVITOST I EFIKASNOST NJENOG RADA. 
 
Skupština treba izvršiti izmjene i dopune Poslovnika o radu i njime utvrditi rokove za usvajanje 
godišnjeg programa rada i obvezu njegovog kvartalnog revidiranja . 
 
 
PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016.GODINU NIJE USVOJEN DO KRAJA 
ISTEKA 2015.GODINE.  
 
Preporučamo Skupštini HNŽ/K da žurno u skupštinsku proceduru uputi Program rada za 
2016.godinu koji će sadržavati sve prijedloge i sugestije dostavljene od zainteresiranih strana.  
 
 
 
VLADA SKUPŠTINE HNŽ/K NE ODGOVARA REDOVITO NA ZASTUPNIČKA PITANJA I NA 
TAJ NAČIN KRŠI POSLOVNIK O RADU SKUPŠTINE.  
Zastupnici  trebaju inzistirati na poštivanju rokova za odgovaranje na postavljena pitanja i u 
slučaju nedobivanja odgovora na postavljeno pitanje u roku od 30 dana zatražiti uvrštavanje 
njegovog pitanja na dnevni red sjednice Skupštine HNŽ/K. 



 
 
SKUPŠTINA JE PUŠTANJEM U RAD SVOJE WEB STRANICE UNAPRIJEDILA 
TRANSPARENTNOST SVOGA RADA.  
 
Skupština HNŽ/K treba nastaviti redovito ažuriranje svoje  web stranice kako bi  građani i dalje 
imali redovite informacije o radu ove institucije. 
 
 
HERCEGOVAČKO-NERETVANSKA ŽUPANIJA NEMA STRATEGIJU RAZVOJA ŠTO 
UTJEČE NA KVALITETU ŽIVOTA GRAĐANA OVE ŽUPANIJE. 
 
Skupština HNŽ/K treba vršiti dodatni pritisak na Vladu kako bi ista u što skorijem roku u redovitu 
skupštinsku proceduru uputila Strategiju razvoja HNŽ/K uz obvezno provođenje javne rasprave. 
 

 

 

  



DODATAK 1 – ZASTUPNIČKI  KARTONI  
 

Centri civilnih inicijativa, već godinama, pored podataka o radu institucija, pokušava javnosti 
omogućiti uvid u individualne aktivnosti i odgovornost svakog zastupnika ili člana vlade. U 
kartonima koji slijede su neki osnovni statistički podaci o radu zastupnika, a u njihovom 
nastavku i zastupnička  pitanja/inicijative postavljena/ pokrenute u razdoblju koje pokriva ovo 
izvješće 

Ime i prezime 
Šerif Špago 

Stranka SDA 

Mandat 2. 

Pozicija Predsjedavajući 
Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za 
zakonodavno-pravna 
pitanja;Povjerenstvo  za 
proračun, financije i 
ekonomsku politiku; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Zastupnička  pitanja 2 

Inicijative 0 

Rasprave  13 

Amandmani 2 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini:  

10.11.2015 

Što je poduzeto na izvršenju Presude kantonalnog suda Mostar broj 07 OU 009781 14 U od 
6.8.2015.godine u predmetu isplate naknade za rad u komisijama, kojima je odbijena tužba 
Ministarstva trgovine, turizma i zaštite okoliša HNK  na Rješenje Ministarstva financija o 
obustavi isplate naknada za rad pojedinih komisija? 

10.11.2015 

Tko od rukovodećih državnih službenika, savjetnika ili drugih uposlenika u organima uprave 
HNK koristi službeno vozilo za dolazak ili odlazak sa posla ili koristi službeno vozilo 24 sata i po 
čijem odobrenju-kojem propisu? Dostaviti podatke o pređenoj kilometraži i o potrošnji goriva za 
mjesec oktobar 2015.godine, pojedinačno za svako službeno vozilo, a koja koriste osobe iz 
prethodnog stava.. 



 

 

Ime i prezime 
Tomislav Martinović 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 3. 

Pozicija Zamjenik Predsjedavajućeg 
Profesionalno angažiran DN P F BIH 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za Ustav; 
Povjerenstvo za zakonodavno-
pravna pitanja; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Zastupnička  pitanja 0 

Inicijative 0 

Rasprave  14 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Ime i prezime 
Vesna Saradžić 

Stranka SDP 

Mandat 2. 

Pozicija Zamjenik Predsjedavajućeg 
Profesionalno angažiran DN P F BIH 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za ustav; 
Povjerenstvo za utvrđivanje 
istovjetnosti tekstova na 
jezicima konstitutivnih naroda i 
informiranje; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Zastupnička  pitanja 6 

Inicijative 7 

Rasprave  5 

Amandmani 1 

Zakoni 0 

 



 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

09.03.2015 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja imam dva poslanička pitanja i jednu 
inicijativu. Prvo posalničko pitanje odnosi se na osobe sa psihičkim smetnjama koje ispred 
centara za socijalni radt traže smještaj u adekvatnim ustanovama. Ti zahtjevi danas već 
prevazilaze trenutne raspoložive mogućnosti kantona, problem je evidentan, postaje sve 
složeniji, a posebno zbog procedure koja dugo traje. Trenutno u Opštini Konjic imamo 10 osoba 
sa psihičkim smetnjama koje čekaju adekvatno zbrinjavanje, koje u prosjeku traje nekih 5 do 6 
mjeseci. S obzirom na prirodu bolesti i nepredvidivost koja je neodvojiva od ove bolesti 
upućujem pitanje resornom ministarstvu šta se konkretno poduzima na rješavanju, odnosno 
prevazilaženju ove problematike? 

09.03.2015 

Drugo pitanje upućujem ministarstvu obrazovanja, a ono glasi: kako je moguće da školski 
odbori u školama tzv. gradskih zona ne odražavaju sastav stanovništva. Zakon je tu jako 
decidan, ako je direktor iz jedne škole onda predsjednik školskog odbora treba da bude iz reda, 
pardon iz jednog naroda, a predsjednik školskog odbora treba da bude iz reda drugog naroda. 
Ne samo da nije predsjednik iz reda drugog naroda, već niti jedan član, a pri tome imamo ovaj 
članove koji su istovremeno u sastavu više školskih odbora u jednoj opštini. Ili još preciznije, 
kako je moguće da iz jedne kuće, odnosno jednog domaćinstva bude više članova školskog 
odbora u jednoj školi!? 

09.03.2015 

I na kraju imam jednu inicijativu koja je vezana za rad radnih tijela ove Skupštine. Mi smo na 
prošloj sjednici formirali radna tijela i s obzirom na neko dosadašnje iskustvo i iskustvo iz 
prethodnog mandata, predlažem da na svakoj narednoj sjednici na klupe dobijemo izvještaj 
radnih tijela vezano za dnevni red. Mišljenja sam da bismo time zaista doprinijeli ovaj puno 
boljem radu Skupštine, i na kraju ono što mi je i cilj, uozbiljili rad ovih radnih tijela. 

31.03.2015 

Zahvaljujem predsjedavajući. Ja imam dva poslanička pitanja. Jedno upućujem Zavodu 
zdravstvenog osiguranja ovog našeg kantona, mene interesuje na osnovu kojih kriterija se 
dodjeljuju sredstva Javnoj ustanovi Opšta bolnica Konjic, s obzirom da sredstva koja se sada 
dodjeljuju nisu zaista dovoljna za bruto plate uposlenih, kojih je 310 u Opštoj bolnici Konjic? I 
jedno je sigurno, broj usluga, kojih je u 2014. godini bilo negdje oko 3.500.000, zaista bitnije ne 
utiču na visinu sredstava koja se dodjeljuju Bolnici. 

31.03.2015 



Drugo moje poslaničko pitanje upućujem Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva. 
Mi svi znamo da ovaj naš kanton nema zakon o šumama, nemamo ga ni na federalnom nivou, i 
čini se nekako da je u ovoj oblasti sve stalo, samo zasigurno sječa nije, svi sijeku, ko ima pravo 
i ko nema pravo. I mene zaista interesuje, ovaj dali u ministarstvu imaju neke aktivnosti, 
odnosno informacije vezano za uređenje, poboljšanje ove oblasti, odnosno zaštitu šuma? Bojim 
se dok mi budemo u stanju da donesemo zakon tad više nećemo imati ovaj priliku da vodimo, 
odnosno nećemo imati ovaj o čemu da vodimo računa. Hvala. 

29.05.2015 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Pa evo, ja bih samo istakla da je prije 
nekoliko dana ovdje u Skupštini konstituisana komisija za utvrđivanje istovjetnosti tekstova na 
jezicima konstitutivnih naroda. S obzirom da znamo da je primarna zadaća komisije upravo to 
utvrđivanje istovjetnosti tekstova na tri jezička standarda, ja ovim putem upućujem inicijativu 
prema Vladi HNK-a, da materijale koje upućuje prema Skupštini upućuje na tri jezička 
standarda, i s obzirom da je postalo nepisano pravilo da su pravopisni tekstovi uglavnom 
nesređeni, i da to bude uz obavezan potpis lektora. 

29.05.2015 

I druga inicijativa, da se Službene novine upućuju, odnosno objavljuju na tri jezička standarda. 
Hvala. 

21.10.2015 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Vezano za efikasniji rad ove Skupštine i 
neku uobičajnu parlamentarnu praksu ja bih podsjetila na inicijativu koju sam uputila na početku 
ovog mandatnog perioda i zamolila kolegice i kolege, tačnije predsjednike radnih tijela, da 
ubuduće imamo na klupama izvještaj radnih tijela po određenim tačkama, odnosno vezano za 
tačke dnevnog reda. Zaista mislim da bi na početku bilo umjesno, da ne kažem naša obaveza, 
da se ta radna tijela i sastanu i da počnemo radit. Hvala. 

10.11.2015 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja imam dva poslanička pitanja. Prvo 
moje pitanje je vezano za kvalitetnu strategiju za osobe sa kombinovanim smetnjama i 
interesuje me kad će se osigurati takva strategija, te realizacija podrške lokalnih potreba 
uključivanja u koncept podrške osoba starijih od obaveznog školskog uzrasta na individualnom 
nivou i na nivou porodice, jer time bi se kroz sistemsku plansku podršku održavanja usvojenih 
navika te učešća u radno okupacionim aktivnostima dao vid afirmacije tim osobama? Isto tako 
time bi se kao rezultat ostvarilo osiguranje povoljnih uslova za radno angažovanje kako članova 
porodice i osiguranja egzistencije te psihološka podrška zaštiti mentalnog zdravlja porodice. Mi 
znamo za Stolac, znamo za neke druge centre koji okupljaju jedan dio ovih štićenika, međutim 
isto tako postoji veliki broj njih koji ne žele da se razdvajaju od svojih porodica, tako da žive u 
kući bez ikakvog socijalnog života. 

10.11.2015 



Moje drugo pitanje je vezano za nedavnu reformsku agendu o kojoj smo raspravljali ovdje u 
Skupštini i koracima koji stoje pred nama, odnosno pred našim kantonom vezano za domaću 
zadaću koju trebamo uraditi. Mi znamo svi da je Mostar administrativno sjedište HNK-a i shodno 
tome trebalo bi da prednjači i bude primjer po mnogo čemu. Nažalost, prva slika kad se uđe u 
Mostar ono što nas dočeka je to da prednjači kada je u pitanju smeće razbacano svuda, 
komunalni otpad i ovaj neadekvatno zbrinute deponije. Mene interesuje, kada i na koji način će 
se riješiti ovaj vrlo urgentan i očit problem, imajući u vidu poglavlje 27 koje predstavlja zaštitu 
životne sredine, a koje je bitno za pregovore sa Evropskom Unijom? Hvala. 

08.12.2015 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja imam jednu inicijativu koju upućujem 
prema vladi, da vlada u skladu sa svojom praksom ispoštuje činjenicu da smo dobili svjetskog 
prvaka u karateu iz ovog kantona, a dolazi iz Karate kluba Mostar. A od nas u skupštini 
očekujem da danas uputimo čestitku ispred svih nas za ostvareni svjetski uspjeh. 

08.12.2015 

Moja druga inicijativa se odnosi na Izmjene i doopune Zakona o Službenim novinama HNK-a i 
tražim da Skupština HNK-a u skladu sa procedurom koju propisuju članovi 104 i 105 Poslovnika 
Skupštine, donese zaključak kojim bi odredili načine pripreme i nosioce izrade Izmjena i dopuna 
Zakona o Službenim novinama HNK-a. Obrazloženje. Članom 6, poglavlje 1, koje se odnosi na 
uspostavljanje Federacije, odnosno Ustava Federacije BiH, propisano je da su službeni jezici 
Federacije BiH bosanski, hrvatski i srpski, a službena pisma latinica i ćirilica. Shodno tome 
neophodno je uskladiti članove 3, 4 i 10 Zakona o Službenim novinama HNK-a sa navedenim 
članom Ustava Federacije BiH. Hvala. 

22.12.2015 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja sam na 9. sjednici ove skupštine 
postavila jedno poslaničko pitanje, a vezano za adekvatno zbrinjavanje komunalnog otpada, 
pogotovo s aspekta poglavlja 27 koje je pred nama i trebamo ovaj ispoštovati kada je u pitanju 
usklađivanje sa evropskom stečevinom. Ja sam dobila zaista jedan iscrpan odgovor od 
resornog ministra i ovom prilikom se zahvaljujem gospodinu Teletoviću. I na tragu toga ja bih 
sada uputila jednu inicijativu prema resornom ministarstvu i Vladi HNK-a, da se u parlamentarnu 
proceduru uputi Plan upravljanja otpadom HNK-a za period 2011.2021. godina, za koji znamo 
jedino da je u procesu usvajanja već 5 godina. Zahvaljujem. I ujedno svima vama prisutnima 
čestitam, naravno i građanima kantona, predstojeće praznike. Hvala. 

 

  



 

 

 

Ime i prezime 
Stana Burič 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za obrazovanje, 
kulturu, sport i mlade; 
Povjerenstvo za zakonodavno-
pravna pitanja; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

2/2 

Zastupnička  pitanja 0 

Inicijative 0 

Rasprave  0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

  



Ime i prezime 
Ajman Šoše 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za zakonodavno-
pravna pitanja; Povjerenstvo 
za izbor i imenovanje; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

12/12  

Zastupnička  pitanja 2 

Inicijative 3 

Rasprave  8 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

09.03.2015 

Ja imam dvije inicijative, jedna je upućena prema ministarstvu trgovine, turizma i zaštite okoline, 
da pokrene potupak izmjene Plana upravljanja otpadom HNK-a, odnosno da ga uskladi sa 
Odlukom Skupštine HNK-a o davanju saglasnosti na Prostorni plan Općine Čapljina, broj 02-01-
315/13. 

09.03.2015 

A druga inicijtiva ide prema ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta, da ono pokrene 
inicijativu na Vladi HNK-a o mogućnosti kreditnog zaduženja za rekonstrukciju postojećih i 
izgradnju novih školskih objekata. 

31.03.2015 

Drage kolege zastupnici, ministri, predstavnici medija, sve vas pozdravljam. Ja imam pitanje 
također za Ministarstvo unutrašnjih poslova, a to je: „Koliko je Ministarstvo unutrašnjih poslova 
HNK-a zaposlilo osoba na neodređeno vrijeme u 2014. godini, i na koja radna mjesta“? I da mi 
se dostave podaci, odnosno imena i prezimena tih osoba. Hvala. 

29.05.2015 

Cijenjene kolege i kolegice zastupnici. Ja imam jednu inicijativu u ime Kluba poslanika 
Bošnjaka, s obzirom da je članom 19 Poslovnika o radu nezavisnog odbora za izbor i reviziju 
utvrđena obaveza da Skupštini dva puta u toku godine dostavi izvještaj o svom radu, a s 



obzirom da smo i mi u okviru Programa rada Skupštine predvidjeli razmatranje takvog 
izvještaja, i s obzirom da nije nezavisni odbor za izbor i reviziju za 2013. i 2014. godinu 
dostavljao uopće izvještaj Skupštini, znači inicijativa glasi, da nezavisni odbor za izbor i reviziju 
dostavi izvještaj o radu do naredne sjednice Skupštine, na kojoj bi se isti i razmatrao. Hvala 
lijepa 

21.10.2015 

Gospodine predsjedavajući, kolegice i kolege zastupnici, predsjedniče Vlade, ministri. Ja ću 
samo podsjetiti da sam na sjednici 29.05. u ime Kluba Bošnjaka pokrenuo inicijativu prema 
nezavisnom odboru za izbor i reviziju za dostavljanje izvještaja, što je bila i poslovnička obaveza 
prema članu 19 Poslovnika o radu. Nažalost, do danas nisam ništa dobio, danas jedino bih 
mogao možda postavit poslaničko pitanje predsjedniku nezavisnog odbora zašto to dosada nije 
uradio? Ali u svakom slučaju, želim najviše da podsjetim na to i naravno da ću nastaviti 
insistirati na tome. Hvala lijepo. 

 

  



Ime i prezime 
Amir Šelo 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za ustav; 
Povjerenstvo  za 
zdravstvo,rad,socijalnu 
politiku,izbjegle i raseljene; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

12/12  

Zastupnička  pitanja 2 

Inicijative 5 

Rasprave  12 

Amandmani 1 

Zakoni 0 

 



pronalazak adekvatnog prostora za rad Vijeća mladih HNK-a. Obrazloženje. Zakonom o 
mladima F BiH predviđeno je da kantonalni nivo vlasti dužan odrediti službenika za mlade pri 
nekom od ministarstava u kantonalnoj vladi, koji bi se bavio pitanjima mladih, sarađivao sa 
omladinskim udruženjima na području kantona, pomogao u koordinaciji rada vijeća mladih, 
radio na izradi strategije za mlade na području HNK-a, itd. Također Zakonom o mladima F BiH 
predviđeno je da je vlada dužna pružiti punu podršku uspostavljanju vijeća mladih na nivou 
kantona. S tim u vezi Vlada HNK-a je obavezna preduzeti sve korake kako bi se Vijeće mladih 
uspostavilo, također dužna je znači obezbjediti početna sredstva u Budžetu za 2015. godinu, i 
pronalazak adekvatnog prostora ta Vijeće mladih. Hvala vam puno. 

09.03.2015 

Ja imam jednu poslaničku inicijativu prema Ministarstvu turizma i zaštite okoliša HNK-a, a 
vezano je znači da Ministarstvu turizma i zaštite okoliša HNK-a preduzme sve korake u zaštiti 
lokalnog stanovništva u naselju Opine. Radi se dakle o rejonu stanice istovara boksita. Znači 
lokalno stanovništvo je veoma ugroženo, prašina koja dolazi s tog područja ugrožava njihove 
kuće, ugrožava zdravlje loklanog stanovništva. Znam da je dosta tih nekih stvari u nadležnosti 
federalnog ministarstva, međutim, evo ja bi molio naše kantonalno ministarstvo da pomogne 
znači tim ljudima, koji su, evo čujem i formirali udruženje, ali evo znači tražim da ministarstvo 
preduzme sve korake, i prema federalnom ministarstvu, da malo više koordinira navedeno 
pitanje. 

31.03.2015 

Poštovani članovi kolegija Skupštine, poštovane kolege poslanici, poštovani ministri, cijenjeni 
gosti, poštovani predstavnici medija. Postavljam poslaničko pitanje Ministarstvu unutrašnjih 
poslova: „Koliko je MUP HNK nabavio vozila u 2014. godini i kojim organizacijskim jedinicama 
unutar MUP-a su ista raspoređena, te koliko se od novonabavljenih vozila koristi za potrebe 
uniformisane policije, odnosno vozila sa policijskim oznakama“? Molim da mi se u pisanom 
obliku dostavi traženi odgovor. 

29.05.2015 

Poštovani članovi kolegija Skupštine, poštovane kolege, gosti, predstavnici medija. Prvo bih evo 
u svoje lično ime želio čestitati kolegi Fajiću na osvojenom mandatu i poželio bih mu 
dobrodošlicu po prvi put sa ove govornice.  Ja imam jednu inicijativu, odnosno prijedlog prema 
kolegiju Skupštine, pošto po prvi put evo danas imamo dva ozbiljna zakonska rješenja na 
dnevnom redu Skupštine, prijedlog zakona, ustvari Nacrt Zakona o trgovini i Prijedlog Zakona o 
sudskim tarifama HNK-a, da ubuduće prije nego što ti zakoni dođu na dnevni red Skupštine da 
se o njima očituje neka od nadležnih skupštinskih komisija, što je čak evo u skladu i sa 
odredbom člana 21 Poslovnika Skupštine, koji znači kaže da se znači radna tijela osnivaju 
isključivo za razmatranje pitanja iz nadležnosti Skupštine za razmatranje i davanje mišljenja i 
prijedloga na nacrte i prijedloge zakona i drugih akata koje Skupština donosi. Ja bih volio lično 
da smo ovdje danas imali znači na ova tri zakonska rješenja mišljenje komisije za finansije, 
budžet i ekonomsku politiku. 



10.11.2015 

Uvaženi članovi rukovodstva Skupštine, cijenjene kolege poslanici, predsjedniče Vlade, članovi 
Vlade, uvaženi gosti, predstavnici medija. Ja bih imao jedno poslaničko pitanje prema Službi za 
zapošljavanje HNK-a i Ministarstvu zdravstva, rada i socijalne politike HNK-a. Zbog čega Služba 
za zapošljavanje HNK-a u prvostepenim postupcima ne priznaje ratnim vojnim invalidima koji 
primaju invalidninu, a koja prelazi mjesečno iznos od 25\% prosječne plate u Federaciji, pravo 
na upis i evidenciju nezaposlenih, iako se sva rješenja kojima je služba odbila pravo na upis u 
evidenciju nezaposlenih poništavaju žalbom u federalnom zavodu za zapošljavanje? Naime, šta 
me je ponukalo da postavim ovo poslaničko pitanje, u proteklom periodu od nekih pola godine 
određenim ratnim vojnim invalidima sam pomagao da pišu ove žalbe federalnom zavodu za 
zapošljavanje. Čovjek znači ratni vojni invalid je bio zaposlen u nekoj firmi, po prestanku rada u 
toj firmi čovjek hoće da se prijavi u službu za zapošljavanje, oni mu daju negativan odgovor. 
Znači oni se pozivaju tamo na odredbe člana 3 zakona o posredovanju u zapošljavanju, 
međutim svaka žalba koju sam ja pisao svaka je uvažena u federalnom zavodu za 
zapošljavanje. O čemu se radi? Znači tamo neće znači da se ljudima na šalterima, odnosno 
zaposlenicima službe, da se da tumačenje federalnog ministarstva rada i socijalne politike koji 
kaže da ratni vojni invalidi koji su korisnici lične invalidnine koja prelazi mjesečno iznos od 25\% 
prosječne plate u Federaciji u smislu člana 3, stav 2, zakona o posredovanju u zapošljavanju 
kojima je prestao radni odnos imaju pravo da se u zakonskom roku prijave na evidenciju 
nezaposlenih osoba, a shodno navedenom po osnovu statusa o nezaposlenosti mogu ostvariti 
sva druga prava propisana zakonom. Znači u rješenjima prvostepenim koje izdaje služba oni se 
ne pozivaju na ovaj član, nego totalno drugačije tumače odredbe člana 3 B zakona o 
posredovanju u zapošljavanju. Također, pozivaju se i na presudu Ustavnog suda Federacije, 
koja čak i većini ratnih vojnih invalida nije dostupna. Ja sam ovdje napisao na tri stranice znači 
obrazloženje, znači poslaničko pitanje, jednom rečenicom obrazloženje, znači po svemu onome 
što sam pisao federalnom zavodu za zapošljavanje i od tumačenja ovoga, da se uvaži ovo 
tumačenje zakona o posredovanju i čak znači i ovu presudu koju pominju oni koja nema nikakve 
veze sa tom. Znači oni tumače da je invalidnina prihod, što totalno nije, znači invalidnina je neka 
druga vrsta primanja koja ne može ući u ovaj prihod koji prelazi 25\% prosječne plate. Ja sam 
znači obrazložio ovdje detaljno sve ono što sam napisao federalnom zavodu za zapošljavanje, 
federalni zavod je to prihvatio, u svim slučajevima je poništio rješenja službe za zapošljavanje i 
ljudima je omogućio da se upišu u evidenciju nezaposlenih lica. Znači dugoročno da ne bi bilo 
da poslanici u Skupštini ne rade po tom pitanju ja bih apelirao i molio znači službu da mi pod 
hitno odgovori na ovo pitanje, po mogućnosti do sljedeće skupštine, jer ima još nekih takvih 
slučajeva, još sam trojici ljudi pisao žalbe federalnom zavodu za zapošljavanje, neće se sigurno 
ni u roku mjesec dana riješiti. 

10.11.2015 

Također, imao bih jednu poslaničku inicijativu prema kolegiju Skupštine, da se na web stranici 
Skupštine izdvoji jedna posebna rubrika poslanička pitanja, da sva poslanička pitanja koja 
zastupnici postave budu objavljena u toj rubrici poslaničkih pitanja, zajedno sa odgovorom koji 
se nama dostavi. Zašto bi samo mi poslanici imali uvid u odgovore na poslanička pitanja, zašto 



to ne bi sve lijepo stajalo na web stranici Skupštine, kao što je recimo u kantonu Sarajevo i u 
nekim drugim kantonima. Hvala vam lijepo. 

 

 

Ime i prezime 
Zijat Mušić 

Stranka SDA 

Mandat 2. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za praćenje rada 
Ministarstva unutrašnjih 
poslova, ljudska prava i 
građanske slobode; 
Povjerenstvo  za izbor i 
imenovanje; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Zastupnička  pitanja 1 

Inicijative 3 

Rasprave  15 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

09.03.2015 

Zahvaljujem predsjedavajući. Evo jedna inicijativa rukovodstvu Skupštine. Pošto danas je 
otprilike postavljeno 20-ak pitanja, a ja sam čovjek iz prethodnog saziva i otprilike sam na 50\% 
pitanja dobio odgovor, pa bi dobro bilo da inicijativa ide prema rukovodstvu Skupštine, da se 
evidentirju sva postavljena pitanja i da se u poslovničkom roku prvo izvijesti Skupštinu dali su 
dobili poslanici odgovor na poslanička pitanja, kako bi se moglo, jer tamo kaže ako se u 
određenom roku ne dobije odgovor na poslanička pitanja onda to pitanje može biti tačka 
dnevnog reda. Jer bit će bezveze trošiti vrijeme ako ne budemo dobijali poslanička pitanja. I 
mislim da je ova inicijativa dobra za rukovodstvo Skupštine, jer znam da to da su to ljudi koji su 
odgovorni i da će uraditi ovo. 

21.10.2015 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam rukovodstvo, premijera, sa ministrima, poslanike i 
poslanice-zastupnice. Ja neću ovoj Vladi postavljat pitanja za još 72 dana, znači 28 plus 72, 100 



dana, to sam vam obećao i neću ovoj Vladi postavljat pitanja jer bilo bi glupo da nakon 28 dana 
postavim pitanje ovoj Vladi, ali ću se danas vratiti na inicijativu, odnosno dvije inicijative, ovoj 
Vladi, ministru pravde, rukovodstvu Skupštine i zakonodavno-pravnoj komisiji ove Skupštine ću 
ponoviti inicijativu, već staru 4 godine, da krenemo zaista u prečišćeni tekst Ustava ovog 
kantona, to je ista inicijativa, ova inicijativa je stara 4 godine, ali ću je ponoviti novoj Vladi, pa se 
nadam da će bar do kraja mandata ove Vlade ovaj kanton imati Ustav, jer mi i sad u Ustavu 
pominjemo guvernera, neke razne, bilo je tu odluka ustavnih sudova Federacije i države koje su 
ugrađene u naš Ustav, ali dobro bi bilo da se sve to skupi u jedan prečišćeni tekst i da konačno 
ovaj kanton ima svoj Ustav. To je osnovni akt po kojem mi treba da radimo, mi ga po meni 
nemamo. 

21.10.2015 

Pa evo, razjasnit ću, jedan običan banalan primjer, ja sam danas dobio, evo nisam ga ponio, 
jedan odgovor na poslaničko pitanje iz ministarstva obrazovanja i tamo kaže, uzet ću ovaj papir 
da vam pročitam, kaže „broj učenika srednjih škola koji su nastavu pohađali po bosanskom 
nastavnom planu“, i gore kaže isto tako „broj učenika srednjih škola koji su nastavu pohađali po 
hrvatskom nastavnom planu“, mi slabo to pratimo, znači ovaj kanton ima jedan nastavni plan, 
pa na hrvatskom, na bosanskom i na srpskom, tako bi trebalo biti i mislim da je u Ustavu tako. 
Ovo je izvrnuta rečenica koja meni para uši, a Ustav nešto drugačije kaže, ovaj Ustav ovog 
kantona kaže nešto drugačije. Ovo je samo primjer zašto nama treba i prečišćeni tekst i izmjena 
postojećeg Ustava, ako tamo ima nekih grešaka, pa čak grešaka o jednom jeziku, ali da ne 
spominjem, to nije bitno. Mislim da ćemo imat priliku ako se zaista ova inicijativa prihvati, 
zamolio bih rukovodstvo, ustavnopravnu komisiju, Vladu, da sa ovom inicijativom krenu, pa to 
nam je osnovni akt na kojem bi trebali svi zajedno radit, da ga bar imamo u ovom mandatu. 
Mislim da će ovog puta biti uspješnije jer evo ova Vlada spremna je, vidio sam da radi, pa i ovo 
bi trebalo biti jedan od osnovnih zadataka i Vlade i Skupštine i sviju nas poslanika. I još jedna 
inicijativa, zapravo pokrenuo bih inicijativu ispred ove Skupštine, da Vlada, premijer i Vlada 
HNK-a, finansijski nagrade čovjeka našeg sugrađanina koji je nedavno odbranio titulu 
evropskog prvaka u boksu i mislim da je to doprinos ove Vlade da tog čovjeka koji je sugrađanin 
ovog grada, rođen u ovom kantonu, zaista jednog pravog sportistu, jednog dobrog čovjeka, 
rijetko je kad imati čovjeka u ovom gradu koji je prvak Evrope i ja to predlažem kao jednu 
inicijativu ispred ove Skupštine prema Vladi da pomogne finansijski uspješnog sportistu. Hvala. 

10.11.2015 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja sam obećao i nije ovo pitanje, moja 
rubrika do Božića i Nove Godine u tim pitanjima će biti nula, jer neću postavljat pitanja, samo ću 
pomoć ovoj Vladi do prvih 100 dana i pokrenut ću danas još jednu inicijativu. Mislim da trebamo 
ovo, današnja inicijativa moja će ići u pravcu da Vlada i resorno ministarstvo pokrene inicijativu 
o izmjeni Zakona o primanjima izabranih dužnosnika. Iz kojeg razloga? Zato što mislim da mi 
profesionalci u Skupštini HNK-a trebamo na neki drugačiji način regulisati kada su pitanju naši 
prijevozi jer nemamo stalno radno mjesto, nemamo prostora ovdje, i drugačije regulisat u 
zakonu, ovo je zakonska osnova, topli obrok, ili te dvije stavke u potpunosti u zakonu o 
izabranim dužnosnicima obrisati ili riješiti na neki drugi način. Mislim da sadašnja primjena 



zakona i ono što je stvarnost nije to baš isto jer mi ovdje smo jednom ili dvaputa u mjesecu, a 
imamo topli obrok, imamo prijevoz, obračunat prijevoz od autobusa do sjedišta skupštine. Sve 
to nije precizno regulisano kako bi i onim koji obračunavaju, službama u skupštini omogućili da 
to bude na transparentan i zakonit način i kako bi mi kao poslanici i ljudi koje je izabrao narod 
bili transparentni u svojim primanjima. Hvala. 

 

 

Ime i prezime 
Zlatko 
Hadžiomerović 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za 
građenje,prostorno uređenje i 
zaštitu okoliša; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

10/12 

Zastupnička  pitanja 0 

Inicijative 1 

Rasprave  3 

Amandmani 1 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

29.05.2015 

Poštovano predsjedništvo, kolege i kolegice i druge prisutni. Dužan sam vas upoznati ovdje 
tragom ove inicijative za regulisanje prijevoza. Naime, mi imamo u kantonu inače puno 
budžetskih korisnika koji koriste onaj famozni CIPS, imaju prebivalište prijavljeno u jednom 
gradu, a naplaćuju prijevoz gdje žive u drugom gradu. Mislim da su tu ogromne uštede, mogle 
bi se napravit ogromne uštede, i ovo je sitnica za broj uposlenika koje mi imamo u kantonalnim i 
drugim institucijama koji naplaćuju prijevoz. Mi imamo uposlenika koji žive u Sarajevu, a rade u 
Čapljini, u školi radi, mi mu tu ne možemo ništa jer mu je zakon to omogućio, da ne govorim o 
drugim uposlenicima u organima jeli kantonalne uprave.  Dakle, ovdje sam da pokrenem jednu 
inicijativu, moram vam reći da ovo nije ovaj predizborno vrijeme i to sam i na samom početku, 
znaju ovdje kolege, pokrenuo inicijativu da Vlada najprije sebi smanji plaću 10\%, pa da onda 
idemo na smanjenje svim ostalim korisnicima po 5\%, da bi uštedjeli novac u Budžetu za druge 
potrebe. Dakle, inicijativa za izmjene Zakona o pravima izabranih i imenovanih dužnosnika u 



institucijama vlasti HNK-a. Na osnovu člana 104 Poslovnika Skupštine HNK-a pokrećem 
inicijativu za izmjene Zakona o pravima izabranih i imenovanih dužnosnika u institucijama vlasti 
HNK-a u amandmanima koji se odnose na primanja imenovanih i izabranih zvaničnika, 
predlažem da se zaduži Vlada HNK-a da pripremi izmjene navedenog zakona i uputi u 
skupštinsku proceduru, a s ciljem da se izmjenama smanje plaće i druge naknade koje imaju 
izabrani i imenovani dužnosnici u iznosu od 10\%. Hvala lijepo. 

 

 

Ime i prezime 
Osman Macić 

Stranka SBB 

Mandat 2. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za 
privredu,poduzetništvo i 
poljoprivredu; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Zastupnička  pitanja 2 

Inicijative 0 

Rasprave  4 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

21.10.2015 

Pozdravljam sve prisutne. Ja ću postaviti dva poslanička pitanja, jedno starom, jedno novom 
ministru i ako može jedna inicijativa, mislim na ovim poslaničkim pitanjima da pojedinci, a 
možda i svi, uzmemo previše vremena, nekad smo bili donijeli odluku da ta poslanička pitanja 
napišemo u pisanoj formi i da predamo sekretaru Skupštine.  Prvo je pitanje resornom 
ministarstvu, imam informaciju da su domovi zdravlja razdvojeni od bolnica, osim u Konjicu, 
interesuje me zbog čega nije razdvojen Dom zdravlja od Bolnice u Konjicu i koje su službe 
trebale da završe razdvajanje Doma zdravlja i Bolnice Konjic i kada će to bit završeno? 

21.10.2015 

Drugo poslaničko pitanje. Imajuć



požar je u 2014. godini dokrajčio ta prirodna bogatstva ili sakrio tragove, ja ne bih u to ulazio, ali 
znam da se ova prirodan bogatstva krčme bez ikakvog reda izazivajući ogromne posljedice koje 
će se odraziti i na dolazeće generacije. Mene zanima, dali imaju podaci u zadnjih 5 godina 
koliko se po godinama posjeklo državne šume i privatne šume razvrstane po vrsti drveta i 
klasama izraženo u metrima kubnim i da mi se dostave podaci? Nadam se da ove podatke 
imaju društva koja gazduju šumama. Također me interesuje, koliko je zasađeno sadnica po 
godinama za period 2010.-2015. i na kojim mjestima i kojim vrstama drveta i da mi se dostave 
traženi podaci? Hvala. 

 

 

Ime i prezime 
Anel Kljako 

Stranka SBB 

Mandat 2. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za 
građenje,prostorno uređenje i 
zaštitu okoliša; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Zastupnička  pitanja 2 

Inicijative 1 

Rasprave  6 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

09.03.2015 

Molim sva ministarstva HNK-a da mi dostave spisak svih uposlenika po ugovoru o djelu u 
periodu od 2011. do 2014. godine 

09.03.2015 

I također molim sve ministre da mi dostave za svaku godinu koliko je ministarstvo isplatilo novca 
po navedenim ugovorima o djelu. 

31.03.2015 



Pozdravljam sve prisutne. Ja imam jednu inicijativu danas, a to je upućeno kolegiju Skupštine, a 
to je, da se materijali za Skupštinu dostavljaju u elektronskoj formi, tako da bi se mogli 
adekvatnije pripremiti. Hvala. 

 

 

Ime i prezime 
Mesud Džajić 

Stranka SBB 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za utvrđivanje 
istovjetnosti tekstova na 
jezicima konstitutivnih naroda i 
informiranje; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Zastupnička  pitanja 2 

Inicijative 0 

Rasprave  1 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

21.10.2015 

Traži da mu se dostavi izvješće o kriterijima i broju upisanih studenata na Medicinskom fakultetu 
u Mostaru za 2016.godinu. 

08.12.2015 

Pozdravljam sve prisutne. Pitanje za Ministarstvo obrazovanja, nauke, kulture i sporta. Naime, 
Zakon o osnovnom odgoju i obrazovanju HNK-a, član 84, „Za stručnog saradnika može biti 
izabrana osoba koja pored općih uslova utvrđenih zakonom ima odgovarajuću visoku, višu ili 
srednju stručnu spremu“. Stepen i vrstu stručne spreme nastavnika ili stručnog saradnika u 
osnovnoj školi uređuje ministarstvo“. E sad, imamo član 118, „Provedbene propise iz ovog 
zakona ministarstvo je dužno donijeti u roku od 6 mjeseci od dana stupanja na snagu ovog 
zakona“. Pitanje glasi: „Dali je ministrstvo donijelo provedbene propise iz ovog zakona obzirom 
da se zloupotrebljava ova praznina u zakonu“? Hvala. 



 

 

Ime i prezime 
Ramiz Fajić 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član  

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

8/8 

Zastupnička  pitanja 1 

Inicijative 0 

Rasprave  1 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

21.10.2015 

Poštovani predsjedavajući, kolege zastupnici, predstavnici Vlade, gosti, sve vas zajedno 
pozdravljam. Moje pitanje je upućeno Ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta HNK-a, 
a to je: molim da se dostavi izvještaj ispravnosti kriterija polaganja, načina ocjenjivanja, te broja 
prijavljenih i primljenih studenata na Medicinski fakultet Sveučilišta u Mostaru. Kako na jednoj 
visokoškolskoj ustanovi prijemni ispit se može radit suhom olovkom i od 60 primljenih studenata 
da budu primljena samo 3 Bošnjaka, a koji se najvećim dijelom finansira iz sredstava HNK-a? 
Toliko. Hvala. 

 

  



Ime i prezime 
Osman Ćatić 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran DN P F BIH 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za praćenje rada 
Ministarstva unutrašnjih 
poslova, ljudska prava i 
građanske slobode; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Zastupnička  pitanja 4 

Inicijative 2 

Rasprave  9 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

09.03.2015 

Poštovani predsjedavajući, zamjenici, uvaženi zastupnici, članovi Vlade. Imam poslaničko 
pitanje, upućeno je Ministarstvu zdravstvam rada i soscijalne politike HNK/Ž i Zavodu 
zdravstvenog osiguranja. Na osnovu člana 178, stav 1, Poslovnika Skupštine HNK-a, Službene 
novine HNK-a 20/5, postavljam Poslaničko pitanje: Koliko je i koja zdravstvena ustanova dobila 
kredita namijenjenih modernizaciji bolnica u kantonu od 2005. godine do 2015., mislim na 
korejski, saudijski, i kredit Razvojne banke? Molim vas da mi dostavite pisani odgovor. 

09.03.2015 

Također, upućujem poslaničku inicijativu Skupštini i Vladi HNK-a. Uzimajući u obzir tešku 
finansijsku situaciju, smatram da visine naknada za rad članova nadzornih, upravnih odbora, 
radnih grupa i komisija, treba ograničit odlukom o visini naknada. Da naknade upravnim 
odborima, nadzornim odborima, radnim grupama i komisijama, ukoliko se plaćaju ne smiju 
prelaziti visinu 50\% od prosječne plaće na nivou Hercegovačko-neretvanskog kantona, za 
vanjske saradnike, dok za zaposlenike ako rade u radnom vremenu naknada se ukida 

29.05.2015 

Pozdravljam sve prisutne. Kolegi Fajiću čestitam na izboru i verifikaciji mandata. I zajedno sa 
kolegom Fajićem malo smo jeli imali određenih diskusija na Zakon o tržišnoj inspekciji HNK-a i 
vidjeli smo kolika je to problematika, da na nivou kantona nemamo kantonalnu upravu za 



inspekcijske poslove. U vezi s tim pokrećemo znači inicijativu za formiranjem Kantonalne 
uprave za inspekcijske poslove HNK-a. 

29.05.2015 

Dalje, poslaničko pitanje, koji iznosi se na godišnjem nivou isplaćuju za najam prostora u kojima 
se nalaze organi vlasti u HNK-a, i kome? Ovo pitanje poslaničko upućujem ministarstvu 
finansija. 

21.10.2015 

Zahvaljujem predsjedavajući. Evo na samom početku dopustite mi da čestitam na izboru 
premijeru kao i članovima Vlade, zaželim im puno uspjeha u budućem radu i naravno uspješnoj 
saradnji. Moje poslaničko pitanje postavljeno je Ministarstvu zdravstva, rada i socijalne politike 
HNK-a, Ministarstvu finansija HNK-a, Zavodu zdravstvenog osiguranja HNK-a i svim 
zdravstvenim ustanovama u HNK-a. Koliko je i koja zdravstvena ustanova u HNK-a dužna po 
svim osnovama, obaveze prema zaposlenicima, porezi i doprinosi, potraživanja dobavljača? 
Također molim, da za svaku zdravstvenu ustanovu navedete broj uposlenih za posljednje tri 
godine. Hvala. 

10.11.2015 

Zahvaljujem predsjedavajući. Dopredsjednici, uvaženi premijeru, članovi Vlade, kolege 
zastupnici, dame i gospodo, mediji. Moje pitanje bit će upućeno Poreznoj upravi F BiH i Zavodu 
zdravstvenog osiguranja HNK-a, a glasi: «Koliko se uplaćuje doprinosa za zdravstveno 
osiguranje Zavodu zdravstvenog osiguranja HNK-a? Molim da mi se dostavi tabelarni prikaz 
uplata doprinosa za osiguranike od strane obaveznika osiguranja sa područja svih opština u 
kantonu i Grada Mostara, ukupno za 2014. godinu i prvih 9 mjeseci 2015. godine. Hvala. 

 

  



Ime i prezime 
Drago Tule 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za ustav; 
Povjerenstvo  za praćenje rada 
Ministarstva unutrašnjih 
poslova, ljudska prava i 
građanske slobode; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Zastupnička  pitanja 0 

Inicijative 0 

Rasprave  1 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

 

  



Ime i prezime 
Zoran Raič 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 2. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za obrazovanje, 
kulturu, sport i mlade; 
Povjerenstvo  za 
privredu,poduzetništvo i 
poljoprivredu; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Zastupnička  pitanja 1 

Inicijative 1 

Rasprave  0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

31.03.2015 

Srdačan pozdrav svim prisutnim. Moje pitanje je upućeno Vladi. U pojedinim ministarstvima, 
agencijama, zavodima HNŽ-a, se nalaze vozila koja su neispravna, stara, i nalaze se na 
policijskom depou, te na taj način stvaraju gubitak novca i opterećuju Proračun. Obično se 
ministarstvima ne isplati raspisivati natječaj jer njihova vrijednost je mizerna te su osuđeni na 
daljnje propadanje. Tražim da mi se dostavi popis svih tih vozila koji su u vlasništvu Vlade HNŽ-
a, da bi analizirali stanje i vrijednost tih i takvih vozila, te da predložimo povoljno zajedničko 
rješenje, i uštedjeli nešto novca u Proračunu HNŽ-a. Hvala. 

08.12.2015 

Pozdravljam sve prisutne. Moja inicijativa se možda baš odnosi na ovo što ste maloprije 
spomenuli, ali evo ja ću je ipak pročitati. Zbog kaotičnog stanja u šumama i nereda koji vlada 
oko njih, pokrećem inicijativu o što skorijem donošenju Zakona o šumama HNŽ-a, a možda ne 
bi bilo loše održati i javnu raspravu o šumama ovdje u prostorijama Skupštine ili bilo gdje drugo. 
Hvala. 

 

  



Ime i prezime 
Aner Žuljević 

Stranka SDP 

Mandat 3. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo zaproračun , 
financije i ekonomsku politiku; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Zastupnička  pitanja 2 

Inicijative 2 

Rasprave  18 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

09.03.2015 

Moje poslaničko pitanje je prema ministarstvu unutrašnjih poslova. Tražim da mi se dostave sve 
komisije u okviru ministarstva, zakonski osnov za formiranje tih komisija, te koliko su održali 
sjednica u 2013. i 2014. godini, te iznosi koji se plaćaju tim komisijama, i odluke po kojim su se 
utvrdili ti iznosi za plaćanje navedenih komisija. 

21.10.2015 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pošto nisam bio na prošloj sjednici Skupštine, želim da iskoristim 
priliku da čestitam premijeru i novoj Vladi i zaželim im uspješan rad u predstojećem mandatu. Ja 
imam prijedlog jedne inicijative, samo ću je ukratko obrazložit, radi se o problematici redovnih 
studenata koji imaju više od 26 godina i tom činjenicom gube zdravstveno osiguranje jer po 
postojećoj odluci koju je ova Skupština usvojila utvrđivanje osnovica, stopa i načina obračuna i 
uplate doprinosa za obavezno zdravstveno osiguranje samo redovni studenti do 26. godine 
ostvaruju zdravstveno osiguranje. Zbog toga u skladu sa Poslovnikom Skupštine, član 83, 
predlažem inicijativu prema ministarstvu zdravstva za pripremu izmjene odluke i to u smislu da 
se postojeći član 12, stav 5, dopuni novom odredbom, da redovni studenti preko 26 godina koji 
nisu osigurani po drugom osnovu sami plaćaju doprinos za obavezno zdravstveno osiguranje u 
paušalnom iznosu od 20 KM mjesečno, a najduže do navršene 30. godine života. Radi se o 
rješenju, znači da ne ispadne da sam ja izmišljao toplu vodu, radi se o rješenju koje se nalazi u 
drugim kantonima, konkretno Sarajevskom kantonu i ostalim kantonima i mislim da na ovaj 
način ćemo osigurat, ne radi se o velikom broju studenata, radi se o nekih 10-ak ili 20 
studenata, ali mislim da i jedna osoba kad nema zdravstveno osiguranje zbog toga što mi 



možemo formalno ispravit ovu odluku zaslužuje da tome posvetimo pažnju. Evo zbog toga 
upućujem ovu inicijativu prema ministarstvu zdravstva. Zahvaljujem. 

10.11.2015 

Zahvaljujem predsjedavajući. S obzirom da se prvi put javljam želio bi da pozdravim sve 
prisutne. Ja imam inicijativu prema stručnoj službi Vlade i prema stručnoj služni Skupštine, da 
se sa službenih stranica internet i Vlade i Skupštine skine Ustav HNK-a u ovoj verziji koju 
imamo. Nažalost, mi već godinama imamo situaciju da na stranicama imamo ustav koji nema 
blage veze sa onim ustavnim uređenjem i dokumentom po kojem bi se mi trebali u Skupštini 
ponašati, apelujem jednostavno jednim zaključkom da se obaveže ustavna komisija da što prije 
uradi prečišćeni tekst Ustava, a u skladu sa svim onim amandmanima koji su bili proglašavani u 
prethodnom periodu i da nakon toga vratimo zvanično te dokumente kompletirane na internet 
stranice, jer mi imamo još guvernera i zamjenika guvernera kad je u pitanju Ustav HNK-a. 
Zahvaljujem. 

08.12.2015 

Zahvaljujem. Ja imam jedno pitanje prema Ministarstvu unutrašnjih poslova s obzirom da je 
jučer objavljena informacija kako je jedna od visokoškolskih ustanova Sveučilišta u Mostaru 
podigla svoje sigurnosne mjere u saradnji sa visokim zvaničnicima unutar Ministarstva 
unutrašnjih poslova, pa me interesuje o čemu se tu konkretno radi i kakva su to saznanja i zašto 
se radi na ovaj parcijalni način kada je u pitanju samo jedna institucija? Zahvaljujem. 

 

  



Ime i prezime 
Amer Zagorčić 

Stranka SDP 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za 
privredu,poduzetništvo i 
poljoprivredu; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Zastupnička  pitanja 6 

Inicijative 4 

Rasprave  11 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

06.02.2015 

Uvaženi predsjedniče, poštovani zastupnici i ostali prisutni. Mislio sam sačekat do iduće 
sjednice da svu onu hrpu papira koju imam vezano za ovaj odgovor Agencije za privatizaciju na 
pitanje koje sam im postavio kad će objaviti ugovore pa da donesem na narednu sjednicu, ali 
evo mogu to i ovako. U prvoj rečenici Agencija spominje „od iste političke opcije“, ne znam 
uopšte odakle Agenciji pomisao da se bavi tim ko i kako, pitam odakle joj pravo da se bavi 
politikanstvom i mislim da za to nisu ovlašteni i ne treba da ih zanima od koga to dolazi. Dalje, 
oni ovdje spominju da su dali prigovor Vladi Hercegovačko-neretvanskog kantona 9.9.2013., i 
oni koji su bili u prošlom sazivu Skupštine znaju da je Skupština u februaru 2014. potvrdila sve 
ono što je Vlada zaključila vezano za objavu privatizacijskih ugovora. Tako da mislim da je 
pozivanje na ovaj prigovor besmislen, Agencija za privatizaciju je dobila taj zaključak Skupštine, 
i mislim da se on može smatrati odgovorom na njihov prigovor. I ono što još Agencija za 
privatizaciju spominje, da zaključak Vlade nije u skladu sa propisima o privatizaciji i Zakonom o 
slobodi pristupa informacijama u F BiH i Zakonom o zaštiti podataka, Agencija za zaštitu ličnih 
podataka je rekla da je zaključak Vlade u skladu sa zakonom. Tako da ovo nisu istine što 
govore ljudi iz Agencije. Vlada je obavezala Agenciju za privatizaciju da objavi te ugovore, a 
Agencija uporno govori da je ona poslala Vladi po jedan primjerak zaključenih ugovora i aneksa, 
i mislim da je to samo prebacivanje loptice i izbjegavanje odgovornosti i obaveza koje su im 
proistekle iz zaključaka Vlade, te stoga predlažem da sa današnje sjednice Skupština uputi 
odgovor Agenciji za privatizaciju, inicijativu ustvari dajem za narednu sjednicu i tačku dnevnog 
reda, da uputimo odgovor Agenciji za privatizaciju kojim bi im rekli da smo izglasali već jednom 
na Skupštini u februaru 2014. godine da imaju postupiti po zaključku Vlade. Hvala. 



09.03.2015 

Imam pitanje za ministarstvo turizma. Kome i na koji način je odgovorna Turistička zajednica 
HNK-a i dali možemo dobiti izvještaj i finansijski izvještaj Turističke zajednice HNK-a? Dakle, 
izvještaj o radu i finansijski izvještaj te institucije. 

29.05.2015 

Hvala. Uvaženi predsjedniče, poštovani zastupnici. Dakle, dobio sam odgovor na pitanje koje 
sam postavio o turističkim zajednicama, i djelomično sam zadovoljan. Zakon je propisao dakle 
da i mi kao kanton imamo predstavnike u turističkim zajednicama, ja sam tražio da mi se 
dostave izvještaji o radu i finansijski izvještaj za 2013. i 2014. godinu, međutim to još nisam 
dobio u ovom odgovoru, te ponovo upućujem molbu da mi se to dostavi, i ukoliko se ne dostavi 
u razumnom roku molio bi Skupštinu da na jednoj od narednih sjednica imamo tačku dnevnog 
reda o stanju u turizmu i turističkim zajednicama, i Turističkoj zajednici HNK-a. 

29.05.2015 

Moje drugo pitanje je vezano za Apoteke Stari Grad u Mostaru, oni koji ne znaju dakle Grad 
Mostar je donio 2011. godine odluku o formiranju jedinstvenog gradskog preduzeća koje bi se 
zvalo Apoteke-Ljekarne Grada Mostara, i to je doneseno u junu 2011. godine, a predmet  
spajanja je bila kompletna zdravstvena ustanova Apoteke Stari Grad i Ljekarne Mostar. Ono što 
bih još želio reći, dakle i upoznati zastupnike, je sljedeće, Gradsko vijeće je dakle tu odluku 
donijelo 16.06.2011. godine i donijelo je rješenje o imenovanju privremenog upravnog odbora 
sa mandatom od 60 dana, koje je stupilo na snagu tek godinu dana kasnije. Upravni odbor je 
bio dužan donijeti novi statut, i na sjednici 22.05.2012. godine, dakle Gradsko vijeće u Mostaru 
još funkciniše, upravni odbor je usvojio statut Gradske ljekarne, i tim statutom je propisano da 
statut zdravstvene ustanove podliježe obaveznoj saglanosti osnivača. Obzirom da nije postojala 
politička saglasnost da se razmatra statut Gradske ljekarne-Apoteke Mostar odvojeno od 
razmatranja izmjena i dopuna statuta Centra za stara i iznemogla lica-osobe Mostar, to nije ni 
data neophodna saglasnost osnivača na statut Gradske ljekarne-Apoteke Mostar. 
Gradonačelnik 18.04.2012. godine je imenovao privremenog direktora Ustanove Gradska 
ljekarna-Apoteka Mostar sa mandatom od 6 mjeseci, u kom roku je imao zadatak da izvrši upis 
nove ustanove u registar nadležnog suda. Međutim, da bi se to uradilo Gradsko vijeće mu je 
moralo dati saglasnost na statut i imenovati upravni odbor. Obzirom da to Gradsko vijeće nije 
učinilo, da je u međuvremenu prestalo sa svojim radom, a preduzeće je zapalo u probleme, i u 
ovom momentu je pokrenut stečajni postupak, i obzirom da Gradsko vijeće ne postoji ni danas, 
kanton je to već prije činio za određene stvari, ja bih predložio sljedeće, da za narednu sjednicu 
Ministarstvo zdravstva HNK-a pripremi cjelovitu informaciju o stanju u Apotekama Stari Grad u 
Mostaru, tu se radi o 5 apoteka, u stvari o 5 poslovnica i sa značajnim brojem uposlenih. Dakle, 
da nam pripreme cjelovitu informaciju o stanju u saradnji sa stečajnim upravnikom koji vodi 
stečaj, nakon toga da nam uz tu informaciju dostavi i sljedeće, da u saradnji sa stečajnim 
upravnikom i imajući u vidu izradu stečajnog plana stečajni plan bude reorganizacijski, a da 
Zavod zdravstvenog osiguranja HNK-a da garancije i preuzme dug do osnivanja, to jest do 
profunkcionisanja Gradskog vijeća u Mostaru, kada bi se tim dugom opteretilo ovo novo 



preduzeće Gradske Apoteke/Ljekarne Mostar, a u cilju spašavanja ovog preduzeća Apoteke 
Stari Grad u Mostaru. Dakle, da pripremi nam za sljedeću skupštinu ovlaštenje Zavodu 
zdravstvenog osiguranja obzirom da i po odluci o osnivanju Gradske Apoteke/Ljekarne Mostar, 
Apoteka Stari Grad u Mostaru je potpisala ugovor sa Zavodom zdravstvenog osiguranja između 
ostalih o sufinansiranju dakle toga. Ono što bih zamolio je dakle da se ove stvari poduzimaju 
hitno od strane Ministarstva zdravstva HNK-a i da se dostavi Skupštini i odgovor na ovu 
inicijativu i šta se tu može uraditi, te bih molio da Skupština ne čeka sjednicu iduću nego da čim 
dođe odgovor iz Ministarstva zdravstva HNK-a da mi se dostavi, jer ovdje je vrijeme novac, ljudi 
su bez plata, nema nikakvog razloga, niču privatne apoteke ko gljive poslije kiše, a propadne 
nam državna apoteka zbog toga što se je tamo neko bavio kriminalnim radnjama i što je doveo 
Apoteke Stari Grad Mostar u situaciju da su dužne ne znam ni ja milijon i nešto KM. Ma, imamo 
načina, samo je pitanje imamo li volje i hoćemo li. Hvala. 

21.10.2015 

Uvaženi predsjedniče, pozdrav svima, još jednom i vama. Dakle, na osnovu člana 83 
Poslovnika o radu Skupštine, Klub zastupnika SDP-a u Skupštini upućuje inicijativu, tražimo 
održavanje hitne tematske sjednice Skupštine HNK-a o stanju sigurnosti u HNK-a i tražimo da 
Skupština HNK-a zaduži ministarstvo unutrašnjih poslova da pripremi ovu sjednicu i dostavi sve 
relevantne izvještaje, a koji bi sadržavali zbirne informacije, informacije po sektorima. Također 
tražimo da se u pripremi sjednice zastupnicima dostavi i plan mjera, a da se na samu sjednicu 
pozovu i predstavnici tužilaštva. Naime, svjedoci smo prije dva dana brutalnog ubistva u po 
bijela dana na ulici u Mostaru i to nije prvi slučaj teškog razbojništva koje se dešava na ulicama 
naših gradova i opština, situacija je sa tim ubistvom samo kulminirala i dosegla je svoj vrhunac. 
Mislimo da je neophodno da zastupnici u Skupštini HNK-a daju svoje mišljenje i da predlože 
određene mjere, a istovremeno da nam MUP kao ministarstvo koje je zaduženo za sigurnost 
građana dostavi izvještaj o tome šta poduzimaju, šta misle poduzeti i šta su poduzeli na 
rasvjetljavanju brojnih razbojništava koje su se dešavala u HNK-a, a posebno u Mostaru u 
posljednje vrijeme, svjedoci smo prebijanja ljudi, paljevine automobila novinarima, svjedoci smo 
i brojnih drugih incidenata koji su se dešavali na ulicama Mostara i drugih opština u HNK-a i 
mislimo da ova Skupština treba o tome da da svoj sud i da dobijemo izvještaj šta je urađeno i 
šta se misli poduzeti kako bi se poboljšala sigurnost građana, u ovom momentu građani najviše 
osjete prisustvo MUP-a i njihov rad vezano za saobraćajnu policiju, a ovo ostalo imamo, bar je 
takva slika javnosti, a volio bih da me se demantuje, veoma slabe rezultate. 

21.10.2015 

Druga inicijativa je ista kao i uvažene poslanice Anđelić, dakle tražimo od stručnih službi 
Skupštine HNK-a i Vlade HNK-a da se materijali za sjednicu dostavljaju u vremenskom roku koji 
je u skladu sa Poslovnikom i da se svi materijali osim poslaničkih pitanja dostavljaju i u 
elektronskoj formi, obzirom da je to efikasnije ii brže, a zastupnicima omogućava kvalitetniji rad i 
pripremu sjednice. Razlozi su isti kao i oni koje je navela uvažena zastupnica, mi jednostavno 
nemamo vremena ni da se pripremimo za sjednicu, materijale dobivamo kasno, Program rada 
Vlade koji bi trebao biti jedan veoma ozbiljan dokument smo dobili prije dva dana. Dakle, 
smatram i podržavam ovu inicijativu i također je predajem ispred SDP-a da nam se materijali 



moraju poslovnički dostavljat na vrijeme, a da nema nikakvog razloga da se ne dostavljaju u 
elektronskoj formi obzirom da znam da ministarstva dostavljaju Vladi dokumente i imaju 
mogućnost dostavljanja dokumenata u elektronskoj formi i ne vidim onda nikakav razlog zašto 
stručne službe Vlade u saradnji sa stručnim službama u Skupštini ne bi to dostavljale i 
zastupnicima u elektronskoj formi. 

21.10.2015 

I imam jedno pitanje za ministarstvo zdravstva. Obzirom na sve već broj ljudi oboljelih od 
tumora volio bih da se zastupnicima dostavi izvještaj o kancerogenim oboljenjima u posljednjih 
10 godina na području HNK-a i to ukupno po opštinama, po vrsti oboljenja zasebno za svaku 
opštinu i da se dostavi poređenje sa drugim kantonima u istom periodu, a posebno poređenje 
sa Sarajevskim kantonom, Zeničko-dobojskim kantonom i Tuzlanskim kantonom, obzirom da ta 
tri kantona poprilično imaju zagađenu životnu sredinu, mnogo više vjerovatno nego HNK-a, a 
imamo situaciju da su dva uzročnika smrti građana na području HNK-a, to su srce i tumori, ono 
jednostavno u pola godine čujete da je neko od nečeg drugog umro, prirodnim putem. Ja sam 
ovo pokušavao i putem Vlade dok sam bio ministar da dođem do ove informacije, ali je bilo jako 
teško, volio bih da nam se to dostavi, jednostavno da vidimo trend dali je to u porastu i koja 
vrsta bolesti je najčešća obzirom da imamo nenormalno veliki broj ljudi koji su oboljeli od 
kancerogenih oboljenja. Hvala. 

08.12.2015 

Uvaženi predsjedniče, poštovani zastupnici, gosti. Ja imam jednu inicijativu za Ministarstvo 
obrazovanja i Vladu HNK-a. Ovim putem upućujem poslaničku inicijativu Ministarstvu 
obrazovanja HNK-a i Vladi HNK-a da su saradnji sa ostalim nadležnim institucijama u svim 
osnovnim ii srednjim školama u HNK-a uvedu kao obavezne predmete jezike naroda u BiH, to 
jest sva tri jezika. Molio bih da me se u najkraćem mogućem roku izvijesti o planovima za 
realizaciju ove inicijative. O čemu se radi? Dakle, mi smo imali federalnu ministricu obrazovanja 
i kantonalnog ministra koji slavodobitno najavljuju uvođenje turskog jezika u osnovne škole, pa 
u vrtiće, nemam ja ništa protiv Turske, nemam ništa, ali mi nije prirodno, ako mi već govorimo tri 
različita jezika onda je prirodno da djeca u našim osnovnim školama i srednjim prvo uče jezike 
naroda u BiH, pa onda ostale jezike. Ja sam svjestan isto tako da 415 godina okupacije ostavi 
određene tragove, ali mislim da ako se već vodimo nekakvom logikom da bi trebalo prvo djeca 
da uče jezike naroda u BiH prije svih ostalih jezilka. I zbog toga upućujem ovu inicijativu 
Ministarstvu obrazovanja i da me se iszvijesti šta će se poduzet po tom pitanju, jer ako uzmemo 
situaciju da je neko nešto donirao, Japan je mislim obnovio najviše škola pa hoćemo li sad učit 
japanski jezik!? 

22.12.2015 

Lijepo pozdrav svim prisutnim. I čestitao bi nadolazeće praznike, svim katolicima Božić i svim 
ostalima Novu godinu i poslije pravoslavni Božić.  Moje pitanje ide ovako. Dakle, najavljeno je 
otvaranje, to se moglo u medijima pročitat, Elektrotehničkog fakulteta, pa me zanima koji 
privredni subjekti stoje iza njega, kakav profesorski kadar, kakav kadar asistenata, koliko je 
gostujućih profesora, obzirom da sam studio elektrotehniku u Sarajevu i ljudi su zadržali 80\% 



prijeratnog kadra, ali do današnjeg dana se nisu oporavili od gubitka svoje zgrade i laboratorija 
koje su imali, pa me zanima, dakle neophodno je napraviti elaborat vjerovatno ako se osniva 
novi fakultet, da nam se dostavi i da vidimo s kojim resursima se ulazi u osnivanje jednog 
takvog ozbiljnog fakulteta. 

22.12.2015 

Moje drugo pitanje je, da nam se dostavi broj upisanih i broj završenih studenata po svim 
smjerovima i generacijama od osnivanja na Medicinskom fakultetu Sveučilišta u Mostaru. Hvala. 

 

 

Ime i prezime 
Ana -Marija Tadić-
Jakovljević 

Stranka DF 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za utvrđivanje 
istovjetnosti tekstova na 
jezicima konstitutivnih naroda i 
informiranje; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Zastupnička  pitanja 1 

Inicijative 0 

Rasprave  0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

29.05.2015 

Ja bih pozdravila sve prisutne. Ovo moje poslaničko pitanje stiže iz Jablanice, znači općinski 
odbor u Jablanici me je zamolio da ovaj njihov problem iznesem, znači oni traže i mi zajedno s 
njima, da Vlada za narednu sjednicu dostavi detaljnu analizu stanja firme, znači radi se o 
„Granitu“, da se premjesti sudski registar i ostala dokumentacija iz Sarajeva u Mostar, iz razloga 
što je kanton vlasnik znači te firme, nije Sarajevo, da bi bili u mogućnosti, kako bi imenovali 
stečajnog upravnika, i da u što hitnijem roku mogu rješavati probleme koji su se nagomilali za 
ovo cijelo vrijeme. Hvala vam. 



 

 

Ime i prezime 
Elmir Šator 

Stranka DF 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za 
zdravstvo,rad,socijalnu 
politiku,izbjegle i raseljene; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Zastupnička  pitanja 3 

Inicijative 1 

Rasprave  7 

Amandmani 2 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

29.05.2015 

Poštovani predsjedniče, kolege poslanici, i ostali. Ja ću vrlo kratko, nešto što je u pitanju ustvari 
iz moje prakse direktne, ali je pitanje daleko ozbiljnije nego što će možda izgledat. Znači kakve 
su mogućnosti da osobe sa psihičkim poremećajima koji su iz različitih razloga izgubili status 
zdravstvenih osiguranika, taj isti povrate, uzimajući i u obzir sepecifičnost oboljenja od kojih 
boluju, i također specifičnost njihovog psihosocijalnog položaja, obzirom da ih postoji izuzetno 
veliki broj koji su isti izgubili iz različitih razloga, ne javivši se na biro rada. Ovo je pitanje 
značajno i sa bezbjedonosnog stajališta, uzimajući u obzir velike redove pred psihijatrijskim 
ambulantama i prepunjene psihijatrijske odjele na području našeg kantona. Inače se pitanje 
odnosi na Kantonalno ministarstvo zdravstva, rada i socijalne skrbi, Kantonalni zavod 
zdravstvenog osiguranja, i Zavod za zapošljavanje. 

21.10.2015 

Pozdravio bih sve prisutne, a naročito članove Vlade, kojima bih još jednom poželio sreću u 
radu. Ja ustvari ovdje neću postavljat novo pitanje, želim vam samo pročitat, bit ću stvarno što 
kraći, neću čitati odgovore koje sam na svoje poslaničko pitanje dobio „šta je sa ljudima koji 
izgube zdravstveno osiguranje, a inače boluju od psihičkih poremećaja“, koje sam dobio od 
Zavoda zdravstvenog osiguranja i Službe za zapošljavanje kantona. Znači pročitat ću zadnju 
rečenicu od Zavoda zdravstvenog osiguranja, koji kaže „navedena problematika je u domenu i  



nadležnosti Ministarstva zdravstva, rada i socijalne skrbi, odnosno Zavoda za zapošljavanje 
HNŽ/K, te bi isti trebali iznaći zakonski modalitet rješenja navedenih problema“. Znači Zavod 
zdravstvenog osiguranja i Zavod za zapošljavanje kantona to prebacuje na ministarstvo. Ovamo 
je malo teže izdvojit rečenicu, ali ću reć, da člankom 31, stav 1, Zakona o zapošljavanju i 
socijalnoj sigurnosti nezaposlenih osoba propisano je da se zdravstveno osiguranje 
nezaposlenoj osobi osigurava propisima o zdravstvenom osiguranju, što je u nadležnosti 
Zavoda zdravstvenog osiguranja. Toliko o našim servisima koji bi trebali da rade za dobrobit 
običnog čovjeka. Ovo se djelomično veže za pitanje gospodina Zagorčića koje se tiče 
sigurnosti, vidjeli ste tokom ljeta nekoliko incidenata, mislim da je čak bio i jedan smrtni slučaj 
koji je izazvala osoba sa psihičkim poremećajima, mislim da je negdje na Aveniji bio slučaj. 
Znači to moje traženje da se omogući, ja sam duboko svjestan ovoga što je gospodin Bošnjak 
potpisao, da se to rješava posebnim zakonskim aktima koji su federalnog nivoa, znači federalni 
zakon o zdravstvenom osiguranju, ali postoji sigurno neki način koji je očekivao sam bit će 
predložen, kojim bismo mi stvorili jednu cjeloshodnu odluku koja osigurava automatizam 
osobama sa, eto u najmanju ruku šizofrenim poremećajima, da dobiju to osiguranje. Jer 
automatski kad oni nemaju osiguranje nemaju pravo ni na kakav lijek, osim da ga kupe, moja 
iskustva, 11 godina radim u toj službi, da 80\% do 90\% njih nema nikakvih šansi da kupe B 
vitamin, a ne nešto skuplje od toga. Radi toga sam to govorio. 

08.12.2015 

Pozdravljam sve prisutne. Ja ću pitat nešto što je na neki način direktno vezano za ovo o čemu 
ćemo pričat u naredne dvije tačke, ali evo ipak da spomenem pošto će trebat vremena 
vjerovatno da mi se odgovori. Znači pitanje glasi: Dali se vlada, odnosno svi organi uprave, 
doslovno pridržavaju odredbi zakona o izvršenju budžeta, na primjer izvršenje budžeta po 
analitičkom kodu 614 000, dali je za trošenje tih sredstava ispoštovan zakon o izvršenju budžeta 
za 2015. godinu? Hvala. 

22.12.2015 

Također bi se pridružio čestitkama povodom predstojećih božićnih i novogodišnjih praznika. 
Moje pitanje je dijelom vezano za Prijedlog Budžeta, iako sam se mislio dali da to spomenem 
kada budem govorio o tome ili sada, ali ću ga ipak sad postaviti. Molio bih menadžmente 
Srednje medicinske škole Mostar i Medicinske škole Sestara milosrdnica da dostave sve 
podatke o kadru, prostoru i opremi s kojom raspolažu. A zašto to pitam –reći ću kad budem se 
javio vezano za razmatranje Budžeta. Hvala. 

 

  



Ime i prezime 
Ivona Raguž 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za proračun , 
financije i ekonomsku politiku; 



Ime i prezime 
Dario Pušić 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za 
građenje,prostorno uređenje i 
zaštitu okoliša; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Zastupnička  pitanja 1 

Inicijative 0 

Rasprave  2 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

09.03.2015 

Zastupničko pitanje upućujem za ministra prosvjete, znanosti, kulture i športa, gospodinu Zlatku 
Hadžiomeroviću, a pitanje glasi: „Po kojim kriterijima se vršio odabir korisnika sredstava iz 
Proračuna HNŽ-a za 2014. godinu za ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa, te po 
kojim kriterijima ste klubove koji se ne natječu ni u jednom rangu natjecanja, na primjer klub 
malog nogometa „Donja mahala“ i malonogometni klub „Karaka“ Mostar pretpostavili klubovima 
koji se natječu u Premijer ligi i Prvoj ligi Federacije, na primjer malonogometni klub „Mostar Stari 
grad“ i malonogometni klub „Vjekoslav Arapović“ Mostar? Molim vas da mi na ovo pitanje 
odgovorite u pisnoj formi. 

 

  



Ime i prezime 
Đuro Prkačin 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 2. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran DN P F BIH 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za proračun, 
financije i ekonomsku politiku; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Zastupnička  pitanja 1 

Inicijative 1 

Rasprave  10 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

21.10.2015 

Pozdravljam sve nazočne. Ja svoje pitanje upućujem Ministarstvu unutarnjih poslova HNŽ-a, 
odnosno Odjelu za administraciju. Znači sljedeće pitanje: zašto se u policijskim stanicama, 
konkretno Policijska stanica Stolac, Odsjek za administraciju, prilikom registracije vozila kao 
dokaz o uplati propisanih naknada za obrasce i registarske tablice koji se izdaju prilikom 
registriranja ne prihvaćaju uplatnice provedene putem elektronskog bankarstva iako na njoj piše 
jasno da je nalog proveden, već je iste potrebno opečatiti da ne kažem u banci i tek tada su po 
navodnicima valjane? Mislim da ovo nema nikakva smisla jer evo i poslije imamo na dnevnom 
redu da ne kažem reformsku agendu, tako da svi težimo prema Europskoj Uniji. Zanima me dali 
je ovo konkretno samo u Policijskoj stanici Stolac ili je ovo u čitavoj županiji? 

21.10.2015 

I imam jednu da ne kažem inicijativu, odnosno zamolbu, kolege su već prije spominjale, 
konkretno se tiče evo Vlade HNŽ-a, odnosno stručnih službi Vlade koje uređuju internetsku 
stranicu Vlade, stvarno bih zamolio da je krajnje vrijeme da se u rubrici zakoni i dokumenti 
izmjene oni zakoni jer tamo imamo, evo jučer sam iščitavao i prije dva zakona o koncesijama i 
prijedlog zakona, imamo dva zakona o termoenergetskoj inspekciji, jedan iz 2004., jedan iz 
2008., imamo nacrt zakona o proračunu iz 2007., a nemamo neke zakone koje smo mi usvojili u 
prošlom mandatu i da ne kažem i ove godine? Tako da bi trebalo ažurirat ovu stranicu i što sam 
primijetio da ministarstva u našoj županiji posebno imaju svoje internetske stranice, kao što je 
ministarstvo poljoprivrede, ministarstvo branitelja, vidio sam i ministarstvo gospodarstva, bilo bi 
dobro da se tamo i na službenim stranicama Vlade gdje je informacija o ministarstvu stavi da ta 
ministarstva imaju svoju internetsku stranicu, znači link ministarstva Vlade. Evo toliko. Hvala. 



 

 

Ime i prezime 
Davor Pehar 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za izbor i 
imenovanje; Povjerenstvo za 
zdravstvo,rad,socijalnu 
politiku,izbjegle i raseljene; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Zastupnička  pitanja 0 

Inicijative 0 

Rasprave  8 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

 

  



Ime i prezime 
Adnan Velagić 

Stranka BPS 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za obrazovanje, 
kulturu, sport i mlade; 
Povjerenstvo  za 
ravnopravnost spolova; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

9/12 

Zastupnička  pitanja 7 

Inicijative 3 

Rasprave  10 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

29.05.2015 

Još jednom pozdrav za predsjedništvo i za sve prisutne. Ovo je vrijeme kada Univerzitet i 
Sveučilište raspisuju konkurse za upis studenata, uglavnom do sada je bila praksa bar, mislim 
da je tako i na Sveučilištu, da se senat dogovori, raspišu se konkursi kako ko izlobira unutar 
senata, a onda se Vlada i Skupština nakon toga apsolutno ne informišu ili nemamo pojma na 
koji način i kako je izvršena ta upisna politika. I ja dajem inicijativu, da na sljedećoj sjednici 
obavezno kao tačka dnevnog reda bude izvještaj ministra obrazovanja o upisnoj politici 
Univerziteta i Sveučilišta, sa jasnim obrazloženjima kakve kadrove potražjuju ove dvije 
visokoškolske ustanove, dali su ti kadrovi u skladu sa potrebama tržišta rada, dali su ti kadrovi u 
skladu sa interesima naroda koji žive na prostoru HNK-a i slično, te da se o istoj inicijativi 
izjasne zastupnici. Mislim da je ovo pitanje prevažno za naš kanton zbog toga što imamo dvije 
viskoškolske ustanove i način na koji ćemo kreirati upisnu politiku odredit će nas dali će Mostar 
biti univerzitetski grad ili će biti grad iz kojeg mladi ljudi odlaze da studiraju u Sarajevo ili Zagreb, 
ili ne znam gdje. Mislim da ovdje trebamo ponuditi mladim ljudima ono što traži tržište, i moje 
inicijativa ide u tom pravcu, znači da ministar obrazovanja na sljedećoj sjednici neizostavno, jer 
vrijeme je upisne politike, podnese ovaj izvještaj o upisnoj politici Univerziteta i Sveučilišta, 
naravno u pisanoj formi, da svi dobijemo. To ću dostavit u pisanoj formi ovdje. 

29.05.2015 

Druga inicijativa, ustvari pitanje za ministarstvo zdravstva. Naime, u Općini Konjic ne postoji već 
duže vrijeme dežurna apoteka, i ponukan sam slučajem nedavno, znači u neka doba jednoj 



gospođi, tu je bio i njen vjerovato suprug, u 11  noći pozlilo je naime toj gospođi, i oni nisu znali 
gdje da se obrate, ni jedna apoteka nije radila, tako da su mene sreli sa suprugom, i onda smo 
morali i zvoniti na vrata privatnom licu koje drži apoteku da otvori apoteku, da dadne neki lijek, 
itd. Znači moje pitanje ide u tom pravcu, zbog čega nema dežurne apoteke u Općini Konjic? 
Eto, hvala lijepa. 

21.10.2015 

Poštovani predsjedavajući, kolege zastupnici, članovi Vlade i predsjedniče Vlade, želim vam 
uspješan rad. Ja ću evo ovdje u svom, nadam se kratkom izlaganju, osvrnut se na odgovor koji 
sam dobio od ministarstva zdravstva. Moje pitanje, naime, odnosilo se na prošloj redovnoj 
sjednici „zbog čega nema dežurne apoteke u Općini Konjic“. Ja sam mogu reći zadovoljan ovim 
odgovorom i vidim da je ministarstvo zdravstva pokrenulo određenu inicijativu u pravcu 
rješavanja ove problematike, a u smislu da sve apoteke u Općini Konjic dostave prijedloge 
organiziranja dežurstava u vremenu od 0-24, te subotom, nedjeljom i u vrijeme praznika. Ove 
prijedloge apoteke su trebale dostaviti najkasnije do 22.06.2015. godine i ja evo očekujem već 
na narednoj sjednici, a pošto se ministarstvo obavezalo i naravno to pozdravljam, da će u daljim 
aktivnostima obavijestiti mene, a evo ja ovdje sve vas, očekujem već na narednoj sjednici da ću 
imati jeli odgovor šta je i dokle se došlo sa ovim pitanjem. 

21.10.2015 

Moje sljedeća aktivnost je zastupnička inicijativa, ova inicijativa dolazi po zahtjevu velikog broja 
građana Općine Konjic koji su mi se javili i usmjerena je prema ministarstvu trgovine, turizma i 
zaštite okoline. Naime, u Općini Konjic poseban problem predstavlja deponija za odlaganje 
otpada koja je smještena svega oko 400 do 500 metara vazdušne linije od samog centra grada. 
Iako nadležna općinska vlast ovu deponiju u javnim istupima ne karakterizira tako, nego blažim 
nazivom u kojem su sadržane riječi „odlagalište za preradu i deponovanje otpada“ i slično, ipak 
radi se o ozbiljnom zagađivaču od kojeg je polovina grada doslovno u smradu. Postoje ozbiljne 
indicije da se ovdje ne radi ni o kakvom modernom i tehnički izuzetno opremljenom prostoru, 
kako se često navodi opet u istupima gradske vlasti, nego o tipičnoj lokaciji za odlaganje 
gradskog smeća na koju se odlažu svakojake vrste otpada. Zbog navedenog ja dajem inicijativu 
ministarstvu trgovine, turizma i zaštite okoline, da ispita i utvrdi navedene okolnosti i zakonitost 
postavljanja ovakve lokacije na ovako bliskoj udaljenosti od gradske zone, te pristupi 
poduzimanju akcije za njeno izmještanje na prihvatljivu lokaciju. Ja sam i priložio i sliku 
navedene deponije, ovo ko je god vidio i ko god prođe kroz Konjic, pogotovo u ljetnim 
mjesecima, mislim da ima ozbiljne probleme sa disanjem. Ono je užas jedan koji se mora 
ukloniti, on je bukvalno vazdušne linije, do onih nebodera kad ulazite u Konjic, 100 metara 
vazdušne linije. Tako da možemo konstatovati jeli da je gradska deponija u gradu i ona se mora 
izmjestiti i evo prema ministarstvu inicijativa. Ja sam u pisanoj formi i sliku priložio. Hvala lijepo. 

10.11.2015 

Poštovani predsjedavajući, poštovani predsjedniče Vlade, ministri, kolege zastupnici, mediji. Ja 
imam jedno poslaničko pitanje i jednu inicijativu. Moje poslaničko pitanje odnosi se na ono što 
pitam, evo već drugi put, a to je, u kojoj je fazi rješavanje problema dežurne apoteke u Gradu 



Konjicu? Naime, to pitanje sam inicirao prije otprilike jedno pet do šest mjeseci, konkretnijih 
rezultata nemamo, nešto se kao poduzima, ali nemam informacija o tome zašto nije otvorena ta 
apoteka. 

10.11.2015 

Drugo je inicijativa, odnosi se na ministarstvo obrazovanja. Naime, ova inicijativa se odnosi na 
dopunu zakona o visokom obrazovanju. Prijedlog dopune se odnosi na omogućavanje bržeg 
napredovanja u nastavna zvanja nastavnika koji su prije vremena ispunili sve uvjete osim 
vremenskog staža. Mi imamo danas situaciju na Univerzitetu, konkretno znači pozivam se na 
kuću iz koje ja dolazim, da određen vremenski period je nužan da protekne da bi nastavnik, 
odnosno saradnik, napredovao brže u zvanje, bez obzira ukoliko ispuni sve uvjete on ne može 
napredovati u više zvanje dok ne istekne tačno vremenski period. Pošto zakon o visokom 
obrazovanju dozvoljava i ima prostora moglo bi se znači u tom smislu nešto uraditi i stimulirati 
ostanak kadrova na Univerzitetu, koji je evo evidentno u jednoj negativnoj situaciji danas, fazi, 
kako hoćete jeli. Naime, mi danas imamo situaciju da docent čeka pet godina, vanredni profesor 
šest godina da napreduje u više zvanje, bez obzira da je napisao deset knjiga, stotinu radova, 
itd., on mora čekati propisano vrijeme. Tako nije u pojedinim kantonima, konkretno Sarajevski 
kanton, omogućava se brže napredovanje i treba zakon o visokom obrazovanju da dozvoli i 
našim nastavnicima da brže napreduju. To će biti stimulirajuće, pa sam ovdje predložio ministru 
obrazovanja da docent ukoliko ispuni sve uvjete može mu se dati i dodatno nešto, da tri godine 
čeka, a vanredni profesor četiri godine. Ovo je prema ministarstvu obrazovanja. Hvala lijepa. 

08.12.2015 

Poštovano predsjedništvo, poštovani predsjedniče vlade i ministri, kolege zastupnici. Ja imam 
nekoliko pitanja i jednu inicijativu. Ova pitanja odnose se uglavnom na ono što sam ja ranije 
pitao, a nisam dobio adekvatne odgovore, pa ću preći na prvo. Prije pola godine uputio sam 
pitanje Ministarstvu zdravstva HNK-a u pogledu nastojanja da se u gradu Konjicu otvori 
dežurrna apoteka, pošto nisam dobio odgovor ponavljam pitanje Ministarstvu zdravstva: „Šta je 
sa dežurnom apotekom u Konjicu i dali će nadležno ministarstvo učiniti išta da se u ovom gradu, 
drugom po veličini u našem kantonu, konačno otvori dežurna apoteka“? 

08.12.2015 

Drugo pitanje, prema Ministarstvu za turizam i okoliš. Prije mjesec dana uputio sam pitanje da 
se iz gradske zone 500 metara od centra grada izmjesti izvor zaraze i bolesti, a to je gradska 
deponija. Odgovora još nemam, pa podsjećam nadležno ministarstvo da je dužno dati odgovor 
u roku od 30 dana.  Treće pitanje sam uputio na..., (napomena –zastupnik je nakratko prekinut 
od strane predsjedavajućeg) 

08.12.2015 

Pa mislim da idem brzo, evo sad ću. Ministarstvu obrazovanja, nauke i kulture dao sam 
inicijativu za izmjenu zakona o visokom obrazovanju u dijelu nastavnog napredovanja na 
univerzitetima, i to da se rokovi za napredovanje skrate, a što bi ušlo u zakon o visokom 



obrazovanju. To ću evo priložiti ovdje.  Također, ja sam još ranije vladi u prošlom sazivu dao 
inicijativu za utvrđivanje uvođenja pravilne politike prilikom upisa na Univerzitet i Sveučilište, ali 
nisam dobio odgovor iz tog ministarstva, a današnja ova inicijtiva ide prema Ministarstvu 
obrazovanja nauke i kulture opet. Naime, mislim da bi bilo dobro da ovo ministarstvo donese 
odluku o doškolovavanju nastavnika u osnovnim školama koji imaju završene više dvogodišnje 
pedagoške škole i učiteljske škole. U današnje vrijeme kada se promjene u obrazovnom svijetu 
dešavaju izuzetno brzo i kada je nauka postala dostupnija nego ikada do sada sasvim je 
opravdano očekivati od strane, ne samo roditelja, nego i cjelokupnog društva, da našu djecu 
uče oni učitelji, nastavnici, koji imaju najmanje 240 ECTS, odnosno četverogodišnje fakultetsko 
obrazovanje. S tim u vezi podnosim ovu inicijativu, u nadi da će nadležno ministartsvo ozbiljno 
razmisliti o njoj i ponuditi je u obliku zakonske odluke u našem kantonu, neće to biti prva odluka 
koja je donesena u jednom od kantona. Hvala lijepo. 

15.12.2015 

Poštovano predsjedništvo, predsjedniče Vlade, članovi Vlade, kolege zastupnici. Ja imam jedno 
pitanje i jednu konstataciju. Najprije ću konstataciju, a ona je sadržana evo u podsjećanju 
ministarstva prosvjete i ministarstva turizma i okoliša, uputio sam ima više od mjesec dana 
određena pitanja i inicijative, nisam dobio očitovanje, pa molim navedena ministarstva da 
ubrzaju i ažuriraju odgovore.  A moje pitanje glasi, upućeno je najprije znači da kažem 
ministarstvu finansija, kakvo je stanje potraživanja zaposlenika u osnovnim i srednjim školama 
iz 2002. godine, dali su ta potraživanja izmirena i ako nisu kakvo je stanje duga zasebno po 
svakoj školskoj instituciji? Hvala lijepo. 

 

  



Ime i prezime 
Luka Faletar 

Stranka HDZ 1990 

Mandat 2. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za 
privredu,poduzetništvo i 
poljoprivredu; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

10/12 

Zastupnička  pitanja 2 

Inicijative 0 

Rasprave  3 

Amandmani 1 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

29.05.2015 

Sve vas skupa pozdravljam ovdje. I želim samo da postavim dva zastupnička pitanja. Prvo 
pitanje, koje upućujem rukovodstvu Skupštine HNŽ-a i ministru ministarstva poljoprivrede, 
šumarstva i vodoprivrede, a odnosi se, naime, poznato nam je da je Ustavni sud F BiH za 
oduku koja se odnosi na podjelu lovišta u Prozor-Rami presudio da nije ispoštovana procedura 
tijekom donošenja iste, pa postavljam pitanje –kad će se na dnevnom redu sjednice Skupštine 
ponovo naći točka dnevnog reda, i da se ispoštuje procedura i da se sve vrati u okvire zakona? 
To je jedno pitanje. 

29.05.2015 

I drugo pitanje, mislim da se ovo pitanje od kolega zastupnika i prije možda ponavljalo, ali ću ga 
ja ponovo kazati, zastupničko pitanje isto upućujem Vladi i ministarstvu poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva HNŽ-a, kad će Vlada uputiti u skupštinsku proceduru zakon o 
šumarstvu? Nekontrolirano i nezakonito iskorištavanje i sjeća šuma kao i nebriga za obnovu 
šuma doveli su do toga da je stanje u ovoj oblasti zabrinjavajuće, a često uzrokuje i teže 
posljedice, vidimo ove poplave i vidmo klizišta, itd. Zbog bezakonja koje sada vlada nužno je što 
prije donošenje ovakvog zakona o šumama. To su moja dva pitanja. Hvala lijepa. 

 

  



Ime i prezime 
Ilija Cvitanović 

Stranka HDZ 1990 

Mandat 2. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za 
građenje,prostorno uređenje i 
zaštitu okoliša; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

11/12 

Zastupnička  pitanja 6 

Inicijative 2 

Rasprave  5 

Amandmani 1 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

09.03.2015 

Dakle, ja bih zamolio, evo i tražio odgovor, za sve one korisnike Proračuna u protekloj godini 
koji su sredstva dobili grantom da se dostavi izvješće u Skupštinu o načinu i kriterijima za 
utrošak tih sredstava koja su dobili grantom. 

31.03.2015 

Srdačan pozdrav svima. Dakle, i moje je pitanje Ministarstvu unutarnjih poslova, a odnosi se na 
zaključak koji je Skupština donijela 09.03., broj 02-01-V-068/15, a vezano za radno-pravni 
status onih 5 policajaca, u kojoj je fazi i jeli rađeno šta po tom pitanju, i kada možemo očekivat 
rješenje toga? Hvala. 

29.05.2015 

Dakle, ja imam pro jednu vrlo ozbiljnu primjedbu, zamjerku, kritiku, ne znam kako bi već to 
nazvao, prema kolegiju Skupštine. Naime, radi se o, a uvijek je to tako vjerojatno praksa bila, o 
jednom vrlo podcjenjivačkom odnosu prema nama zastupnicima, dakle dobili smo dnevni red od 
6 ili 7 točaka dnevnog reda, da bismo danas izjašnjavali se o nekakvih 14 točaka, vrlo ozbiljnih 
točaka, koje zahtijevaju pripremu da bi se o njima moglo kvalitetno raspravljati. Dakle, evo ja 
prvi 5 točaka zadnjih ne znam uopće o čemu se radi, o čemu ćemo raspravljat. Dakle, te 
nekakve dogovore dogovorite 7 dana prije skupštine i pošaljite nam dnevni red na vrijeme, tako 
da bismo se i mi zastupnici, a prvenstveno mi iz oporbe mogli kvalitetno pripremiti za rasprave u 
skupštinskim klupama. To je zamjerka. Sad ide jedno pitanje. Dakle, zadnju skupštinu smo 
održali prije dva mjeseca, na kojoj smo usvojili županijski proračun, i na kojoj smo imali vrlo vrlo 



burnu raspravu, koju nam je izazvao amandman rukovodstva Skupštine. I tada u sklopu tog 
amandmana rukovodstvo Skupštine je vrlo jasno i eksplicitno reklo da će se nova Vlada i 
rebalans Proračuna naći na skupštinskim klupama u naredna dva mjeseca, pa postavljam 
pitanje rukovodstvu Skupštine –ima li nove Vlade i ima li rebalansa Proračuna, jer je već prošlo 
dva mjeseca? 

29.05.2015 

A imam i pitanje za ministra unutarnjih poslova, vezano za suspenzije koje se događaju u 
ministarstvu unutarnjih poslova proteklih dana, po kojem kriteriju, na koji način, i zbog čega, i 
također u koja smo doba i jeli prema Vladi HNŽ-a upućen prijedlog sastava odbora za 
rješavanje žalbi uposlenika ministarstva unutarnjih poslova, jer smo u protekle dvije sjednice 
imali raspravu po tom pitanju oko ljudi koji nisu uspjeli ostvariti svoja prava? 

29.05.2015 

I imam još jednu inicijativu, nije pitanje. Dakle, radi se, znam da nije naša nadležnost, ali mi koji 
se bavimo ozbiljno politikom i koji svaki dan susrećemo ljude koji imaju svoje privatne probleme, 
imamo pravo i s ove skupštinske govornice uputiti inicijativu i prijedlog našoj Vladi koja će nać 
adresu, a adresa je Komisija za vrijednosne papire, da ide sa inicijativom i prijedlogom. Naime, 
radi se o prijedlogu produženja roka za korištenje neiskorištenih certifikata za neisplaćene vojne 
plaće, produžetak bi bio do 2017., a radi se o plaćama koje su ostvarili branitelji koji su 
sudjelovali u ratu u HVO-u i Armiji BiH. Naime, taj rok istječe 30.06.2015. godine i predlažem da 
se vlada ili ministarstvo koje je najbliže toj oblasti obrati Komisiji za vrijednosne papire F BiH s 
tim prijedlogom. I da se u taj prijedlog stavi dopuna, da se ti certifikati ne koriste samo za 
otkupljivanje, za otkup stanova već da im se da šira djelatnost, šira mogućnost otkupa, jer ti su 
ljudi zaslužili da te certifikate mogu koristiti i za plaćanje legalizacije objekata. Naime, u većini 
općina je donesena odluka da se ti objekti legaliziraju i da se uvrsti u mogućnost plaćanje 
certifikatima i legalizacija takvih objekata. Ponavljam, da rok za iskorištavanje tih certifikata 
istječe 30.06., a radi se o 30\% ukupnog broja certifikata koje su ostvarili pripadnici HVO-a i 
Armije BiH na osnovu neisplaćenih plaća u proteklom ratu. I nema više sada ništa. Hvala. 

10.11.2015 

Dame i gospodo, kolegice i kolege, sve vas srdačno pozdravljam. I imam inicijativu ili prijedlog 
inicijative, pa kako se to već zvalo. Dakle, u ovom vremenskom periodu kalendarske godine je 
očekivat rebalans proračuna sa znatnim smanjenjima u svim županijama, vjerojatno izuzev 
sarajevske. U tom kontekstu Vlada Federacije BiH je na jednoj od proteklih sjednica donijela 
odluku o smanjenju procenta sudjelovanja županija u javnoj raspodjeli financija sa 51,48\% na 
51,23\%, s namjerom uvrštavanja Grada Sarajeva na jedinstveni račun sa 0,25\%, a to sve zbog 
odluke Ustavnog suda zbog povrede prava na lokalnu samoupravu. Vlada je dakle smanjila 
ponder Sarajevskoj županiji sa 2 na 1,96, što smatram parcijalnim rješenjima budući da je 
Sarajevska županija u velikoj prednosti u odnosu na ostale sve županije, a ovom provedbom 
odluke Ustavnog suda i Grad Sarajevo u odnosu na ostale općine i gradove u ovoj županiji imat 
će puno lagodniju poziciju što se tiče javnih financija. Stoga predlažem da zastupnici kroz Dom 
naroda iz ove županije, budući da ih je velik broj, a ministara u Vladi Federacije iz ove županije 



je veliki broj, da pokrenu inicijativu za izmjenu Zakona o pripadnosti javnih prihoda. Tako da 
bismo imali pravedniju raspodjelu javnih prihoda po županijama i po općinama i gradovima. 
Hvala. I još da čestitam rukovodstvu Skupštine, prvi put smo u skladu sa Poslovnikom pozvani 
na skupštinu, na vrijeme smo dobili materijale. 

08.12.2015 

Dame i gospodo, kolegice i kolege, predsjedniče vlade, ministri, sve vas srdačno pozdravljam. 
Dakle, imam pitanje i prijedlog eventualni, a odnosi se na prijem vježbenika u našoj županiji za 
natječaj koji je u tijeku. Budući da su uvjeti za natječaj pripremljeni na način kako su 
pripremljeni, da intervju nosi 40\%, a ostali svi kriteriji nose 60\%, smatram da to nije u skladu sa 
europskom agendom koju smo ovdje usvojili, da je to prevelik prostor za manipulaciju politici, 
koja je i prošli put na isti način primila vježbenike. Mislim da je to destimulirajuće za te dečke i 
cure koji su završili fakultete i nadaju se svom prvom poslu i da nećemo postići efekat koji smo 
željeli postići sa ovakvim natječajem za prijem vježbenika. Također, smatram da bi puno 
značajniji i veći efekat postigli da smo tolika sredstva kolika smo predvidjeli za prijem vježbenika 
u administraciju županijsku, dali privatnom sektoru po 200 ili 300 KM, tako da bi puno značajniji 
efekat postigli jer bi ti ljudi uzeli sa biroa onu struku koja im treba i kroz taj posao bi oni naučili 
nešto o onome za što su se obrazovali. Svi smo mi svjedoci da, i ja dok sam radio u toj vladi, ti 
vježbenici koji dođu po ministarstvima i upravama nemaju uopće gdje sjesti kamoli da nešto 
rade ili da neštio nauče. Zbog toga predlažem da vlada razmisli da izmjeni kriterije, pod jedan, 
da bi bili što transparentniji i da bi svi kandidati imali iste šanse, pod dva, kakav će efekat postići 
time što će primiti po političkoj podobnosti 100 vježbenika. Hvala. 

15.12.2015 

Dame i gospodo, kolegice i kolege, premijeru, ministri, sve vas srdačno pozdravljam. Imam 
pitanje ministru unutarnjih poslova, koje sam već nekada prije postavio, u kojoj fazi je 
razriješenje problema koje imate oko imenovanja policijskog odbora i policijskog žalbenog 
odbora budući da smo svi svjesni opće sigurnosne situacije, kako u županiji, tako i šire, i 
nefunkcioniranja sustava u ministarstvu unutarnjih poslova zbog nepostojanja policijskog odbora 
i policijskog žalbenog odbora, pa me zanima u kojoj ste fazi, jeste li uspjeli postići politički 
dogovor oko toga? Hvala. 

 

  



Ime i prezime 
Mara Anđelić 

Stranka HDZ 1990 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za 
ravnopravnost spolova; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

10/12 

Zastupnička  pitanja 0 

Inicijative 3 

Rasprave  7 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

06.02.2015 

Dobar dan. Pozdravljam sve nazočne. Evo ja imam jednu inicijativu, inicijativa je nastala zbog 
trenutne situacije na području Prozor-Rame što se tiče zdravstvene zaštite. Znači unutrag tri 
dana Porezna uprava, Ured za prinudnu naplatu, je blokirao račun Doma zdravlja, ostavljajući 
tako djelatnike bez plaća, a pacijente bez pravovaljane usluge, jer sredstva koja svaki mjesec 
dobijamo od Zavoda zdravstvenog osiguranja neposredno dan ranije su sijela na taj račun. Radi 
se o poreznom dugu iz perioda 2005.-2008. godine, koji iznosi oko 300.000 KM, ali je uz 
kamatu sad već poduplan. Taj dug je međutim i dalje minimalan u odnosu na druge zdravstvene 
ustanove u županiji, a i šire. Moja inicijativa je da se na jednoj od sljedećih sjednica ove 
Skupštine nađe točka o problemima u zdravstvu i zdravstvenim ustanovama. Smatram da treba 
izvršiti inspekciju uplate poreza u svim zdravstvenim ustanovama u županiji, te pristupiti jednako 
svim zdravstvenim ustanovama i uključiti u rješavanje ovoga problema općine, Zavod 
zdravstvenog osiguranja, Vladu, ministarstvo. Tako da se ne događaju ovakvi problemi koji 
dovode u pitanje, evo trenutno znači zdravstvenu zaštitu u Prozor-Rami, oko znači desetak 
tisuća osiguranika, ali ima i više stanovnika, tako da ne bi se takvi problemi javili i u nekim 
drugim mjestima. Hvala. 

21.10.2015 

Dobar dan. Ja pozdravljam sve, predsjednika, kolege zastupnike, novu Vladu i čestitam svima 
na izboru, te premijera. Ja nemam pitanje, nego imam dvije inicijative, znači ispred Kluba 
vijećnika HDZ 1990., jedna inicijativa je vezana za materijale koje dobivamo za sjednice, 
pokrećem inicijativu u Skupštini da u dogovoru sa službama ove institucije omogući i 
dostavljanje radnog materijala za sjednice Skupštine elektronskim putem. Evo gospodin 



predsjednik je spomenuo sad e-mail koji smo svi dobili, službeni, mislim da ne bi trebalo biti 
problem dostavljati materijale e-mailom. Ja sam dobila materijale sinoć, jučer su me iz 
središnjice zvali, moja adresa nije u središnjici, moja adresa je u Prozor-Rami i stvarno je 
nemoguće pročitati te materijale. Zato mislim da bi bilo najjednostavnije materijale slati putem e-
maila, jer pozivom na sjednicu materijale bi trebali dobiti 7 dana prije, tako stoji barem u našem 
poslovniku kojeg očito ne poštujemo. I ja se nadam da bi ga trebali počet poštivati, ali barem da 
3, 4, 5 dana prije dobijemo elektronskim putem, pa ako netko nešto želi u papirnatoj formi može 
sebi isprintati ili tu ako nešto baš mora biti u papirnatoj formi može sačekati i ovdje. Mislim da bi 
to bilo značajna ušteda prestankom slanja ovako pisanog materijala, osim u iznimnim 
slučajevima. Tako da bi to bila i nekakva ušteda, a i mi bismo bili ja mislim bolje informirani. 

21.10.2015 

Druga inicijativa odnosi se na povjerenstva ove Skupštine, predlažem svim zastupnicima u 
Skupštini da donesu odluku o ukidanju stalnih naknada na rad povjerenstva. Naime, ja sam 
sama član povjerenstva za ravnopravnost spolova, koje nažalost još nije niti konstituirano, 
pretpostavljam da je slično i sa ostalim povjerenstvima, smatram da su ova povjerenstva samo 
način da se još nekome povise primanja. Zato mislim da bi trebalo ukinuti ta povjerenstva, 
odnosno naknade povjerenstvima, osim ako je baš potrebno da se mogu plaćati po održanim 
sjednicama, sastancima, na kojima su bili prisutni. Ja sam zadnjih mjeseci kao član ovog 
povjerenstva bila prisutna na nekoliko sastanaka na kojima je bilo riječi o pravima rodilja, zaštiti 
obitelji i sprječavanju zlostavljanja u obitelji, niko od mojih kolega koji su bili pozvani na ove 
sastanke, ja mislim i neki djelatnici Skupštine, nisu našli vremena jer vjerojatno ove probleme ne 
smatraju bitnim. Nažalost, jedna smo od županija od dvije u Federaciji, koja nema zakon o 
zaštiti rodilja i djece. Mislim da novca u proračunu ima ali ga treba malo drugačije 
preraspodijeliti i dati za ovaj najosjetljiviji dio stanovništva. Ulaganje u ovaj segment društva je 
sigurno ulaganje u našu budućnost. Hvala. 

 

  





10.11.2015 

Poštovano radno predsjedništvo, uvažene kolegice i kolege, predsjedniče Vlade i ministri, 
predstavnici medija, dragi gosti, sve vas najsrdačnije pozdravljam. Moje pitanje upućeno je 
Zavodu za zapošljavanje HNŽ-a, a ono glasi: „koliki broj neuposlenih osoba starijih od 50 
godina vodi se u evidenciji Zavoda za zapošljavanje? Smatram da je to osjetljiva kategorija 
društva kojoj svakako treba pomoći pri zapošljavanju, odnosno rješavanju njihove egzistencije. 

10.11.2015 

Također, upućujem inicijativu Ministarstvu kulture, obrazovanja, znanosti i športa HNŽ-a, da 
putem ravnatelja osnovnih škola usmjeri jednodnevne izlete i ekskurzije djece do 8.-og razreda 
škole, da to isto obave u našoj državi, dakle da se učenici osnovnih škola prvo upoznaju sa 
kulturnim i zemljopisnim bogatstvima svoje države, a tek poslije da upoznaju bogatstva drugih 
država. Time bi se uštedjela značajna sredstva kako roditeljima, tako i školama. Zahvaljujem. 

08.12.2015 

Poštovano predsjedništvo Skupštine, predsjedniče Vlade, ministri, uvažene kolegice i kolege, 
dragi gosti, predstavnici medija, sve vas najsrdačnije pozdravljam. Evo prvo želim uputiti 
čestitku kolegi Pušiću u kolegi Raiču na prinovama u obitelji.  Ja imam dvije inicijative. Znači 
ponovno upućujem inicijativu kako vodstvu Skupštine tako i Vladi HNŽ-a, za objavu službenih 
novina na službenim stranicama Skupštine i Vlade, te molim da se one i retroaktivno objave. 
Velike pritužbe vladaju na terenu vezano uz ovu temu, jer svi propisi i zakoni počinju vrijediti 
nakon objave u službenim novinama, a kako znati kad su objavljene kad ih se ne može pronaći 
na webu!? 

08.12.2015 

Druga inicijativa, upućujem inicijativu vodstvu Skupštine, da uputi zaključak Ministarstvu 
znanosti, kulture, obrazovanja i športa, kojim bi se reguliralo pitanje naklade udžbenika. Naime, 
već duži niz godina na području školstva, točnije izdavanja, odnosno odabira udžbenika vlada 
opći kaos. Roditelji su s pravom nezadovoljni jer udžbenike moraju kupovati svake godine, jer 
većina nastavnika svake godine bira nove udžbenike iz iste oblasti. Udžbenici se ne mogu 
prosljeđivati i to iziskiva značajna financijska sredstva. Postavlja se pitanje, tko ima financijsku 
korist od toga? Hvala. 

15.12.2015 

Poštovani predsjedniče Skupštine, zamjenici, kolegice i kolege zastupnici, predstavnici Vlade i 
medija, sve vas srdačno pozdravljam. Na prošloj sjednici smo dobili podatak da se na Zavodu 
za zapošljavanje HNŽ-a nalazi 8.463 nezaposlene osobe čija je starost iznad 50 godina. S 
obzirom da se radi o osobama među kojima je najveći broj onih koji ni izbliza ne ispunjavaju 
uvjete za umirovljenje smatram da kao zastupnici moramo pokazati našu punu odgovornost i 
socijalnu osjetljivost prema istima, te pokušati iznači rješenja koja će ih kao talve prepoznati i 
omogućiti zaposlenje do ispunjavanja uvjeta za umirovljenje. Zato molim ovu Skupštinu da se 



prema Vladi HNŽ-a sa današnje sjednice uputi inicijativa za razvijanje programa Vlade HNŽ-a 
za zapošljavanje nezaposlenih osoba iznad 50 godina starosti. Hvala. 

 

 

Ime i prezime 
Ante Pavličević 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za 
zdravstvo,rad,socijalnu 
politiku,izbjegle i raseljene; 
Povjerenstvo  za 
ravnopravnost spolova; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

10/12 

Zastupnička  pitanja 0 

Inicijative 2 

Rasprave  2 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

08.12.2015 

Pozdravljam sve prisutne. Ja imam dvije inicijative. Prva inicijativa je prema ministarstvu 
obrazovanja, da se u svim osnovnim i srednjim školama postave sandučići u koje svaki učenik 
škole može da prijavi sumnjive radnje i neke žalbe. 

08.12.2015 

Druga inicijativa je za sazivanje tematske sjednice Skupštine HNŽ-a o stanju sigurnosti u 
županiji HNŽ-a i u Mostaru. Hvala 

 

  



Ime i prezime 
Boris Bošnjak 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija zastupnik 
Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za praćenje rada 
Ministarstva unutrašnjih 
poslova, ljudska prava i 
građanske slobode; 
Povjerenstvo  za izbor i 
imenovanje; 

Nazočnost  zasjedanjima 
Skupštine 

12/12 

Zastupnička  pitanja 3 

Inicijative 1 

Rasprave  3 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

 

Zastupnička pitanja i inicijative koja je ovaj zastupnik postavio i pokrenuo u 2015.godini: 

09.03.2015 

Poštovani predsjedavajući, zamjenici, predsjedniče Vlade, minstri, uvažene kolegice i kolege, 
sve vas pozdravljam. Evo, i ja se pridružujem čestitkama za jučerašnji Međunarodni Dan žena. 
A zastupničko pitanje upućujem prema ministarstvu obrazovanja, znanosti, kulture i športa, a to 
pitanje neka je ujedno pitanje i Vladi. Radi se konkretno o županijskom športskom savezu, 
koliko sam upućen da se o tome prošle godine dosta govorilo, da su se povukli čak i neki 
konkretni potezi, pa me zanama u kojoj fazi je taj projekat, jer smatram vrlo važnim pokretanja 
ovog Županijskog sportskog saveza, kao jedne krovne institucije športa iz kojeg bi se financirali 
sportaši i sporstski kolekivi prema unaprijed utvrđenim pravilima i kriterijima, i naravno na 
osnovu rezulatata. Evo neka ovo moje pitanje bude ujedno i uvod u jednu incijativu, da 
zajedničkim snagama pokrenemo ovaj projekat s mrtve točke. I molim da mi se na ovo pitanje 
pismeno odgovori. 

09.03.2015 

Sljedeće pitanje se odnosi na Vladu HNŽ-a i ministarstvo financija. Zanima me tko je odgovoran 
i koje su mjere poduzete zbog nepostojanja i nefunkcionirnja nadležnih komisija u ministarstvu 
unutrašnjih poslova, odnosno zbog čega nije imenovan policijski odbor i tko je i na temelju čega 
obustavio isplatu naknade za rad javno-žalbenog biroa, komisije za nadzor i agenciju za zaštitu 
ljudi i imovine, i neovisnog povjerenstva za odabir i reviziju, koji su zbog ne plaćanja prestali 
funkcionirati, a čije je utemeljenje i zakonska obveza kao njihovo prvo na naknade, i čije je 



postojanje neophodno za pravilno i zakonito funkcioniranje MUP-a? Mislim ja ću ovdje samo 
kratko obrazložiti o čemu se radi, jer će kolega Mušić detaljnije vas izvijestiti jer je on 
predsjednik tog povjerenstva, pod točkom koju smo usvojili pod rednim brojem 8. Znači policijski 
odbor je drugostupanjsko tijelo u MUP-u koje je nadležno da postupa po žalbama. Radi 
nepostojanja ovoga tijela uskraćeno je temeljno načelo prava na žalbu u postupcima u kojima 
se rješavaju pitanja iz radnog prava i druga statusna pitanja uposlenika, uslijed čega nije 
moguće konačno i izvršno ovaj rješavanje tih pitanja. Policijski odbor je tijelo koje imenuje 
Vlada, a kao što nam je svima poznato od 01.07.2014. godine Vlada nije imenovala policijski 
odbor, što izaziva blokadu konačnog i zakonitog rješavanja statusnih pitanja uposlenika.  Javno-
žalbeni biro je tijelo nadležno za rješavanje predstavki građana, čije postupanje utječe na 
disciplinske postupke protiv uposlenika MUP-a. U tijeku prošle godine ovo tijelo je prestalo 
funkcionirati, a na navedeni natječaj nije se prijavio dovoljan broj osoba, jer je opće poznata 
stavr da se nisu isplaćivale dužne naknade članovima toga tijela.  Nadalje, isti problem se 
pojavljuje i sa komisijom za nadzor, agencijom za zaštitu ljudi i imovine. Naime, ova komisija je 
imenovana, ali od 4. mjeseca 2013. godine, znači uskoro će dvije godine da se ona ne plaća, pa 
je ista obustavil rada. Posljedica je da sada niz privatnih agencija koje u svom radu posjeduju 
oružje i primjenjuju druge oblike zaštite ostaju van zakonite kontrole nadležnog organa, 
odnosno ministarstva unutrašnjih poslova.  Sličan problem se pojavljuje ovdje i u Skupštini, gdje 
je Skupština imenovala nezavisni odbor za izbor i reviziju. Skupština je također donijela odluku 
o visini naknade člnovima ovog odbora, ali za 2014. godinu ministar je obustavio isplatu ovom 
odboru, a ovo je tijelo nadležno za kontrolu rada ravnatelja policije.  Iskreno, ovdje mi nije baš 
najjasnije po kojim je kriterijima ministar financija donosio oduke koja će povjerenstva i odbore 
plaćati, a koje neće plaćati jer je ovdje rečeno da je to radio po svom nekom trenutnom 
raspoloženju, i kako to da nije poštivao odluke Skupštine? Znači on se postavlja iznad 
Skupštine, da kažem iznad njezinih odluka i iznad zakona, jer koliko sam upućen da jedino 
odluke Skupštine može poništiti Ustavni sud.  I evo na kraju, znači neplaćanje tih radnih tijela 
ima za posljedicu da su ista prestala funkcionirati. Evo, molit ću da mi se na ovo pitanje 
pismemo odgovori. 

21.10.2015 

Poštovani predsjedavajući, zamjenici predsjedavajućeg, poštovani predsjedniče Vlade, 
poštovani ministri, kolegice i kolege zastupnici, predstavnici medija, sve vas skupa srdačno 
pozdravljam. Po preuzimanju dužnosti zastupnika u Skupštini moje prvo zastupničko pitanje bilo 
je vezano za sport, danas koristim priliku da ponovo postavim to pitanje s obzirom da se i 
predsjednik Vlade u iznošenju svog ekspozea dotakao pitanja mladih i pitanja sporta i na neki 
način pokazao jednu senzibilnost prema toj grupaciji, što mi je ovaj izuzetno drago. Prethodna 
vlada je vodila razgovore vezano za formiranje županijskog športskog saveza, međutim ti su 
pregovori bili zaustavljeni, zanima me u kojem je to prije svega statusu? 

21.10.2015 

Ovih dana smo bili svi svjedoci gospodo da je jedan čovjek u sportskom smislu uspio ujediniti 
čitavu Bosnu i Hercegovinu, napravio je najbolju promociju za naš grad, našu županiju i čitavu 
Bosnu i Hercegovinu, radi se o našem Damiru Belji, i smatram da bi morali imati obzira prema 



takvim sportašima i da bi bilo dobro da se formira ovaj županijski športski savez kao jedna 
krovna institucija športa u našoj županiji iz koje bi se financirali sportaši i sportski kolektivi 
prema unaprijed utvrđenim pravilima i kriterijima. I jedna inicijativa na tragu kolege Zijata 
Mušića, da se naš najbolji sportaš Damir Beljo adekvatno nagradi. Hvala lijepo. 

 

  



DODATAK 2 - PROGRAM RADA  
 

 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagatelj 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

nadnevak 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

PRVI KVARTAL 

1. Proračun HNŽ za 2015.godinu 2014. Ministarstvo financija Prijedlog 3 01.04.2015 Usvojeno   

2. Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ za 
2015.godinu 

2014. Ministarstvo financija 
Prijedlog 3 01.04.2015 Usvojeno 

 
 

3. Financijski plan Fonda za zaštitu okoliša 
HNŽ za 2015.godinu 

2015. Fond za zaštitu okoliša 
Prijedlog 3 06.02.2015 Usvojeno 

 
 

4. Odluka o izvršenju Financijskog plana 
Fonda za zaštitu okoliša HNŽ za 
2015.godinu 

2015. Fond za zaštitu okoliša 
 3 06.02.2015 

Data 
saglasnost 

 
 

5. Program rada Skupštine HNŽ za 
2015.godinu 

2015. Skupština HNK 
Prijedlog 3 31.03.2015 Usvojeno 

 
 

6. Izvješće o radu Županijskog/Kantonalnog 
tužiteljstva Mostar za 2014.godinu 

2015. Županijsko tužiteljstvo 
 3 09.03.2015 

Primljeno k 
znanju 

 
 

7. Izvješće o radu Vlade HNŽ za 2014. 
godinu 

2015. Vlada HNK 
 3 01.04.2015 Usvojeno 

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagatelj 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

nadnevak 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

8. Financijski plan ZZO za 2015.godinu 2015. Zavod Zdravstvenog 
osiguranja 

Prijedlog 3 01.04.2015 Usvojeno 
 

 

9. Odluka o izvršenju Financijskog plana 
ZZO za 2015.godinu 

2015. Zavod Zdravstvenog 
osiguranja 

 3 01.04.2015 Usvojeno 
 

 

10. Izvješće o izvršenju Proračuna HNŽ za 
2014.godinu 

2015. Vlada HNK 
 3 01.04.2015 Usvojeno 

 
 

11. Odluka o pristupanju izradi Prostornog 
plana područja posebnih obilježja za 
područje od značaja za HNK "Park 
prirode Hutovo blato" za razdoblje 2013-
2023. godine (2015.) 

2015. Ministarstvo graditeljstva i 
prostornog uređenja 

 3 09.03.2015 U proceduri 

 

 

DRUGI KVARTAL 

12. Zakon o trgovini 2014. Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite okoliša 

Prijedlog 6 -- -- ----  
 

 

13. Zakon o obrtu (2014.) 2014. Ministarstvo 
gospodarstva i 
poduzetništva 

Prijedlog 6 -- -- ----  
 

 

14. Zakon o tržišnoj inspekciji 2015. Ministarstvo trgovine, Prijedlog 6 29.05.2015 Usvojeno   



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagatelj 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

nadnevak 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

turizma i zaštite okoliša 

15. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o sudskim pristojbama s tarifom 

2015. Ministarstvo pravosuđa i 
uprave 

Prijedlog 6 29.05.2015 Usvojeno 
 

 

16. Program rada Vlade HNŽ za 2015. 
godinu 

2015. Tajnik Vlade 
Prijedlog 6 21.10.2015 Usvojeno 

 
 

17. Informacija o radu 
Županijskog/Kantonalnog suda Mostar za 
2014.godinu 

2015. Županijski sud 
 6 21.10.2015 

Primljeno k 
znanju 

 
 

18. Informacija o stanju sigurnosti na 
području HNŽ/K u 2014.godini 

2015. Ministarstvo unutarnjih 
poslova 

 6 -- -- ----  
 

 

19. Informacija o radu Javno žalbenog biroa 
za 2014.godinu 

2015. Javno žalbeni biro 
 6 -- -- ----  

 
 

20. Analiza stanja u zdravstvu sa prijedlogom 
mjera 

2015. Ministarstvo zdravstva, 
rada i socijalne skrbi 

 6 15.12.2015 Usvojeno 
 

 

21. Analiza prikupljanja i raspodjele javnih 
prihoda sa prijedlogom mjera prema višim 
razinama vlasti u BiH 

2015. Ministarstvo financija 
 6 -- -- ----  

 
 

22. Analiza stanja u gospodarstvu sa 2015. Ministarstvo  6 -- -- ----    



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagatelj 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

nadnevak 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

prijedlogom mjera gospodarstva i 
poduzetništva 

23. Informaacija o položaju osoba sa 
invaliditetom u HNŽ/K 

2015. Ministarstvo zdravstva, 
rada i socijalne skrbi 

 6 10.11.2015 
Primljeno k 

znanju 
 

 

24. Odluka o postupku i uvjetima za 
utvrđivanje statusa građevina iz 
mjeroodavnosti Županije izgrađenih bez 
pravomoćnog odobrenja za gradnju 

2015. Ministarstvo graditeljstva i 
prostornog uređenja 

 6 10.11.2015 Usvojeno 

 

 

TREĆI KVARTAL 

25. Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o 
socijalnoj skrbi HNŽ 

2008. Ministarstvo zdravstva, 
rada i socijalne skrbi 

Prijedlog 9 -- -- ----  
 

 

26. Zakon o posredovanju u zapošljavanju i 
socijalnoj sigurnosti nezaposlenih osoba 
u HNŽ 

2012. Ministarstvo zdravstva, 
rada i socijalne skrbi Prijedlog 9 -- -- ----  

 
 

27. Zakon o radu 2012. Ministarstvo zdravstva, 
rada i socijalne skrbi 

Prijedlog 9 -- -- ----  
 

 

28. Zakon o zaštiti od požara i vatrogastvu 
HNŽ/K 

2012. Uprava za civilnu zaštitu 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagatelj 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

nadnevak 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

29. Zakon o državnoj službi u HNŽ/K 2015. Ministarstvo pravosuđa i 
uprave 

Prijedlog 9 -- -- ----  
 

 

30. Analiza stanja u obrazovanju i položaju 
mladeži sa prijedlogom mjera 

2015. Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i športa 

 9 -- -- ----  
 

 

31. Zakon o plaćama i naknadama u 
organima vlasti U HNŽ/K 

2015. Ministarstvo pravosuđa i 
uprave 

Prijedlog 9 -- -- ----  
 

 

32. Zakon o komunalnoj djelatnosti 2014. Ministarstvo graditeljstva i 
prostornog uređenja 

Nacrt 9 21.10.2015 U proceduri 
 

 

ČETVRTI KVARTAL 

33. Odluka o usvajanju Izvješća Ministarstva 
gospodarstva za 2014. godinu o 
realiziranju Godišnjeg plana provedbe 
Programa razvitka malog gospodarstva 
Hercegovačko-neretvanske županije 
2011.-2015. godina i Strategije razvika 
malog i srednjeg poduzetništva u 
Hercegovačko-neretvanskoj županiji za 
razdoblje 2012.-2020. godina 

2015. Ministarstvo 
gospodarstva i 
poduzetništva 

 11 21.10.2015 Usvojeno 

 

 

34. Zakon o uporabi znakovnog jezika 2013. Ministarstvo pravosuđa i Prijedlog 12 -- -- ----    



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagatelj 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

nadnevak 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

uprave 

35. Proračun HNŽ/K za 2016.godinu 2015. Ministarstvo financija Prijedlog 12 22.12.2015 Usvojeno   

36. Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ/K za 
2016.godinu 

2015. Ministarstvo financija 
Prijedlog 12 22.12.2015 Usvojeno 

 
 

37. Odluka o davanju suglasnosti na 
Financijski plan ZZO HNŽ/K za 
2016.godinu 

2015. Zavod Zdravstvenog 
osiguranja Prijedlog 12 30.12.2015 Usvojeno 

 
 

38. Odluka o izvršenju Financijskog plana 
ZZO HNŽ/K za 2016.godinu 

2015. Zavod Zdravstvenog 
osiguranja 

 12 30.12.2015 Usvojeno 
 

 

39. Odluka o davanju suglasnosti na 
Financijski plan Službe za zapošljavanje 
HNŽ/K za 2016.godinu 

2015. Služba za zapošljavanje 
Prijedlog 12 30.12.2015 Usvojeno 

 
 

40. Odluka o izvršenju Financijskog plana 
Službe za zapošljavanje HNŽ/K za 
2016.godinu 

2015. Služba za zapošljavanje 
 12 30.12.2015 Usvojeno 

 
 

41. Odluka o davanju suglasnosti na 
Financijski plan Fonda za zaštitu okoliša 
HNŽ/K za 2016.godinu 

2015. Fond za zaštitu okoliša 
Prijedlog 12 30.12.2015 Usvojeno 

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagatelj 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

nadnevak 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

42. Odluka o izvršenju Financijskog plana 
Fonda za zaštitu okoliša HNŽ/K za 
2016.godinu 

2015. Fond za zaštitu okoliša 
 12 30.12.2015 Usvojeno 

 
 

43. Informacija o stanju u oblasti braniteljsko-
invalidske zaštite u HNŽ/K 

2015. Ministarstvo za pitanja 
branitelja 

 12 -- -- ----  
 

 

44. Strategija razvitka HNŽ/K 2015. Ministarstvo 
gospodarstva i 
poduzetništva 

Prijedlog 12 -- -- ----  
 

 

45. Izvješće o radu Županijskog javnog 
pravobraniteljstva HNŽ/K za 2014.godinu 

2015. Županijsko javno 
pravobraniteljstvo 

 12 29.05.2015 Usvojeno 
 

 

46. Zakon o uzgoju, zaštiti i upravljanju 
šumskim resursima u HNŽ 

2015. Ministarstvo 
poljoprivrede, 
vodoprivrede i šumarstva 

Prijedlog 12 -- -- ----  
 

 

47. Izmjena članka 19.stavak (2) Zakona o 
lokalnoj samoupravi HNŽ 

2015. Ministarstvo pravosuđa i 
uprave 

Prijedlog 12 -- -- ----  
 

 

48. Izvješća Ministarstva pravosuđa, uprave i 
lokalne samouprave o izvršenju sankcija 
u HNŽ/K iz članka 1. Zakona o  izvršenju 
sankcija u HNŽ/K za 2014. godinu 

2015. Ministarstvo pravosuđa i 
uprave 

 12 -- -- ----  

 

 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagatelj 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

nadnevak 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

49. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o Fondu za zaštitu HNŽ 

2015. Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite okoliša 

Prijedlog 12 -- -- ----  
 

 

50. Zakon o zaštiti prava pripadnika 
nacionalnih manjina (2015) 

2015. Ministarstvo pravosuđa i 
uprave 

Prijedlog 12 -- -- ----  
 

 

51. Zakon o zaštiti obitelji s djecom u HNŽ 2012. Ministarstvo zdravstva, 
rada i socijalne skrbi 

Nacrt 12 -- -- ----  
 

 

52. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o upravljanju otpadom 

2012. Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite okoliša 

Nacrt 12 -- -- ----  
 

 

53. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o dopunskim pravima branitelja i članova 
njihovih obitelji (2015) 

2008. Ministarstvo za pitanja 
branitelja Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

54. Zakon o srednjem stručnom obrazovanju 2014. Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i športa 

Nacrt 12 -- -- ----  
 

 

55. Zakon o izdavačkoj djelatnosti 2014. Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i športa 

Nacrt 12 -- -- ----  
 

 

56. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o prosvjetnoj inspekciji 

2014. Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i športa 

Nacrt 12 -- -- ----  
 

 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2015. GODINU   

R. 
br 

Naziv mjere 

God. 
prvog 

pojavlji-
vanja 

Predlagatelj 
Oblik 

(nacrt ili 
prijedlog) 

Rok za 
realizaciju 

nadnevak 
zadnjeg 

razmatranja 
ili 

povlačenja 

Status 
mjere po 

razmatranju 

 R. br. 
pojavljivanja 

u drugom 
obliku 

57. Zakon o oružju i streljivu u HNŽ 2015. Ministarstvo unutarnjih 
poslova 

Nacrt 12 -- -- ----  
 

 

589
. 

Izmjene i dopune Proračuna HNŽ za 
2015.godinu 

2015. Ministarstvo financija 
Nacrt 12 15.12.2015. Usvojeno  

 
 

59. Zakon o obrazovanju odraslih 2015. Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i športa 

Nacrt 12 -- -- ----  
 

 

60. Zakon o udžbenicima 2015. Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i športa 

Nacrt 12 -- -- ----  
 

 

61. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 
o turističkim zajednicama i promicanju 
turizma u HNŽ 

2015. Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite okoliša Nacrt 12 -- -- ----  

 
 

 

Napomena: 1 zakon je  Programom rada Skupštine za 2015. godinu, planiran za usvajanje samo u formi prijedloga (dakle,  ne i u formi nacrta), ali je, u 
promatranom razdoblju, usvojen samo u formi nacrta. To je Zakon o trgovini (29.05.2015).  

  



DODATAK 3  – REALIZACIJA ZAKONA U SKUPŠTINI HNŽ/K  
 

 

TABELARNI PREGLED SVIH ZAKONA U SKUPŠTINSKOJ PROCEDURI U PERIODU 01.01.2015-31.12.2015 GODINE 
 

AKTIVNOSTI VLADE HNŽ/K (i drugih predlagatelja) AKTIVNOSTI SKUPŠTINE HNŽ/K 

 
Naziv zakona Predlagtelj U 

Programu 
rada Vlade 
za 2015. g. 

Nadnevak 
utvrđivanja 
nacrta na 

Vladi 

Nadnevak  
utvrđivanja 
prijedloga 
na Vladi 

KP U 
Programu 
Skupštine 
za 2015. g. 

Nadnevak  
prihvatanja 

ili 
neusvajanja 

nacrta u 
Skupštini 

Nadnevak  
usvajanja ili 
neusvajanja 
prijedloga u 

Skupštini 

Status 
zakona na 

dan 
31.12.2015 

ZAKONI UTVRĐENI OD PREDLAGAČA (u svojoj početnoj formi) U PRETHODNOM PERIODU (PRIJE 01.01.2015) 

564
67 

Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o 
socijalnoj skrbi HNŽ 

Ministarstvo 
zdravstva, rada i 
socijalne skrbi 

DA 25.02.2014 28.12.2015  DA 07.04.2014  U 
proceduri 

928
06 

Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o poprezu na promet 
nekretnina (2014.) 

Ministarstvo 
financija 

NE 29.05.2014 10.07.2014  NE  10.11.2015 Usvojeno 

ZAKONI UTVRĐENI U PRVOM KVARTALU 2015. 

106
777 

Zakon o tržišnoj inspekciji Ministarstvo 
trgovine, turizma 
i zaštite okoliša 

NE  22.01.2015  NE  29.05.2015 Usvojeno 

925
23 

Zakon o trgovini Ministarstvo 
trgovine, turizma 
i zaštite okoliša 

DA  10.02.2015  DA 29.05.2015  U 
proceduri 



107
452 

Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o sudskim pristojbama s 
tarifom 

Ministarstvo 
pravosuđa i 

uprave 

NE  10.02.2015  NE  29.05.2015 Usvojeno 

924
16 

Zakon o komunalnoj djelatnosti Ministarstvo 
graditeljstva i 
prostornog 

uređenja 

DA 26.02.2015   DA 21.10.2015  U 
proceduri 

923
98 

Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ 
za 2015.godinu 

Ministarstvo 
financija 

DA  19.03.2015  DA 09.03.2015 01.04.2015 Usvojeno 

U DRUGOM KVARTALU NA VLADI NIJE UTVRĐEN NI JEDAN NOVI ZAKON 

ZAKONI UTVRĐENI U TREĆEM KVARTALU 2015. 

117
384 

Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o ugostiteljskoj djelatnosti 

Ministarstvo 
trgovine, turizma 
i zaštite okoliša 

NE  27.07.2015  NE  10.11.2015 Usvojeno 

ZAKONI UTVRĐENI U ČETVRTOM KVARTALU 2015. 

107
966 

Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ/K 
za 2016.godinu 

Ministarstvo 
financija 

DA 30.11.2015 16.12.2015  DA 08.12.2015 22.12.2015 Usvojeno 

121
592 

Zakon o izmjenama Zakona o 
termoenergetskoj inspekciji 

Ministarstvo 
gospodarstva i 
poduzetništva 

NE  16.12.2015  NE   U 
proceduri 

121
593 

Zakon o izmjenama Zakona o 
elektroenergetskoj inspekciji 

Ministarstvo 
gospodarstva i 
poduzetništva 

NE  16.12.2015  NE   U 
proceduri 

121
594 

Zakon o izmjenama Zakona o 
poticaju i razvitku malog 
gospodarstva i zaštiti 
tradicionalnih djelatnosti 

Ministarstvo 
gospodarstva i 
poduzetništva 

NE  16.12.2015  NE   U 
proceduri 



(obrta)2015. 

122
117 

Zakon o izmjenama Zakona o 
geološkim istraživanjima (2015) 

Ministarstvo 
gospodarstva i 
poduzetništva 

NE  28.12.2015  NE   U 
proceduri 

 

 

 



1 
 

DODATAK 4 – INFORMACIJE O USVOJENIM ZAKONIMA  
 

Kredibilitet zakonodavne institucije temelji se na razlozima donošenja svakog konkretnog 
sistemskog riješenja. S ciljem prikazavanja ove dimenzije rada Skupštine u nastavku dajemo 
pregled razloga i očekivanih rezultata za svaki zakon pojedinačno koji je Skupština HNŽ/K 
usvojila u 2015. godini. 

Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ za 2015.godinu 

Ovim zakonom se uređuje struktura prihoda i primitaka, te rashoda i izdataka Proračuna 
HNŽ/K za 2015. godinu i njegovo izvršenje, prioritet plaćanja, obujam zaduživanja i jamstva, 
upravljanje dugom, prava i obveze korisnika proračunskih sredstava, ovlasti Vlade Županije i 
Ministarstva financija i ministra financija u izvršavanju Proračuna za tekuću godinu, kazne za 
neispunjavanje obveza, te druga pitanja u izvršavanju proračuna. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o sudskim pristojbama s tarifom 

Izmjene i dopune Zakona o sudskim pristojbama s tarifom predložene su radi provođenja 
Odluke o dopustivosti i meritumu Ustavnog suda BiH kojom je utvrđeno da odredba članka 4. 
Zakona o sudskim pristojbama nije sukladna članku II/3 e) Ustava BiH i članku 6. stavak (1) 
Europske konvencije za zaštitu ljudskih prava i temeljnih sloboda (pravo na pravično 
suđenje). Ta odredba onemogućava vođenje postupka, ako na podnesak, uključujući i tužbu, 
nije unaprijed plaćenja sudska pristojba, što ne predstavlja sredstvo koje je razumno 
proporcionalno ostvarenju legitimnog cilja, jer se na taj način ograničava pravo na pristup 
sudu, odnosno mogućnost vođenja sudskog postupka. U isto vrijeme u HNŽ/K će se izvršiti 
ujednačavanje normativnih rješenja kojima se uređuju pitanja vezana za prinudnu naplatu 
sudske pristojbe s rješenjima usvojenim u drugim županijama u F BiH (Zeničko-dobojskoj, 
Zapadnohercegovačkoj, Sarajevskoj, Tuzlanskoj). 

Zakon o trgovini 

Kako oblast trgovine nije uređena na razini HNŽ/K, te kako se javlja potreba da se pitanje 
trgovinske djelatnosti uredi na razini županija, bilo je potrebno donijeti ovaj zakon. Postojeći 
Zakon o unutarnjoj trgovini člankom 55. propisuje da inspekcijski nadzor vrši mjerodavna 
tržišna inspekcija i druga inspekcijska tijela, svatko u okviru svoje mjerodavnosti. 
Donošenjem ovog Zakona omogućen je učinkovitiji rad županijskih, gradskih i općinskih 
inspekcija i veća kontrola na provođenju Zakona o trgovini. Za provođenje ovog zakona nije 
potrebito osigurati u Proračunu HNŽ/K nikakva financijska sredstva, budući da su  u sklopu 
Ministarstva već uposleni tržišni inspektori kao i u Općinama i Gradu Mostaru. 

Zakon o tržišnoj inspekciji 

Ovim Zakonom uređuje se inspekcijski nadzor nad izvršavanjem zakona, drugih propisa, 
općih i pojedinačnih akata, normative i standard koji se primjenjuju na rad i poslovanje 
poduzeća, samostalnih radnji i drugih pravnih i fizičkih osoba u oblastima proizvodnje, 
prometa roba i prometa usluga: ugostiteljskih, turističkih, zanatskih, intelektualnih, 
agencijskih i drugih usluga, autorskih prava i drugih oblika samostalniog privređivanja na 
teritorij HNŽ/K, kao i ovlaštenja i dužnosti inspektora u vršenju inspekcijskog nadzora. 
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Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ za 2016.godinu 

Ovim zakonom se uređuje struktura prihoda i primitaka, te rashoda i izdataka Proračuna 
HNŽ/K za 2016. godinu i njegovo izvršenje, prioritet plaćanja, obujam zaduživanja i jamstva, 
upravljanje dugom, prava i obveze korisnika proračunskih sredstava, ovlasti Vlade Županije i 
Ministarstva financija i ministra financija u izvršavanju Proračuna za tekuću godinu, kazne za 
neispunjavanje obveza, te druga pitanja u izvršavanju proračuna. 

Zakon o komunalnoj djelatnosti 

Ovim zakonom utvrđuju se komunalne djelatnosti, obavljanje komunalnih djelatnosti, 
pružanje komunalnih usluga korisnicima, korištenje i održavanje objekata i uređaja 
komunalne infrastrukture, osnivanje gospodarskih društava, načelo formiranja cijene 
komunalne usluge i komunalne naknade, financiranje komunalnih djelatnosti kao i 
financiranje izgradnje objekata i uređaja komunalne infrastrukture u općini i Gradu Mostaru 
kao i HHNŽ/K kada je to određeno ovim zakonom. 
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DODATAK 5 - RADNA TIJELA SKUPŠTINE HNŽ/K  
 

Odlaskom zastupnice Elvire Dilberović Ćemalović na mjesto ministrice u Vadi F BiH, prestao 
je i njen angažman u radnim tijelima Skupštine HNŽ/K. Na sjednici Skupštine HNŽ/K 
održanoj  29.5.2015.godine zamjenski mandat  je dodijeljen Ramizu Fajiću i za očekivati je 
da uskoro uslijedi i izmjena u sastavu radnih tijela.  

Nakon imenovanja Vlade HNŽ/K u kojoj je poziciju Ministra unutarnjih poslova preuzeo 
zastupnik Slađan Bevanda,ostalo je upražnjeno jedno zastupničko mjesto. Zamjenski 
mandate je dodjeljen zastupnici Stani Burić, i za očekivati je da uskoro uslijedi i izmjena u 
sastavu radnih tijela.  

 

NAZIV RADNOG TIJELA IIME I PREZIMEČLANA POZICIJA 
Povjerenstvo za izbor i 

imenovanje 
Boris Bošnjak Predsjedavajući 
Zijat Mušić Zamjenik 

predsjedavajućeg 
Davor Pehar Član 
Ajman Šoše Član 

   
Povjerenstvo za 
gospodarstvo 

,poduzetništvo i 
poljoprivredu 

Osman Macić Predsjedavajući 
Zoran Raič Zamjenik 

predsjedavajućeg 
Amer Zagorčić Član 
Luka Faletar Član 

   
Povjerenstvo za utvrđivanje 

istovjetnosti tekstova na 
jezicima konstitutivnih 
naroda i informiranje 

Andrea Pehar Predsjedavajući 
Vesna Saradžić Zamjenik 

predsjedavajućeg 
Ana -Marija Tadić-Jakovljević Član 
Mesud Džajić Član 

   
Povjerenstvo za 

zdravstvo,rad,socijalnu 
politiku,izbjegle i raseljene 

Elmir Šator Predsjedavajući 
Davor Pehar Zamjenik 

predsjedavajućeg 
Amir Šelo Član 
Ante Pavličević Član 

   
Povjerenstvo za 

obrazovanje, kulturu, šport i 
mlade 

Elvira Dilberović Ćemalović (Ramiz 
Fajić) 

Predsjedavajući 

Zoran Raič Zamjenik 
predsjedavajućeg 

Slađan Bevanda (Stana Burić) Član 
Adnan Velagić Član 

   
Povjerenstvo za 

jednakopravnost spolova 
Ante Pavličević Predsjedavajući 
Mara Anđelić Zamjenik 

predsjedavajućeg 
Adnan Velagić Član 
Elvira Dilberović Ćemalović (Ramiz 
Fajić) 

Član 

   
Povjerenstvo za praćenje Zijat Mušić Predsjedavajući 
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DODATAK 6 – PRORAČUN HNŽ/K  
 

S najviše proračunskih sredstava, Proračunom HNŽ/K za 2015. godinu, planirano je da 
raspolaže Ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa – 81.706.829 KM,  a sa najmanje 
Kazneno popravni zavodi – 95.000 KM. 

R.br. Korisnik proračunskih sredstava Rashodi- plan 

1 Ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa 81.706.829 KM 
2 Ministarstvo unutarnjih poslova 34.685.570 KM 
3 Ministarstvo financija 17.576.580 KM 
4 Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne skrbi 12.770.630 KM 
5 Pravosudna tijela 12.425.409 KM 
6 Ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva 8.786.255 KM 
7 Ministarstvo prometa i veza 6.133.310 KM 
8 Vlada HNK 3.760.385 KM 
9 Uprava za civilnu zaštitu 2.592.483 KM 

10 Ministarstvo za pitanja branitelja 2.476.819 KM 
11 Skupština HNK 1.958.150 KM 
12 Ministarstvo graditeljstva i prostornog uređenja 1.765.245 KM 
13 Ministarstvo gospodarstva i poduzetništva 1.632.163 KM 
14 Ministarstvo trgovine, turizma i zaštite okoliša 1.612.500 KM 
15 Ministarstvo pravosuđa i uprave 678.660 KM 
16 Zavod za školstvo 465.623 KM 
17 Uprava za izbjegle i raseljene osobe 438.460 KM 
18 Pedagoški zavod 431.396 KM 
19 Uprava za geodetske i imovinsko - pravne poslove 370.181 KM 
20 Arhiv Hercegovačko-neretvanskog kantona 365.490 KM 
21 Županijski zavod za pravnu pomoć 312.478 KM 
22 Narodna knjižnica HNŽ 258.325 KM 
23 Ured za zakonodavstvo kantona 168.290 KM 
24 Zavod za zaštitu kulturno-povijesne baštine/historijskog nasljeđa 142.330 KM 
25 Kazneno popravni zavodi 95.000 KM 

Tabela: Plan rashoda Proračuna HNŽ/K za 2015. godinu, po korisnicima 

Najviše proračunskih sredstava, Proračunom HNŽ/K  za 2015. g, planirano je za oblast 
"Plaće i naknade troš. zaposlenih" – 113.339.770 KM, a sa najmanje "Tekuća pričuva" – 
600.000 KM. 

R.br. Oblast za koju su namjenjena sredstva Rashodi- plan 

1 Plaće i naknade troš. zaposlenih 113.339.770 KM 
2 Izdaci za materijalne troškove 19.585.854 KM 
3 Kapitalni izdaci 13.945.450 KM 
4 Ostali izdatci 11.362.620 KM 
5 Doprinosi poslodavca 11.171.415 KM 
6 Tekući grantovi 6.938.000 KM 
7 Izdaci za kamate 2.120.000 KM 
8 Tekuća rezerva-pričuva 600.000 KM 

Tabela: Plan rashoda Proračuna HNŽ/K za 2015. godinu, po oblastima 
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S najviše proračunskih sredstava, Izmjenama i dopunama Proračuna HNŽ/K za 2015. 
godinu,  raspolaže Ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa – 79.516.250 KM,  a sa 
najmanje Županijski zavod za pravnu pomoć – 1.760 KM. 

 

R.br. Korisnik proračunskih sredstava Rashodi- plan 

1 Ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa 79.516.250 KM 
2 Ministarstvo unutarnjih poslova 34.457.810  KM 
3 Ministarstvo financija 13.146.270 KM 
4 Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne skrbi 12.382.370 KM 
5 Pravosudna tijela 12.417.780 KM 
6 Ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva 9.383.110 KM 
7 Ministarstvo prometa i veza 6.126.670 KM 
8 Vlada HNK 4.054.050 KM 
9 Uprava za civilnu zaštitu 3.011.160 KM 

10 Ministarstvo za pitanja branitelja 2.309.060 KM 
11 Skupština HNK 1.913.100 KM 
12 Ministarstvo graditeljstva i prostornog uređenja 1.606.420 KM 
13 Ministarstvo gospodarstva i poduzetništva 1.671.600 KM 
14 Ministarstvo trgovine, turizma i zaštite okoliša 1.581.650 KM 
15 Ministarstvo pravosuđa i uprave 13.919.380 KM 
16 Zavod za školstvo 474.080 KM 
17 Uprava za izbjegle i raseljene osobe 430.080 KM 
18 Pedagoški zavod 431.070 KM 
19 Uprava za geodetske i imovinsko - pravne poslove 374.670 KM 
20 Arhiv Hercegovačko-neretvanskog kantona 370.190 KM 
21 Županijski zavod za pravnu pomoć 1.760 KM 
22 Narodna knjižnica HNŽ 302.730 KM 
23 Ured za zakonodavstvo kantona 173.640 KM 
24 Zavod za zaštitu kulturno-povijesne baštine/historijskog nasljeđa 141.340 KM  
25 Kazneno popravni zavodi 85.000 KM 

   

Tabela: Plan rashoda Izmjena i dopuna Proračuna HNŽ/K za 2015. godinu, po korisnicima 

Najviše proračunskih sredstava, Izmjenama i dopunama Proračunom HNŽ/K  za 2015. g, se 
troši na "Plaće i naknade troš. zaposlenih" – 111.732.280 KM, a sa najmanje "Tekuća 
pričuva" – 560.600 KM. 

 

R.br. Oblast za koju su namjenjena sredstva Rashodi- plan 

1 Plaće i naknade troš. zaposlenih 111.732.280 KM 
2 Izdaci za materijalne troškove 19.194.180 KM 
3 Kapitalni izdaci 8.618.190 KM 
4 Ostali izdatci 34.052.310 KM 
5 Doprinosi poslodavca 11.130.330 KM 
6 Tekući grantovi 9.953.790 KM 
7 Izdaci za kamate 2.197.920 KM 
8 Tekuća rezerva-pričuva 560.600 KM 

Tabela: Plan rashoda Izmjena i dopuna Proračuna HNŽ/K za 2015. godinu, po oblastima 
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DODATAK 7 – POSLJEDNJE  REVIZORSKO  IZVJEŠĆE  
 

Posljednje izvješće Ureda za reviziju institucija u FBiH za HNŽ/K je ono za 2013. godinu, čije 
dijelove prenosimo u nastavku: 

  

NEOVISNO REVIZORSKO MIŠLJENJE  

Osnova za reviziju  

Izvršili smo reviziju financijskih izvješća Proračuna Hercegovačko-neretvanske županije za 
2013. godinu (Račun prihoda i rashoda, Bilanc stanja, Izvještaj o novčanim tokovima, 
Izvještaj o kapitalnim izdacima i financiranju, Posebni podaci o plaćama i broju zaposlenih, 
Godišnje izvješće o izvršenju proračuna) na dan 31.prosinac 2013. godine i usklađenosti 
poslovanja sa važećim zakonskim i drugim relevantnim propisima.  

Odgovornost rukovodstva za financijska izvješća  

Rukovodne strukture Vlade i proračunskih korisnika odgovorne su za izradu i fer prezentaciju 
financijskih izvješća sukladno prihvaćenim okvirom financijskog izvješćivanja tj. Zakonom o 
proračunima u FBiH, Uredbom o računovodstvu proračuna u FBiH i Pravilnikom o 
financijskom izvješćivanju i godišnjem obračunu proračuna u FBiH. Ova odgovornost 
obuhvata kreiranje, primjenu i održavanje internih kontrola koje su relevantne za pripremu i 
fer prezentaciju financijskih izvješća koji ne sadrže materijalno značajne pogrešne iskaze 
nastale usljed prevare i greške, kao i odabir i primjenu odgovarajućih računovodstvenih 
politika i računovodstvene procjene koje su razumne u datim okolnostima. Pored 
odgovornosti za pripremu i fer prezentaciju financijskih izvješća, rukovodne strukture Vlade i 
proračunskih korisnika su odgovorne i za usklađenost poslovanja sa važećim zakonskim i 
drugim relevantnim propisima, uključujući i odredbe zakona i propisa na osnovu kojih su 
transakcije i iznosi objavljivani u financijskim izvješćima.  

Odgovornost revizora 

 Naša je odgovornost da izrazimo mišljenje o financijskim izvješćima temeljem provedene 
revizije. Reviziju smo izvršili sukladno Zakonu o reviziji institucija u FBiH (''Sl. novine FBiH'', 
broj 22/06) i primjenjivim Međunarodnim standardima Vrhovnih revizorskih institucija (ISSAI). 
Ovi standardi nalažu da radimo sukladno etičkim zahtjevima i da reviziju planiramo i izvršimo 
na način koji omogućava da se, u razumnoj mjeri, uvjerimo da financijska izvješća ne sadrže 
materijalno značajne pogrešne iskaze. Revizija uključuje sprovođenje postupaka u cilju 
pribavljanja revizorskih dokaza o iznosima i objavama datim u financijskim izvješćima. Izbor 
postupka je zasnovan na prosuđivanju revizora, uključujući procjenu rizika materijalno 
značajnih pogrešnih iskaza u financijskim izvješćima uslijed prevare i greške. Prilikom 
procjene rizika, revizor razmatra interne kontrole koje su relevantne za pripremu i fer 
prezentaciju financijskih izvješća, u cilju odabira revizorskih postupaka koji su odgovarajući u 
datim okolnostima, ali ne u cilju izražavanja odvojenog mišljenja o efikasnosti internih 
kontrola. Revizija također uključuje ocjenu primijenjenih računovodstvenih politika i značajnih 
procjena izvršenih od strane rukovodstva, kao i ocjenu opće prezentacije financijskih 
izvješća. Pored odgovornosti za izražavanje mišljenja o financijskim izvješćima, naša 
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odgovornost je izražavanje mišljenja o tome da li su financijske transakcije i informacije, po 
svim bitnim pitanjima, usklađene sa odgovarajućim zakonskim propisima. Ova odgovornost 
uključuje provođenje procedura, kako bi se dobili revizijski dokazi o tome da li se sredstva 
koriste za namjene utvrđene zakonima i propisima. Procedure uključuju procjenu rizika od 
značajnog neslaganja sa zakonima. Smatramo da su pribavljeni revizorski dokazi dovoljni i 
odgovarajući i da osiguravaju osnov za naše mišljenje. 

 Osnova za izražavanje mišljenja: 

1. Proračunom za 2013. godinu je planirano pokriće viška rashoda nad prihodima tekuće 
godine u iznosu 14.000.000 KM kreditnim zaduženjem, a da nije planirano pokriće 
akumuliranog deficita koji je početkom 2013. godine iznosio 27.176.971 KM (točka 5. 
Izvješća); 

2. Ne može se potvrditi iskazani financijski rezultat za iznos 1.151.008 KM, obzirom da 
ostvareno prekoračenje u navedenom iznosu nije iskazano na poziciji troškova već na 
poziciji kratkoročnih razgraničenja (točka 5.2.4. Izvješća);  

3. Nisu pravovremeno donijete potrebne odluke za izbor većine dobavljača za tekuće izdatke 
za 2013. godinu, što je imalo za posljedicu da su prorčunski korisnici robe i usluge većim 
djelom nabavljali od dobavljača izabranih u prethodnoj godini (točka 7. Izvješća); 

 4. Ne može se potvrditi opravdanost trošenja javnog novca za ugovore o djelu u iznosu od 
47.040 KM neto i naknade za rad u povjerenstvima u iznosu od 102.468 KM neto iz razloga 
što su predmet njihovih aktivnosti bili poslovi iz nadležnosti proračunskih korisnika ili su isti 
sistematizirani pravilnicima o unutarnjem ustrojstvu. Također, ne može se potvrditi 
opravdanost dijela troškova reprezentacije, mobilnih telefona i goriva obzirom da se nije u 
svim slučajevima pridržavalo zakoskih propisa i internih akata kojima je regulirano 
odobravanje ovih izdataka (točka 5.2.2. Izvješća).  

Mišljenje sa rezervom  

Po našem mišljenju, osim za efekte koje na financijska izvješća mogu imati stavke navedene 
u prethodnom pasusu, financijska izvješća Proračuna Hercegovačko-neretvanske županije, 
po svim bitnim pitanjima prikazuju istinito i objektivno stanje imovine i obveza na dan 
31.12.2013. godine, rezultate poslovanja i izvršenja proračuna, za godinu koja se završava 
na taj dan, sukladno prihvaćenim okvirom financijskog izvješćivanja. Financijske transakcije i 
informacije prikazane u financijskim izvješćima Proračuna Hercegovačkoneretvanske 
županije tijekom 2013. godine bile su u svim značajnim aspektima usklađene sa 
odgovarajućim zakonskim i drugim propisima.  

Bez dalje kvalifikacije našeg mišljenja, skrećemo pažnju na slijedeće: 

 Ukupno dospjele obveze po pravosnažnim sudskim presudama (većinom o pravima iz 
radnog odnosa), bez uključenih troškova spora i zateznih kamata na dan 31.12.2013. godine 
iznosile su 14.898.082 KM i iste su iskazane u vanbilančnoj evidenciji a ne na bilančnim 
pozicijama. Imajući u vidu činjenicu da odlaganje izmirenja ovih obaveza ima za posljedicu 
obračun i plaćanje zateznih kamata, isti će rezultirati povećanjem ukupnih troškova 
proračuna u narednom razdoblju. Prema podacima Ministarstva financija pred nadležnim 
sudovima su u tijeku procesi protiv proračunskih korisnika u vrijednosti 24.543.599 KM. 
(točka 6.4. Izvješća). 
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DODATAK 8 - RAD SKUPŠTINE HNŽ/K, PO SJEDNICAMA  
 

RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

PRVI KVARTAL 

4. Redovita sjednica 6.2.2015. 

1. Odluka o izboru 
predsjedavajućeg, zamjenika 
predsjedavajućeg i članova 
radnih tijela Skupštine HNŽ 
(2014.-2018.) 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

2. Financijski plan Fonda za 
zaštitu okoliša HNŽ za 
2015.godinu 

2015 Fond za zaštitu 
okoliša DA 1. Usvojeno 

3. Odluka o izvršenju 
Financijskog plana Fonda za 
zaštitu okoliša HNŽ za 
2015.godinu 

2015 Fond za zaštitu 
okoliša 

DA 1. 
Data 

saglasnost 

4. Program rada Skupštine 
HNŽ za 2015.godinu 

2015 Skupština HNK 
DA 1. U proceduri 

5. Zaključak o zaduženju Vlade 
o poništenju natječaja za 
prijem u radni odnos a koji su 
raspisani bez odluke Vlade o 
dobivenoj suglasnosti kao i 
dostavljanju izvješća o 
izvršenju zaključka 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

5. Redovita sjednica 9.3.2015. 

6. Proračun HNŽ za 
2015.godinu 

2014 Ministarstvo financija 
DA 1. U proceduri 

7. Zakon o izvršenju Proračuna 
HNŽ za 2015.godinu 

2014 Ministarstvo financija 
DA 1. U proceduri 

8. Odluka o pristupanju izradi 
Prostornog plana područja 
posebnih obilježja za 
područje od značaja za HNK 

2015 Ministarstvo 
graditeljstva i 
prostornog uređenja 

DA 1. U proceduri 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

"Park prirode Hutovo blato" 
za razdoblje 2013-2023. 
godine (2015.) 

9. Izvješće o realizaciji 
Zaključka Skupštine broj:02-
01-IV-032/15 od 
06.02.2015.godine 

2015 Predsjednik Vlade 
Denis Lasić 

NE 1. Usvojeno 

10. Informacija o financijskom 
stanju u zdravstvenim 
ustanovama u HNŽ/K kojima 
je blokiran račun od strane 
Porezne uprave Federacije 
biH 

2015 HDZ 1990 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 

11. Izvješće o radu 
Županijskog/Kantonalnog 
tužiteljstva Mostar za 
2014.godinu 

2015 Županijsko tužiteljstvo 

DA 1. 
Primljeno k 

znanju 

12. Izvješće Povjerenstva za 
praćenje rada MUP-a 

2015 Povjerenstvo za 
praćenje rada MUP-a 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 

13. Zaključak da Ministarstvo 
građenja i prostornog 
uređenja  organizira i provodi 
javnu raspravu o nacrtu 
Prostornog plana iz 
prethodne tačke u roku od 60 
dana 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

14. Zaključak kojim se obustavlja  
prijem u radni odnos 
državnih službenika i 
namještenika po završenim i 
konkursima koji su u toku u 
kantonalnim ministarstvima i 
drugim organima kantonalne 
uprave, a vezano za 
zaključak Vlade broj: 01-1-
02-338/15 od 6.3.2015. 
godine 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

6. Redovita sjednica - početak 31.3.2015. 

15. Program rada Skupštine 2015 Skupština HNK DA 2. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

HNŽ za 2015.godinu 

DRUGI KVARTAL 

6. Redovita sjednica – nastavak 1.4.2015. 

16. Proračun HNŽ za 
2015.godinu 

2014 Ministarstvo financija 
DA 2. Usvojeno 

17. Zakon o izvršenju Proračuna 
HNŽ za 2015.godinu 

2014 Ministarstvo financija 
DA 2. Usvojeno 

18. Zadužuje se Vlada HNK-a da 
pripremi mjere štednje i 
racionalizacije troškova svih 
proračunskih korisnika kako 
bi Izmjene i dopune Budžeta 
HNK-a za 2015. godinu 
osigurale redovito 
finansiranje svih 
proračunskih korisnika 

2015 Tomislav Martinović i 
Šerif Špago 

NE 1. Usvojeno 

19. Zadužuje se Vlada HNK-a da 
u roku od 60 dana nakon 
imenovanja pripremi Izmjene 
i dopune Budžeta HNK-a za 
2015. godinu 

2015 Tomislav Martinović i 
Šerif Špago 

NE 1. Usvojeno 

20. Zadužuje se predsjednik 
Vlade HNK-a da u postupku 
izrade Izmjena i dopuna 
Budžeta HNK-a za 2015. 
godinu preispita finansijske 
potrebe svih proračunskih 
korisnika, s ciljem 
racionalnijeg i efikasnijeg 
poslovanja istih 

2015 Tomislav Martinović i 
Šerif Špago 

NE 1. Usvojeno 

21. Financijski plan ZZO za 
2015.godinu 

2015 Zavod Zdravstvenog 
osiguranja 

DA 1. Usvojeno 

22. Odluka o izvršenju 
Financijskog plana ZZO za 
2015.godinu 

2015 Zavod Zdravstvenog 
osiguranja DA 1. Usvojeno 

23. Izvješće o radu Vlade HNŽ 
za 2014. godinu 

2015 Vlada HNK 
DA 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

24. Izvješće o izvršenju 
Proračuna HNŽ za 
2014.godinu 

2015 Vlada HNK 
DA 1. Usvojeno 

7. Redovita sjednica 29.5.2015. 

25. Verifikacija mandata 
zastupnika u Skupštini 
HNŽ/K (Ramiz Fajić) 

2015 Skupština HNK 
NE 1. Usvojeno 

26. Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o 
sudskim pristojbama s 
tarifom 

2015 Ministarstvo 
pravosuđa i uprave 

DA 1. Usvojeno 

27. Zakon o trgovini 2014 Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite 
okoliša 

DA 1. U proceduri 

28. Zakon o tržišnoj inspekciji 2015 Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite 
okoliša 

DA 1. Usvojeno 

29. Izvješće o radu Županijskog 
javnog pravobraniteljstva 
HNŽ/K za 2014.godinu 

2015 Županijsko javno 
pravobraniteljstvo NE 1. Usvojeno 

30. Zaključak o zaduženju Vlade 
po javnom pozivu Zavoda za 
zapošljavanje F BiH 

2015 Vlada HNK 
NE 1. Usvojeno 

31. Zaključak o pokretanju 
inicijative prema Vladi i 
parlamentu F BiH o otpisu 
duga javnim ustanovama iz 
oblasti zdravstva 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

32. Zaključak o reguliranju putnih 
troškova za profesionalno 
zaposlene zastupnike u 
Skupštini HNŽ 

2015 kolegij skupštine 

NE 1. Usvojeno 

1. Izvanredna sjednica 23.9.2015. 

33. Odluka o potvrđivanju Vlade 
HNŽ/K (2014.- 2018.) 

2015 Skupština HNK 
NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

8. Redovita sjednica 21.10.2015. 

34. Program rada Vlade HNŽ za 
2015. godinu 

2015 Tajnik Vlade 
DA 1. Usvojeno 

35. Reformska agenda za Bosnu 
i Hercegovinu za razdoblje 
2015.-2018. godina 

2015 Vlada HNK 
NE 1. 

Primljeno k 
znanju 

36. Zakon o komunalnoj 
djelatnosti 

2014 Ministarstvo 
graditeljstva i 
prostornog uređenja 

DA 1. U proceduri 

37. Informacija o radu 
Županijskog/Kantonalnog 
suda Mostar za 2014.godinu 

2015 Županijski sud 
DA 1. 

Primljeno k 
znanju 

38. Odluka o usvajanju Izvješća 
Ministarstva gospodarstva za 
2014. godinu o realiziranju 
Godišnjeg plana provedbe 
Programa razvitka malog 
gospodarstva Hercegovačko-
neretvanske županije 2011.-
2015. godina i Strategije 
razvika malog i srednjeg 
poduzetništva u 
Hercegovačko-neretvanskoj 
županiji za razdoblje 2012.-
2020. godina 

2015 Ministarstvo 
gospodarstva i 
poduzetništva 

NE 1. Usvojeno 

9. Redovita sjednica 10.11.2015. 

39. Informaacija o položaju 
osoba sa invaliditetom u 
HNŽ/K 

2015 Ministarstvo 
zdravstva, rada i 
socijalne skrbi 

DA 1. 
Primljeno k 

znanju 

40. Zakon o izmjeni Zakona o 
porezu na promet nekretnina 
HNŽ/K  

2015 Ministarstvo financija 
NE 1. Usvojeno 

41. Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o 
ugostiteljskoj djelatnosti 

2015 Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite 
okoliša 

NE 1. Usvojeno 

42. Odluka o postupku i uvjetima 
za utvrđivanje statusa 

2015 Ministarstvo 
graditeljstva i 

NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

građevina iz mjeroodavnosti 
Županije izgrađenih bez 
pravomoćnog odobrenja za 
gradnju 

prostornog uređenja 

43. Mišljenje Vlade HNŽ o 
Nacrtu Zakona o riznici u 
Federaciji BiH 

2015 Ministarstvo financija 
NE 1. Usvojeno 

44. Zadužuje se Vlada da 
formira koordinacijsko tijelo 
koje će biti sastavljeno od 
predstavnika ministarstava i 
koalicije udruga sa ciljem 
praćenja i koordiniranja 
aktivnosti na realiziranju 
akcionog plana 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

45. Zadužuje se Vlada da 
pokrene program asistenata 
u nastavi od drugog 
polugodišta školske 
2015./2016. godine te da 
koristi pogodnosti zakona o 
volontiranju i programa 
prijema i upošljavanja 
pripravnika 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

46. Zadužuje se Vlada da u roku 
od 15 dana formira tim na 
način kako ga je predložio 
resorni ministar 
zdravstva,rada i socijalne 
skrbi koji će pripremiti nacrt 
akcionog lokalnog plana za 
HNŽ 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

47. Pozivaju se jedinice lokalne 
samouprave da se sukladno 
sa njihovim mjerodavnostima 
a sukladno zaključcima 
Skupštine uključe u 
provođenje mjera sadržanih 
u ovim zaključcima 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

48. Zdužuje se Ministarstvo 
zdravstva,rada i socijalne 
skrbi HNŽ da razmotriti 

2015 Skupština HNK 
NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

mogućnosti pokretanja rada 
centara za fizikalnu i 
mentalnu rehabilitaciju pri 
domovima zdravlja u HNŽ-u 

49. Zadužuje se Vlada HNŽ da 
kroz izmjenu postojećih 
propisa omogućiti pristup i 
mobilnost invalidnih osoba u 
javnom prijevozu, javnim 
objektima i parking 
prostorima 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

50. Resorno ministarstvo treba 
izvršiti korekciju nastavnih 
planova i programa i 
prilagoditi  ih potrebama 
invalidnih osoba. 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

51. Zadužuje se Ministarstvo 
rada, zdravstva i socijalne 
skrbi HNŽ da u okviru 
ministarstva ustanovi referat 
kojim će mjerodavnost biti 
praćenje i suradnja sa 
udrugama koje se bave 
pitanjima osoba sa 
invaliditetom 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

52. Zadužuje se Ministarstvo 
obrazovanja, znanosti, 
kulture i športa HNŽ da izvrši 
korekciju nastavnih planova i 
programa i prilagodi ih 
položaju invalidnih osoba u 
cilju njihove integracije u 
društvo 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

10. Redovita sjednica 8.12.2015. 

53. Odluka o prestanku mandata 
zastupnika u Skupštini 
HNŽ/K (12.2015.) 

2015 Skupština HNK 
NE 1. Povučeno 

54. Odluka o verifikaciji mandata 
zastupnika u Skupštini 
HNŽ/K (12.2015.) 

2015 Skupština HNK 
NE 1. Povučeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

55. Proračun HNŽ/K za 
2016.godinu 

2015 Ministarstvo financija 
DA 1. U proceduri 

56. Zakon o izvršenju Proračuna 
HNŽ/K za 2016.godinu 

2015 Ministarstvo financija 
DA 1. U proceduri 

11. Redovita sjednica 15.12.2015. 

57. Izmjene i dopune Proračuna 
HNŽ za 2015.godinu 

2015 Ministarstvo financija 
NE 1. Usvojeno 

58. Analiza stanja u zdravstvu sa 
prijedlogom mjera 

2015 Ministarstvo 
zdravstva, rada i 
socijalne skrbi 

DA 1. Usvojeno 

59. Informacija Ministarstva 
financija HNŽ o prikupljanju i 
raspodjeli javnih prihoda sa 
prijedlogom mjera prema 
višim razinama vlasti u BiH 

2015 Ministarstvo financija 

NE 1. Usvojeno 

60. Odluka o davanju 
suglasnosti na odluku o 
uvjetima i postupku za 
sporazumno rješavanje 
potraživanja pravnih i fizičkih 
lica iz Proračuna HNŽ 

2015 Ministarstvo financija 

NE 1. Usvojeno 

61. Odluka o izmjeni Odluke o 
pristupanju HNŽ Jadranskoj 
euroregiji (Jadransko-jonska 
euroregija) 

2015 Vlada HNK 

NE 1. Usvojeno 

62. Suglasnost na Statut JU 
Opsta bolnica Konjic 

2015 Ministarstvo 
zdravstva, rada i 
socijalne skrbi 

NE 1. Usvojeno 

63. Da resorno ministarstvo i 
Zavod zdravstvenog 
osiguranja HNŽ/K analiziraju 
postojeći model financiranja 
zdravstvenih ustanova i 
postojeća zakonska rješenja 
te Vladi i Skupštini dostave 
prijedloge dopunskih načina 
financiranja 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
br 

Naziv mjere 

Godina 
1. 

pojavlji
vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 
Programu 

rada 
Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

64. Da upravni odbori 
zdravstvenih ustanova 
dostavljaju Skupštini na 
razmatranje godišnji izvještaj 
o radu 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

65. Skupština HNŽ/K upućuje 
inicijativu Vladi FBiH da u što 
skorijem roku uputi u 
parlamentarnu proceduru 
Zakon o konsolidaciji i otpisu 
dugova Javnih zdravstvenih 
ustanova 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

66. Sve zdravstvene ustanove 
kojima je HNŽ/K osnivač ili 
suosnivač dužne su sačiniti 
prijedlog plana novog 
upošljavanja za svaku 
kalendarsku godinu na koji 
će suglasnost davati Vlada 
HNŽ/K 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

67. Zadužuje se Ministarstvo 
zdravstva da do kraja 3. 
mjeseca 2016. godine 
pripremi informaciju o 
zdravstvenom stanju 
stanovništva u HNŽ/K 

2015 Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

12. Redovita sjednica 22.12.2015. 

68. Proračun HNŽ/K za 
2016.godinu 

2015 Ministarstvo financija 
DA 2. Usvojeno 

69. Zakon o izvršenju Proračuna 
HNŽ/K za 2016.godinu 

2015 Ministarstvo financija 
DA 2. Usvojeno 

70. Odluka o prestanku madata 
(12.2015.) 

2015 Skupština HNK 
NE 1. Usvojeno 

71. Odluka o potvrdjivanju 
mandata (12.2015.) 

2015 Skupština HNK 
NE 1. Usvojeno 

2. Izanredna sjednica 30.12.2015. 

72. Odluka o davanju 2015 Zavod Zdravstvenog DA 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2015. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 
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Naziv mjere 
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1. 

pojavlji
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Predlagatelj 
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Skupštine 

Pojavljiv
anje na 

Skupštini 
u 2015. g. 

Status po 
razmatranju 

suglasnosti na Financijski 
plan ZZO HNŽ/K za 
2016.godinu 

osiguranja 

73. Odluka o davanju 
suglasnosti na Financijski 
plan Službe za zapošljavanje 
HNŽ/K za 2016.godinu 

2015 Služba za 
zapošljavanje 

DA 1. Usvojeno 

74. Odluka o davanju 
suglasnosti na Financijski 
plan Fonda za zaštitu okoliša 
HNŽ/K za 2016.godinu 

2015 Fond za zaštitu 
okoliša 

DA 1. Usvojeno 

75. Odluka o davanju suglasnosi 
na Izmjene i dopune 
Financijaskg plana ZZO 
HNŽ/K za 2015.godinu 

2015 Zavod Zdravstvenog 
osiguranja 

NE 1. Usvojeno 

76. Odluka o izvršenju 
Financijskog plana ZZO 
HNŽ/K za 2016.godinu 

2015 Zavod Zdravstvenog 
osiguranja DA 1. Usvojeno 

77. Odluka o izvršenju 
Financijskog plana Službe za 
zapošljavanje HNŽ/K za 
2016.godinu 

2015 Služba za 
zapošljavanje 

DA 1. Usvojeno 

78. Odluka o izvršenju 
Financijskog plana Fonda za 
zaštitu okoliša HNŽ/K za 
2016.godinu 

2015 Fond za zaštitu 
okoliša 

DA 1. Usvojeno 

 


